
روزنامه

شهردار قم خبرداد:

افتتاح پروژه های شاخص 
شهری دردهه فجر

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

امتحانات دانش آموزان متوسطه اول و دوم بصورت حضوری

شهردار قم با تأکید بر ممنوعیت حرکت های نمایشی در 
شهرداری قم و عزم جهادی برای خدمت به مردم گفت: 

برای شیرین شدن کام مردم باید برنامه ریزی های لازم انجام 
شود تا پروژه ها در دهه فجر افتتاح شده و به مردم تقدیم 
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آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه قم :

مسئولان قدر صبر و متانت و استقامت 
مردم را بدانند

قشر آسیب پذیر به دنبال طعم شیرین زندگی در جامعه اسلامی

2

4

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان قم:

۹۷ درصد افراد بالای ۶ سال درقم باسواد هستند
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رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان از تقویت اختیارات استان ها توسط 
دولت در لایجه بودجه سال ۱۴۰۱ خبر داد. نوربخش با بیان اینکه از سال ۱۳۹۱ 
با افت رشد اقتصادی از روند بلند مدت فاصله گرفتیم گفت: برای بازگشت به 
مدار رشد بلندمدت اقتصادی نیازمند ایجاد تغییرات در سیاست های مالی و 
پولی لایحه بودجه هستیم. رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان افزود: 
متوسط رشد اقتصادی بلندمدت کشور، براساس تولید ناخالص داخلی با قیمت 
ثابت ۳ و دو دهم درصد در دهه گذشته بوده است.  وی با تاکید بر اینکه رشد 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم به وجود 5 نقطه 
بحرانی وقوع سیلاب خارج از شهر اشاره کرد و گفت: متأسفانه باوجود مکاتبات 
زیادی که با دستگاه ها متولی داشته ایم، هنوز هیچ اقدام مثبتی از طرف مدیریت 
با  استان برای رفع تهدیدهای پیراشهری انجام نشده است. علی اکبر رحیمی 
اشاره به فرارسیدن فصل زمستان و پیش بینی بارش های مناسب برف و باران در 
فصل زمستان اظهار داشت: مجموعه مدیریت بحران شهرداری مانند سنوات 
گذشته، در آماده باش کامل برای پشتیبانی از عوامل و تجهیزات معاونت خدمات 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبرداد:
تقویت اختیارات استان ها توسط دولت دربودجه سال آینده

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم :
 اقدام مثبتی برای رفع تهدیدهای پیراشهری انجام نشده است
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هشدار فرمانده کل سپاه :
صهیونیست ها دست از پا خطا کنند، 

دستانشان را قطع خواهیم کرد

وزیر امور خارجه امروز پنجشنبه 
در نشســت مطبوعاتی مشترک 
بــا همتــای عراقی گفت: ایــران با 
منطق قوی، مذاکرات را تا رسیدن 
به توافق خوب ادامــه می دهد و با 
صدای بلنــد اعــلام می کنیم اگر 
می خواهید نگرانی شما در موضوع 
ایران برطرف  هسته ای صلح آمیز 
2شود تمام تحریم های برجامی باید  2

امام جمعه موقت تهران :
رفاه عمومی یک ضرورت برای 

جامعه انسانی و اسلامی است

فرمانده کل سپاه فاصله بین 
عملیــات واقعــی و رزمایش 
موشکی سپاه را تنها در تغییر 
زوایای پرتاب موشک دانست 
و اظهار کرد: بنابراین دشمنان 
باید مراقب حرف ها و صحبت 
ســردار  باشــند.   هایشــان 
سرلشــکر پاســدار حســین 
ســلامی فرمانــده کل ســپاه 

خطیب نماز جمعه تهران گفت: 
در تحکیــم بنیاد هــای اقتصادی، 
اصــل رفــع نیاز هــای انســان در 
جریان رشد و تکامل اوست و رفاه 
عمومی یک ضرورت برای جامعه 
انســانی و اســلامی است. حجت 
الاســلام ابوترابی فــرد در خطبه 
های نماز جمعه تهــران افزود: در 
پرتو تعلیم و تربیت، راه برای تعالی  2

موانع اصلاح ساختار 
بورس 

سیاست های کلان اقتصادی کشور که توسط دولت 
بازار  به ویژه  بازارهای مختلف  تعیین می شود به شدت 

سرمایه را تحت تاثیر قرار می دهد.بروز شوک نزولی هفته اخیر در بورس در واکنش به 
ارایه لایحه بودجه 1401 به مجلس، تاثیر پذیری بورس از ناهماهنگی موجود میان ارکان 

دولت در تدوین این بودجه را نمایان تر کرد.
حجم بالای ناهماهنگی ها و پیش بینی ارقامی نادرست و ناعادلانه در بخش هایی از 
بودجه سال آینده منجر به آسیب به بورس شد و بعد از آن ناچارا جلساتی در سطح ستاد 
اقتصادی دولت به منظور کاهش اثرات منفی مفاد تدوین شده در بودجه سال آیِنده بر 

بازار سرمایه و اقتصاد تشکیل شد.
تا مادامی که ناهماهنگی هایی ناشی از سیاست های اقتصادی اتخاذ شده توسط 

دولت اصلاح نشود نمی توان به بهبود وضعیت کشور امیدوار بود.
منفعت طلبی دولت از بنگاه های اقتصادی، در کنار  روشن نبودن چشم انداز این روابط 
منجر به بروز مشکلات متعدد شده و متولیان دولتی برای  رفع این مشکلات مدام دست 

به  اتخاذ سیاست های جدید زده و ثبات را از بین می برند.
 این قبیل اقدامات ؛ اختلال در برنامه های اقتصادی بنگاه ها را به همراه داشته و در 
نهایت بیشترین آسیب را به سهامداران خرد می زند و این بزرگترین ریسک محیط بازار 

سرمایه ماست.
تا مادامی که عدم تعادل و بی ثباتی در سیاست های اقتصادی دولت و همچنین اصرار 
به تداوم برخی سیاست های غلط مانند قیمت گذاری دستوری  وجود دارد، عملًا اصلاح 

ساختار و قوانین بازار سرمایه کمک زیادی به بهبود شرایط کشور نمی کند.
اعضای شورای عالی بورس یا رئیس سازمان بورس تعیین کننده سیاست های 
کلان اقتصادی نیستند و عموماً سیاست های کلان اقتصادی در دولت تعیین 

می شود .
اصلاح قانون بازار سرمایه و ارتقا دادن آن را نیازمند همکاری برخی نهادها است ، 
اصلاح ساختار بازار سرمایه صرفاً با تغییر قانون شکل نمی گیرد و  برای اصلاح ساختار و 
بهبود قوانین، نیازمند همکاری و همراهی یک سری نهادهای جنبی از جمله رسانه های 

تخصصی بازار سرمایه هستیم.
در حال حاضر بازار سرمایه با  کمبود رسانه های تخصصی که بتوانند شرایط بازار 

سرمایه، سیاست های اتخاذی و رفتار بازیگران را به چالش بکشند با مشکل روبه روست.
سالهاست که لایحه حمایت از سهامداران خرد به مجلس رفته و هنوز به نتیجه نرسیده  

و همچنان بلاتکیلف است.
در کنار اصلاح قوانین و مهیا کردن زیرساخت ها برای اصلاح ساختار بازار سرمایه باید 

فرهنگ مستقل بودن را هم تقویت کنیم.
متاسفانه تاکنون هیچ نهاد و مرجعی، مطالعات اصولی و درستی در خصوص تغییر 

قانون و اصلاح ساختار  نداشته است.
بررسی کامل پیش نویس ارائه شده از سوی کمیسیون اقتصادی مجلس به عنوان پیش 
نویس قانون جدید بورس اوراق  بهادار نشان می دهد که برخی موارد آن هیچ سنخیت  و 
وجه اشتراکی با یکدیگر ندارند و هیچ مسیر مشخصی در آن دیده نمی شود و این موضوع 

می تواند بحث  فوق العاده خطرناک برای بازار سرمایه باشد.
 برای تدوین قانون و تغییر آن باید به شکل اساسی تدبیر شود چرا که قانون چیزی 

نیست که هر روز بتوان آن را تغییر داد و نسبت به اصلاح آن اقدام کرد.
 در صورتی که پیش نویس ارائه شده از سوی کمیسیون اقتصادی مجلس بدون اسناد 
پشتیبان و گزارش های مطالعاتی و بدون لحاظ کردن نظرات سایر ذینفعان به تصویب 
برسد و اجرایی شود، قطعا مشکلات آن خیلی زود نمایان شده و متولیان با مشکلات 

عدیده روبرو می شوند و باید به فکر اصلاح آن باشند.
پیشنهاد من به مجلس این است که پیش نویس ارائه شده برای اصلاح قانون بازار 
سرمایه  را به مدت یکسال مسکوت کرده و در این مدت تلاش  کنند تا پژوهش های 
عمیقی در رابطه با آن صورت گیرد و به واسطه آن راه حل های درست و عمیق تر ارائه 

کنند.
بازار سرمایه کاملا  قانون جدید  نویس  ارایه شده در پیش  راه حل های  از   بخشی 

سلیقه ای و نظر شخصی و فاقد راه حل و راهکارهای کارشناسی و دقیق است.
به نظر من ارتقاء جایگاه رئیس سازمان بورس تا مادامی که با اعطای اختیارات و توسعه 
حوزه عمل سازمان بورس همراه نباشد نمی تواند موثر باشد در واقع شرکت رئیس بورس 
در یک سری جلسات بدون داشتن اختیار و حوزه نفوذ، نتیجه ای در بر نخواهد داشت 
و این مهم  جزو مواردی است  که در لایه های دیگر قانون اصلاح قانون بازار سرمایه قرار 

دارد که باید به آن توجه شود.
اصلاح ساختار قانون بازار سرمایه  را نیازمند یک مجموعه کامل و جامع به همراه اسناد 

مطالعاتی و پشتیبان برشمرد که از جامعیت کافی برخوردار باشد.
رئیس سابق سازمان بورس

محمد علی دهقان دهنوی*

تنها اقدامات انجام شده به درستی به مردم اطلاع رسانی شود
ممنوعیت حرکت های نمایشی درشهرداری قم

امیر عبداللهیان:
برای رسیدن به یک توافق خوب 

تمام تحریم ها باید لغو شود

شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه
بدینوسیله از کلیه اعضای تعاونی دعوت به عمل می آیند:

روز   ۱۳:۳۰ ساعت  رأس  مذکور  عمومی  مجمع  جلسه  در 
سه شنبه مورخ ۱۴۰۰/۱۰/۱۴ با دستور جلسه ذیل در محل 
تالار کرامت استانداری قم تشکیل می گردد، حضور بهم رسانید.
الاختیار/ تام  نماینده  معرفی  جهت  اعضاء  از  هریک  ضمناً 
به منظور حضور در جلسه فوق الذکر و اعمال رای  وکیل خود 
می بایستی به اتفاق یکدیگر )عضو و نماینده( حداکثر تا تاریخ 
رضوی-ساختمان  قم-قم-بلوار  محل  به   ۱۴۰۰/۱۰/۱۱
کارکنان  مسکن  تعاونی  شرکت  اول-  طبقه  فرمانداری-نیم 
استانداری قم و واحدهای تابعه مراجعه تا پس از احراز هویت و 
تائید وکالتنامه، برگه ورود به جلسه جهت نماینده عضو صادر شود.

1-تمدید مدت فعالیت شرکت به مدت سی ماه

آگهی دعوت مجمع عمومی
 فوق العاده نوبت دوم

دبیر جشنواره ملی مطبوعات دینی خبرداد:

ارسال ۸۰۰ اثر به دبیرخانه جشنواره 
مطبوعات دینی 

 دبیر نخستین جشنواره ملی مطبوعات دینی گفت: خبرنگاران 1۷ استان کشور، ۸00 
آثار خود را به دبیرخانه این جشنواره ارسال کردند که در این میان غیر از قم که بیشترین 

آثار ارسالی را داشته، اصفهان در جایگاه بعدی قرار دارد. 
 ، قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره  عمومی  روابط  چهارشنبه  روز  گزارش  به 
محمدجواد محرابی همچنین در خصوص آخرین آمار شرکت کنندگان در این جشنواره 
ملی نیز افزود:  قم با ارسال بیش از 4۵0 اثر، استان اصفهان نیز هم به لحاظ تعداد و هم 

به لحاظ اثر، شرکت بسیار خوبی در این جشنواره داشته اند.
وی با اشاره به اینکه جشنواره فوق از اوایل شهریورماه آغاز شد افزود: پایان آبان ماه نیز 
آخرین مهلت ارسال آثار به دبیرخانه بود و در حال حاضر نیز با پایان یافتن مرحله بررسی 

آثار، مرحله داوری آثار توسط داوران معتبر و ممتاز ملی در حال انجام است.
محرابی بیان کرد: به احتمال زیاد آیین پایانی نخستین جشنواره ملی مطبوعات دینی، 
دی ماه جاری با حضور شخصیت های برجسته و به میزبانی شهر قم برگزار می شود تا افراد 

برگزیده در بخش های مختلف حرفه ای و ویژه معرفی و از آنها قدردانی شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم : 

۴طرح گردشگری در قم به تصویب رسید 
جدید  طرح  چهار  گفت:  قم  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 

گردشگری در کمیته فنی سرمایه گذاری استان قم به تصویب رسید. 
علیرضا ارجمندی اظهار کرد: طرح های جدید شامل یک سفره خانه سنتی، یک 

مجتمع گردشگری، یک اقامتگاه سنتی و اصلاح یک طرح واحد پذیرایی است.
او افزود:این چهار طرح گردشگری با پیش بینی حجم سرمایه گذاری بیش از 1۹۷ 

میلیارد ریال، موافقت اصولی خود را دریافت می کنند. 
با بیان این که طرح های گردشگری مصوب شده برای ۳4 نفر اشتغال  ارجمندی 
مستقیم ایجاد می کند، ادامه داد: »این طرح های جدید گردشگری در شهر قم، روستای 

ورجان و در بخش سلفچگان ایجاد می شوند.
ارجمندی با بیان این که واحد پذیرایی مصوب شده در بخش سلفچگان قرار دارد، 
افزود: »سلفچگان به علت قرار گرفتن در مرکز کشور، ظرفیت بالایی، برای سرمایه گذاری 

در حوزه گردشگری دارد.

تلاش  بر  تاکید  با  دولتمردان  به  خطاب  قم  جمعه  امام 
مضاعف برای رفع تنگناهای اقتصادی در جامعه تصریح 

کرد: قشر ضعیف و آسیب پذیر باید طعم شیرین زندگی در 
جامعه اسلامی را بچشند. آیت الله سید هاشم حسینی 

استاندار قم خبرداد:

آمادگی دستگاه های اجرایی
 برای سفر رئیس جمهور
ضرورت استفاده بهینه از این سفر برای حل مشکلات استان قم
 بازدیدهای میدانی از محلات و بخش ها مستمر و دامنه دار است
مدیران به قول و وعده ای خود به مردم عمل کنند

سازمان حمل و نقل و ترافیک
 شهرداری قم

 در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، اجاره پارکینگ بلوار امین واقع در کوچه 
16 بلوار محمد امین به شرح ذیل را به مدت یکسال شمسی و بصورت مزایده عمومی به شرکت 

واجدالشرایط واگذار نماید.
لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت در مزایده از 
تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری مورخه ۱۴۰۰/۱۰/۱8 به نشانی 
قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ 

تلفن های ۳2۴25۴۳6  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

 میزان سپرده شرکت در مزایده به مبلغ )به عدد(: 200.000.000 ریال )به حروف(: دویست 
میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانت نامه 
بانکی با اعتبار سه ماه یا فیش واریز نقدی به حساب سپرده شمارۀ 100۷۸۹426۵۵۷ نزد بانک 

شهر شعبه سالاریه قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه نمایند.
 هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط 

خواهد شد. 
 هزینه کارشناسی و درج آگهی برعهده برنده مزایده می باشد. 

 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.
در  سازمان،  محل  در   ۱۴۰۰/۱۰/۱۹ مورخه  صبح   ۱۰:۰۰ ساعت  رسیده  پیشنهادات   

کمیسیون مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است. 

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

شناسه آگهی:۱2۴7۳8۴روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم
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بازی مضحک صهیونیست ها و غرب
 برای باج گیری 

ازجمهوری  غرب  باج خواهی  پروژه  تکمیل  برای  کاذب  وفضاسازی   جنجال 
اسلامی درحالی با بازی یانکیها،صهیونیست ها وفرانسوی ها درقالب یک عملیات 
ازپایان نسبتاً موفقیت آمیز و منصفانه دورهفتم مذاکرات  روانی بلافاصله پس 
وین آغازشدکه هم اکنون درآستانه مذاکرات دورهشتم،این تقلاهاو تحرکات هر 

روزتشدید می شود. 
در آستانه دور هشتم مذاکرات وین برای بازگشت آمریکا به برجام و لغو کامل 
مکرون  امانوئل  دولت  هماهنگ  سناریویی  طی  کشورمان،  علیه  تحریم ها 
رئیس جمهور فرانسه بعنوان »پلیس بد«مذاکرات به نمایندگی از ایالات متحده و 
رژیم صهیونیستی مجموعه ای از فعالیت های سیاسی و تحرکات رسانه ای را برای 
تاثیرگذاری منفی بر تداوم مذاکرات و ایجاد فضا برای باج گیری غرب از ایران آغاز 

کرده است.
جنجال و فضاسازی  کاذب برای تکمیل پروژه باج خواهی غرب از جمهوری 
اسلامی در حالی با بازی یانکی ها، صهیونیست ها و فرانسوی ها در قالب یک 
عملیات روانی بلافاصله پس از پایان نسبتاً موفقیت آمیز و منصفانه دور هفتم 
مذاکرات وین آغاز شد که هم اکنون در آستانه مذاکرات دور هشتم، این تقلاها و 

تحرکات هر روز تشدید می شود.
رژیم صهیونیستی در جدیدترین  بنت نخست وزیر  نفتالی  راستا،  در همین 
واکنش خود به مذاکرات، ایران را تهدیدی مستقیم علیه بقای رژیم اشغالگر دانسته 

و گفته است با این تهدید مقابله می کند.
از سوی دیگر ژان ایو لودریان وزیر خارجه فرانسه می گوید: ایران توانایی هسته ای 
خود را به شدت افزایش داده است؛ توانایی ای که به این کشور امکان تولید بمب 
اتم را می دهد بنابراین برنامه هسته ای ایران تهدیدی برای آینده اسرائیل که اروپا و 

آمریکا وظیفه مراقبت از آن را دارند، محسوب می شود.
جیک سولیوان مشاور امنیت ملی آمریکا نیز در مورد اختلاف نظر تل آویو با 
واشنگتن در مورد توافق با ایران اظهار می کند: دوستان حتی بهترین دوستان هم 
می توانند دیدگاه های مختلفی داشته باشند. ما در مورد مسائل زیادی باهم موافق 

هستیم، اما خب در برخی موارد نیز اختلاف نظر داریم.
در همین حال وزیر جنگ رژیم اشغالگر قدس و رئیس سازمان جاسوسی این 
رژیم نیز راهی آمریکا شده اند. هدف از سفر آنها به واشنگتن بررسی تشکیل جبهه 
 ـسعودی علیه برنامه هسته ای ایران است. مذاکرات   ـاسرائیلی  واحد آمریکایی 
آنها پاسخ فرانسه، اسرائیل و سعودی به برنامه کنونی دولت آمریکا درباره احتمال 
بازگشت به توافق برجام را مشخص می کند. این پاسخ تاثیری اساسی بر دور بعد 

مذاکرات لغو تحریم ها علیه ایران خواهد داشت.
با  مقابله  برای  سعودی  و  اسرائیل  با  واحد  جبهه  تشکیل  پاریس  که  حالا 
سیاست های ناچار »ژوزف بایدن« را پیش می برد، مرحله بعد تصمیم گیری در 
مورد تشدید تهدید به توسل به اقدام نظامی علیه برنامه هسته ای ایران خواهد 
بود؛ موضوعی که به محض ازسرگیری مذاکرات وین بارها و بارها از سوی سران 
رژیم اشغالگر قدس به زبان رانده شد و مطابق سندی محرمانه که البته بیش تر 
به تهدیدی توخالی می ماند،  سعودی موافقت کرده است در صورت نیاز به اقدام 
نظامی، آسمان خود را در اختیار جنگنده های اسرائیلی قرار می دهد و ضمناً این 
جنگنده ها را با پهپادها، بالگردهای امداد و هواپیماهای سوخت رسان حمایت 
می کند و موساد در حال همکاری با مقامات امنیتی سعودی است تا در صورت 
توافق مجدد میان ایران و 1+4)توافقی منصفانه که قاعدتا به سود جمهوری 
تهدیدهای  این  که  باشد  فراهم  نظامی  اقدام  مقدمات  بود(  خواهد  اسلامی 
مضحک البته پاسخ دهان خردکن خود را از سردار سرلشکر رشید از فرماندهان 
بلندپایه سپاه پاسداران دریافت کرد: نه تنها متجاوز را مورد حمله نابودکننده قرار 
خواهیم داد بلکه حتی مسیرهای خاکی، آبی و هوایی آمدن متجاوز تا خاک 

مقدس ایران را نیز منهدم خواهیم کرد.
 با توجه به آنکه مردم آمریکا دیگر جنگ نمی خواهند - با توجه به اثبات ناتوانی 
وحشتناک ارتش ایالات متحده و فرار شبانه از افغانستان( واشنگتن عملًا اقدام 
نظامی علیه ایران را کنار گذاشته و رژیم اشغالگر صرفا برای پر کردن این خلأ در 

مورد اقدام نظامی احتمالی و همچنین نحوه اجرای آن لفاظی می کند. 
به  توسل  با  هفته  این  اسرائیل  »هیل«،  خبری  پایگاه  گزارش  به  همچنین 
تلاش  به  استماع،  جلسه  چند  جریان  در  کنگره  در  خود  طرفدار  نمایندگان 
خودبرای عدم بازگشت ایالات متحده به توافق هسته ای با ایران و در صورتی که 
آمریکا بازگشت، به عدم تصویب مهم ترین خواسته جمهوری اسلامی ایران در 
مذاکرات وین مبنی بر دادن تضمین برای عدم خروج دوباره واشنگتن از برجام، 

ادامه داد.
هیل - که پایگاهی وابسته به کنگره آمریکاست - به نقل از منابع خود نوشت: 
»لابیگران مطرح اسرائیلی که به همراه بنی گانتز به واشنگتن رفته اند، با 2 گروه 
موسوم به »انجمن اسرائیل« جمهوری خواهان و »کارگروه اسرائیل« دموکرات ها 
دیدار کرده اند. این تلاش از سوی »کمیته امور عمومی آمریکا و اسرائیل« موسوم 
به »آیپک«)اصلی ترین گروه لابی گر اسرائیل در آمریکا( بعد از سفر وزیر جنگ رژیم 
اسرائیل به آمریکا آغاز شد. هدف از این تلاش ها فشار به نمایندگان کنگره برای 
تصویب دور تازه ای از تحریم ها علیه ایران است تا موضع جمهوری اسلامی در 
مذاکرات دور هشتم تضعیف شده و دولت بایدن نیز از سوی جمهوری خواهان در 

فشار باشد که مبادا تضمین دهد آمریکا دیگر برجام را پاره نخواهد کرد.
مجموع این تحرکات و تلاش های صهیونیست ها و مانور رسانه های غربی به 
وضوح نشان می دهد بازی پرسر و صدای پاریس و تل آویو در آستانه تداوم مذاکرات 
به خاطر باج گیری از کشورمان است و آنچه غیرمنتظره است، آن است که جریان 
حامی فتنه و رسانه های همسوی آنها با وجود ۸ سال بدعهدی طرف مقابل، گرفتار 
این بازی شده اند و یکسره نسخه سازش و عقب نشینی را برای مذاکره کنندگان 

دولت فعلی می پیچند.
تحلیلگرمسائل بین الملل

باحضورروحانیان، شخصیت ها، مسئولان و قشرهای مختلف مردم :

آیین سالگرد آیت الله هاشمی شاهرودی 
در قم برگزار شد

آیین سومین سالگرد ارتحال آیت الله سید محمود هاشمی شاهرودی رئیس فقید 
مجمع تشخیص مصلحت نظام پنج شنبه شب با حضور روحانیان، شخصیت ها، 
مسئولان و قشرهای مختلف مردم در شبستان امام )ره( حرم حضرت معصومه 
)س( برگزار شد.  در این آیین آیات سید محمد سعیدی تولیت حضرت معصومه، 
سید هاشم حسینی بوشهری رئیس جامعه مدرسین، محمد جواد فاضل لنکرانی 
رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار )ع(، سید احمد خاتمی سخنگوی هیات رئیسه 
خبرگان رهبری، سید محمد جواد علوی بروجردی از استادان حوزه علمیه قم، 
مهدی هادوی تهرانی از استادان حوزه علمیه و همچنین حجت الاسلام والمسلمین 
اسماعیل خطیب وزیر اطلاعات و سید محمد تقی شاهچراغی استاندار قم حضور 
داشتند. بنابر این گزارش، در این آیین که با ذکر مصیبت به مناسبت ایام سوگواری 

حضرت زهرا )س( همراه بود، یکی از خطبای کشور سخنرانی کرد.
حجت الاسلام نظری منفرد در این مراسم، به تبیین ابعاد شخصیتی مرحوم آیت 
الله هاشمی شاهروی پرداخت و گفت: تلاش و مجاهدت های ایشان در پیشبرد 
اهداف انقلاب اسلامی اثر گذار بود. وی افزود: آن عالم مجاهد همواره بر لزوم 
حفظ و ترویج شعار دینی و انقلابی تاکید داشت و شاگردان بسیاری در این راه 
تربیت کرد. ریاست مجمع تشخیص مصلحت نظام، عضویت مجلس خبرگان 
رهبری، عضویت مؤسس جامعة روحانیت مبارز عراق، مؤسس و رئیس مجلس 
اعلای انقلاب اسلامی عراق، ریاست دایره المعارف فقه اسلامی، ریاست قوه 
قضائیه و عضویت جامعه مدرسین حوزه علمیه قم از جمله مسئولیت های مرحوم 
آیت الله هاشمی شاهرودی بود. آیت الله سیدمحمود هاشمی شاهرودی رئیس 
فقید مجمع تشخیص مصلحت نظام، پس از تحمل یک دوره بیماری سوم دی ماه 
سال 1۳۹۷ در سن ۷0 سالگی دعوت حق را لبیک گفت، و پیکر مطهرش در حرم 

حضرت معصومه )س( به خاک سپرده شد.

سارا هوشمندی*

اخبار

آیت الله حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه قم :

مسئولان قدر صبر و متانت و استقامت 
مردم را بدانند

قشر آسیب پذیر به دنبال طعم شیرین زندگی در جامعه اسلامی 

امام جمعه قم خطاب به دولتمردان با تاکید بر تلاش مضاعف برای رفع تنگناهای 
اقتصادی در جامعه تصریح کرد: قشر ضعیف و آسیب پذیر باید طعم شیرین زندگی در 

جامعه اسلامی را بچشند.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری درخطبه های نماز جمعه این هفته قم با اشاره 
به اینکه درجامعه اسلامی نباید عده ای دسترسی بالایی به امکانات داشته و وعده ا ی 
محروم از امکانات  باشند گفت : مسئولان باید  تلاش کنند تا قشرضعیف جامعه را تقویت 

کنند تا طعم شیرین زندگی در جامعه اسلامی را بچشند .
امام جمعه قم تاکید کرد: مسئولان از فرصت طلایی امروز استفاده کنند تا مظلومان 

احساس امنیت و ارامش کنند.
خطیب جمعه قم از تاب آوری و مقاومت جانانه مردم ایران در برابر طراحی های 
سیاسی، اطلاعاتی، بین المللی و رسانه ای دشمنان نظام اسلامی قدردانی کرد و افزود 
:مسئولان به پاس این صبر و بردباری واستقامت ؛ قدر و  شان و جایگاه مردم ایران را 

بدانند و برای رفع تگناهای اقتصادی جامعه تلاش کنند.
وی با اشاره به آیات و روایت درباره فرصت هاو گشایش های پیش آمده در دل سختی 
ها افزود : دشمنان کشورمان می خواستند با پیاده کردن سیاست فشار اقتصادی 
فروش نفت را به صفر برسانند اما امروز صحبت از صادرات ۹00 هزار تا یک میلیون 

بشکه نفت ایران است.
تاب آوری مردم ایران دشمنان را مایوس کرده است

 آیت الله حسینی بوشهری به توطئه های تعدادی ازدشمنان منطقه ای ایران اسلامی 
اشاره کرد و گفت : روزی دشمنان منطقه ای  می گفتند که هزینه جنگ ترامپ علیه 
کشورمان را پرداخت می کنند وپاسخ آنان این بود که ممکن است حمله کنند اما کسی 

به خاطر قدرت کشورمان در این مناطق باقی نخواهد ماند.
وی افزود: آن ها سه سامانه فشار اقتصادی و انواع تحریم، سامانه سیاسی برای انزوا 
ملت ایران و سامانه اطلاعاتی برای شورش در ایران طراحی کرده بودند اما به اهداف 

شان نرسیدند؛ زیرا از تاب آوری شما اطلاع نداشتند. 
خطیب جمعه قم افزود : بعضی کشورها نخست وزیر رژیم صهیونیستی را دعوت می 
کنند و با آنان رابطه برقرار می کنند بدانند که اینها از سر قدرت نیست  و از سر استیصال 
است. آیت اله حسینی بوشهری در بخشی دیگر از خطبه ها با اشاره به شکست سیاست 
فشار حداکثری آمریکا علیه کشورمان گفت:در زمان ترامپ برای از پای درآوردن ملت 
ایران و اعتراض مردم و خروج مردم سامانه تحریم، سیاسی، بین المللی و اطلاعاتی 
علیه کشورمان طراحی شده بود وقصد داشتند که آنچه که با جنگ نتوانستند به دست 

بیاورند بدون شلیک گلوله براندازی نظام اسلامی را محقق کنند.
تک تک افراد جامعه در برابر ناهنجاری ها مسئول هستند 

خطیب جمعه قم در بخش دیگری از خطبه ها  با اظهار تاسف از وجود ناهنجاری در 
جامعه که قلب مومنان ومتدینان را آزار می دهد افزود: متاسفانه دشمن کاری کرده است 
که جامعه دینی ما هم به این ناهنجاری ها عادت کنند و این قشر هم دچار بی تفاوتی 
نسبت به ناهنجاری در جامعه شوند و امروز تک تک افراد جامعه در برابر ناهنجاری ها 
مسئول هستند. وی به ضرورت حمایت از آمران به معروف ونهی از منکر در جامعه اشاره 
کرد و گفت: همه در برابر فریضه امر به معروف نهی از منکر مسئول هستیم و متاسفانه  
آمران به معروف و ناهیان از منکر  بدون حمایت و بی پناهگاه هستند و اگر این موارد 

پیگیری نشود همه ما بازنده ایم.
برخی با سخنان نسنجیده دل اهل بیت را می رنجانند 

 آیت الله حسینی بوشهری با تشکر و قدردانی از هیئت های مذهبی و مردم در برگزاری 
مراسم عزای حضرت فاطمه زهرا )س( گفت: برگزاری مراسم عزاداری حضرت زهرا زنده 
نگه داشتن نام فاطمه زهار)س( است و در کشور ما هیچ کس حق ندارد به نام اهل 
بیت )ع( خدشه ای وارد کند. خطیب جمعه قم با بیان اینکه عده ای در گوشه وکنار 
موضوعاتی مطرح می کنند که دل شیعیان را آزرده خاطر کرده افزود: زمانی که این 
مراسم عزای اهل بیت برگزار می شود دل اهل بیت از ما راضی می شود و زمانی که 
به یاد اهل بیت بیفتیم دل های بیمار شفا پیدا می کند و شک ها از بین رفته و به یقین 

تبدیل می شود.
نام شهید سلیمانی، رمز مقاومت است

 آیت الله حسینی بوشهری  بوشهری با تبریک فرار رسیدن میلاد حضرت عیسی 
مسیح )ع( گفت : امروز عده ای به نام حضرت عیسی وموسی از مسیحیت ویهودیت 
دم می زنند اما بزرگترین جنایت های تاریخ را مرتکب می شوند و ما معتقدیم که روح 
این دو پیامبر از قتل ها فجایع و کشتار ها از جامعه مسیحیت و یهودیت آزرده خاطر 

است.
وی همچنین با اشاره به سالروز شهادت شهید سلیمانی  اشاره کرد و گفت: او قهرمان 

جهان اسلام است و این سردار بزرگ رمز جبهه مقاومت  در مقابل دشمنان است.
در تخصیص بودجه به استان ها دقت شود

 آیت الله حسینی بوشهری  بوشهری با اشاره به انتظارات مردم در بودجه 1401 افزود: 
مردم انتظار دارند مسئله تروم لجام گسیخته، کاه شدرآمد ها، کاهش ارزش پول ملی و 
مشکلات کسب و کار و مشکلات نظام بانکی که مردم را عاصی کرده است با پر رنگ تر 

شدن بودجه استان ها و افزایش اختیارات استانداران مشکلات کاهش یابد.
وی همچنین روز ۹ و 1۹ دی را گرامیداشت و این روز را از افتخارات ملت ایران ومردم 
قم دانست که روزی فراموش نشدنی در تاریخ است و عهد وپیمانی که با مکتب آنان، 

اهل بیت و رهبری بسته اند تا پایان راه باقی می مانند.

 هشدار فرمانده کل سپاه :

صهیونیست ها دست از پا خطا کنند، 
دستانشان را قطع خواهیم کرد 

فرمانده کل سپاه فاصله بین عملیات واقعی و رزمایش موشکی سپاه را تنها در تغییر 
زوایای پرتاب موشک دانست و اظهار کرد: بنابراین دشمنان باید مراقب حرف ها و 

صحبت هایشان باشند.
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
روز جمعه در حاشیه برگزاری مرحله نهایی رزمایش مشترک پیامبر اعظم ص 1۷ سپاه، 
برگزاری این رزمایش بویژه در بخش موشکی را دارای پیام های بسیار واضح و آشکار 
توصیف و تصریح کرد: پیام این رزمایش هشدار جدی، واقعی و میدانی به تهدید های 
مقام های رژیم صهیونیستی است که مراقب اشتباهات و خطا های خود باشند و اگر 

دست از پا خطا کنند، دستانشان را قطع خواهیم کرد.
فرمانده کل سپاه فاصله بین عملیات واقعی و رزمایش موشکی سپاه را تنها در تغییر 
زوایای پرتاب موشک دانست و اظهار کرد: بنابراین دشمنان باید مراقب حرف ها و 

صحبت هایشان باشند.
وی در ادامه آزمایش سامانه های موشکی دقیق و به روز تر شده نیروی هوا فضای 
سپاه و پرتاب های هم زمان از نقاط متعدد به سوی یک هدف واقعی شبیه سازی شده را 
ازاهداف این رزمایش برشمرد و گفت: این رزمایش ترکیبی از حرکت پهپاد های تهاجمی 
و موشک های بالستیک نقطه زنی بود که امروز توانست اهداف نزدیک به واقعیت ما را به 

شکل 100 درصد محقق کند.
فرمانده کل سپاه در پایان انطباق عملیات تمرینی و واقعی را از محاسن رزمایش 
موشکی برشمرد گفت: همگان مشاهده کردند، اهداف توسط تمام موشک های پرتاب 
شده در آن واحد مورد هدف قرار گرفتند و منهدم شدند، این شرایط دقیقا شرایط واقعی 

است.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم مطرح کرد:

عدم توازن درآمد و هزینه در شهرداری ها
معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم با تأکید بر اجرای فرآیند شناسایی، فرآوری و 
تخصیص منابع در تمام حوزه های شهری گفت: عدم توازن بین درآمدهای شهرداری و 

هزینه های شهری بزرگ ترین چالش و بحران امروز در مدیریت شهر است.
سید مرتضی حسام نژاد در وبینار تخصصی چالش ها و ابعاد مختلف مدیریت درآمد 
شهرداری ها که به همت سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور و شهرداری قم و با 
حضور شهرداری های مختلف کشور برگزار شد، به ضرورت بازاندیشی و طراحی الگوی 
مدیریت اثربخش درآمد شهرداری اشاره کرد و اظهار داشت: عدم توازن بین درآمدهای 

شهرداری و هزینه های شهری بزرگ ترین چالش و بحران امروز در مدیریت شهر است.
وی کسب درآمد در شهرداری ها را بر اساس دو فرآیند موردبررسی قرارداد و افزود: یکی 
از فرآیندهای قالب درآمدهای قانونی مانند عوارض نوسازی، عوارض کسب و عوارض 
گذرنامه بوده و موارد متعددی دارد که تقریباً ۹۹ درصد از پرسنل شهرداری در این فضا 

کار کرده اند.

رئیس جمهور تاکید کرد: اگر ظرفیت های دولت در کنار بخش خصوصی و نهاد های 
انقلابی قرار گیرد، ایجاد بیش از یک میلیون فرصت شغلی در سال دور از دسترس نیست.
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی عصر پنج شنبه در دومین جلسه شورای عالی اشتغال 
که به فاصله کوتاهی پس از جلسه اول این شورا تشکیل شده بود، با تشکر از تلاش های 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دیگر دستگاه های اجرایی برای افزایش آمار ایجاد 
اشتغال در ماه های گذشته، گفت: زمینه ها و ظرفیت های بسیاری برای ایجاد اشتغال در 

کشور وجود دارد که اگر فعال شوند مشکل اشتغال مرتفع خواهد شد.
رئیس جمهور افزود: پروژه های نیمه تمام از جمله ظرفیت هایی است که ایجاد زمینه 
تکمیل آن ها علاوه بر ایجاد اشتغال می تواند هم سرمایه های سرگردان مردمی را جذب 
کند و هم باعث ایجاد اشتغال به شکل مستقیم و غیرمستقیم شود. اگر برای تکمیل 
پروژه های نیمه تمام بخواهیم صرفاً به منابع دولتی تکیه کنیم، شاید ده ها سال دیگر هم 
این پروژه ها به پایان نرسند، اما جذب سرمایه های مردم می تواند در مدت کوتاهی همه 

این پروژه ها را به ثمر برساند.
دکتر رئیسی با اشاره به هدف گذاری رشد ۸ درصدی اقتصاد برای سال 1401، اظهار 
داشت: طبق برنامه ریزی ها 4،۵ درصد این رشد باید از طریق سرمایه گذاری محقق 
شود. برای جذب سرمایه گذاری اول باید روی جذب سرمایه های داخلی تمرکز کنیم تا 

سرمایه های خارجی نیز تمایل به ورود به کشور پیدا کنند.
صرفاً  اشتغال  ایجاد  اینکه  بر  دوباره  تأکید  با  سخنانش  ادامه  در  جمهور  رئیس 
مسئولیت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیست، تصریح کرد: همه دستگاه های 
اجرایی و نهاد های عمومی باید برای ایجاد اشتغال احساس وظیفه و مسئولیت کنند و 
دستگاه های اجرایی و استانداری ها باید بخشی از مجموعه را متولی پیگیری و اجرای 

سیاست های ایجاد اشتغال کنند.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه مواجهه با مردمی که از مشکل بیکاری فرزندانشان گلایه 
دارند، به شکل ویژه انسان را رنج می دهد، خاطر نشان کرد: با وجود ظرفیت های فراوان 
و چشم گیر اشتغال آفرینی در کشور انصاف نیست که با چنین آماری از بیکاری در کشور 

مواجه باشیم.
رئیس جمهور گفت: همه دستگاه ها زمان تصمیم سازی و تصمیم گیری برای ایجاد 
اشتغال را کوتاه کنند و با هم گرایی با نهاد های کشور به شکل انقلابی و جهادی برای رفع 

مشکل اشتغال تلاش کنند.
دکتر رئیسی از دستگاه های مختلف خواست که عملکرد خود را در سال »تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« در عمل به الزامات تحقق این شعار بازنگری کنند و اضافه 

کرد: دستگاه های مختلف عقب ماندگی های خود نسبت به عمل به الزامات تحقق شعار 
»تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« را احصاء کنند و ببینند که چگونه می شود در ۳ ماه 

باقیمانده از سال 1400 آن ها را جبران کرد.
رئیس جمهور همچنین خواستار اجرای دقیق قوانین تصویب شده از سوی مجلس 
شورای اسلامی برای تسهیل و بهبود فضای کسب و کار شد و گفت: وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی با همه دستگاه هایی که ظرفیت های مناسبی برای اشتغال آفرینی دارند، 
از جمله بخش خصوصی و بویژه بسیج سازندگی جلسه برگزار کند. باید بیش از گذشته 
به بخش خصوصی میدان دهیم و به عنوان دولت صرفاً بر ایفای نقش حمایت، هدایت و 

نظارت متمرکز شویم و هر کجا لازم است برای اصلاح قانون نیز اقدام شود.
آیت الله رئیسی با تأکید بر اینکه هیچ کس نباید در کشور بخاطر نداشتن ضامن از 
اشتغال محروم شود، افزود: راه اندازی سامانه جامع کاریابی که از امروز فعالیت خود را 
آغاز کرده است، می تواند بستری مناسب برای تعامل کارفرمایان و کارجویان باشد، اما 
باید به شدت مراقب باشیم که فعالیت این سامانه حرکتی امیدبخش باشد و مردم پس از 

مدتی از آن ناامید نشوند.
در دومین جلسه شورای عالی اشتغال در دولت سیزدهم، 1۳ مصوبه در راستای برنامه 

ایجاد حداقل یک میلیون در سال به تصویب اعضاء رسید.

رئیس جمهور تاکید کرد: 

ایجاد اشتغال وظیفه ممتاز دستگاه های اجرایی و نهاد هاست 

آیت الله عبدالله جوادی آملی با بیان این که علاقه 
به وطن و حفظ کشور یک مساله فطری و دینی است 
نخبگان علمی  این  از  دیدیم عزیزی  وقت  گفت: هر 
در  باید  گذشت،  سخت  ما  بر  کرد  مهاجرت  کشور  از 
دانشگاه ها دانشجو را طوری تربیت کنید که اراده حفظ 

و آبادانی کشور را داشته باشند. 
به گزارش پنج شنبه مرکز خبر حوزه، این مرجع تقلید 
تهران  دانشگاه  رئیس  مقیمی  سیدمحمد  دیدار  در 
در سخنانی اظهار داشت: عقلانیت و معنویت که از 
برنامه های مهم شما در دانشگاه است، سفارشی نیست 
و با موعظه حل نمی شود! عقلانیت را الهیات فلسفه 

همراهی می کند و از آن تعریف ارائه می دهد.
همچنین ادامه داد: ما یک فلسفه و حکمت عملی 
داریم که با مردم و جامعه سروکار دارد و مردم و افراد را 
تربیت می کنند، اما الهیات فلسفه یا فلسفه نظری داریم 
که می خواهد علوم را تربیت کند؛ یعنی برخلاف فلسفه 
واقع  در  را،  نه طبیب  کند  تربیت می   را  عملی، طب 

الهیات فلسفه، علم را تربیت می  کند نه عالم را و رهبری 
علوم را برعهده دارد.

وی خاطرنشان کرد: الهیات فلسفه، همه علوم را در 
قالب اضلاع یک مثلث می بیند؛ قرآن کریم نیز این 
مساله را تایید می کند که هر موجود و پدیده ای در این 
جهان در قالب اضلاع سه گانه قابل بررسی است؛ چه 
کسی آن را خلق کرد؟ چگونه آن را خلق کرد؟ و چرا آن 
را خلق کرد؟ اما غرب این مثلث را مثله کرد، علم غربی 
تنها چیستی و چگونگی اشیاء و پدیده ها را مورد مطالعه 
قرار می دهد و به مبدأ و غایت آنها کاری ندارد، در نتیجه، 
غرب علم را به لاشه علم تبدیل کرد، نتیجه این علم مرده 
می شود آن جنگ های جهانی و این جنگ های نیابتی 

که هر روزه شاهد آن هستیم.
 آیت الله جوادی آملی تاکید کرد: دانشگاه را دانش 
و  را معلوم اسلامی می کند  اسلامی می کند و دانش 
اسلامی بودن معلوم، وابسته به آن اضلاع سه گانه است، 
خروجی چنین دانشگاهی می شود دانشجویان عزیزی 

که پس از خروج از دانشگاه می  گویند چه کسی جذب 
من می شود؟! من قدرت کارآفرینی و تولید و حرکت 
دارم، نه اینکه چه کسی مرا جذب می کند؟! دانشجویی 
بخواهد  اینکه  نه  است  دیگران  دنبال جذب  که خود 

دیگران او را جذب کنند.
به  خود  سخنان  پایانی  بخش  در  تقلید  مرجع  این 
مساله مهاجرت نخبگان علمی از کشور اشاره و بیان 
کرد: علاقه به وطن و حفظ کشور یک مساله فطری 
و دینی است، هر وقت دیدیم عزیزی از این نخبگان 
علمی از کشور مهاجرت کرد بر ما سخت گذشت، باید 
در دانشگاه ها طرزی این عزیزان دانشجو را تربیت کنید 
که اراده حفظ کشور و آبادانی کشور را داشته باشند و به 
جای جذب شدن در سازمان ها یا کشورهای دیگر، خود 
به دنبال جذب دیگران و شروع یک حرکت در راستای 
ابتدای  در  حاکیست:  گزارش  باشند.  کشور  آبادانی 
این دیدار رئیس دانشگاه تهران، گزارشی از رویکردها و 

برنامه های جدید دانشگاه تهران را ارائه کرد.

آیت الله جوادی آملی دردیداررئیس دانشگاه تهران:

هدف تربیت دانشجو آبادانی کشور باشد

وزیر امور خارجه امروز پنجشنبه در نشست مطبوعاتی 
مشترک با همتای عراقی گفت: ایران با منطق قوی، 
مذاکرات را تا رسیدن به توافق خوب ادامه می دهد و با 
صدای بلند اعلام می کنیم اگر می خواهید نگرانی شما 
در موضوع هسته ای صلح آمیز ایران برطرف شود تمام 

تحریم های برجامی باید لغو شود. 
 حسین امیرعبداللهیان در نشست خبری مشترک 
به پرسش خبرنگار ما  پاسخ  با همتای عراقی اش در 
عربستان  و  ایران  مذاکرات  نتایج  آخرین  درخصوص 
عربستان،  و  ایران  روابط  پرونده  در  کرد:  تصریح 
مجموعه ای از نکات مثبت و منفی وجود دارد؛ منتظریم 
پاسخ قانع کننده ای از عربستان سعودی بشنویم که چرا 
دستگاه های اجرایی در انتقال بهنگام سفیر کشورمان در 

یمن کوتاهی کردند.
موافقت  گذشته  هفته  حال؛  عین  در  افزود:  وی 
از  نفر  سه  برای  ویزا  صدور  با  را  سعودی  عربستان 
دیپلمات های مان که به عنوان دیپلمات های مستقر نزد 
سازمان همکاری اسلامی در جده قرار است مشغول به 

کار شوند، دریافت کردیم.
امیرعبداللهیان با قدردانی از تلاش دولت عراق برای 
کمک به رفع سوء تفاهمات ایران و عربستان و بازگشت 
روابط دو کشور به حالت طبیعی گفت: به کوشش وزیر 
امور خارجه و نخست وزیر عراق، ما در دور آینده مذاکرات 

ایران و عربستان در بغداد شرکت خواهیم کرد. 
ادامه مذاکرات تهران - ریاض؛ به زودی 

جمهوری  به  مربوط  آن چه  افزود:  خارجه  امور  وزیر 
اسلامی ایران است در آخرین دور مذاکرات، مجموعه ای 
از پیشنهادات عملی و سازنده را به طرف سعودی ارائه 
دادیم و در مذاکرات امروز با آقای فؤاد حسین مطلع شدم 
که طرف سعودی، پیشنهاد های ایران را با نگاه مثبت، 

بررسی کرده است.
وی گفت: هیأت های ایران و عربستان در آینده نزدیک 
در بغداد گردهم می آیند و در خصوص عملیاتی کردن 

مرحله بعدی توافقات اقدام خواهند کرد.
امیرعبداللهیان افزود: آماده ایم که هیأت های فنی 
دو کشور از سفارتخانه ها بازدید و مقدمات کار را فراهم 

کنند که روابط دو کشور به حالت طبیعی برگردد، اما باید 
منتظر ماند و دید که این اتفاق در چه زمانی و در نتیجه 
کدام مرحله از مذاکرات دو طرف در بغداد رخ خواهد 

داد.
تلاش های  از  اظهاراتش  از  بخش  این  پایان  در  وی 
پرواز اختصاصی  صمیمانه مقامات عراقی برای اعزام 
برای تکمیل  تهران  به  انتقال سفیر فقید کشورمان  و 

درمانش قدردانی کرد.
 وزیر خارجه عراق نیز در پاسخ به پرسش خبرنگار ما 
درخصوص پیگیری پرونده ترور شهید سلیمانی گفت: 
کمیته های مختلفی برای تحقیق در این زمینه تشکیل 
شد و برخی کمیته ها بعضی پرونده ها را به پایان رساندند، 
اما برخی پرونده ها همچنان باز است و بررسی ها ادامه 
دارد.  حسین این موضوع را قضایی و حقوقی دانست و 
افزود: دستگاه قضایی ایران و عراق درباره پرونده شهید 
سلیمانی با هم همکاری می کنند و کمیته های مشترک 
قضایی میان دو کشور وجود دارد تا بتوانند درخصوص 

جزییات این حادثه به نتیجه مطلوب برسند. 

امیر عبداللهیان:

برای رسیدن به یک توافق خوب تمام تحریم ها باید لغو شود

امام جمعه موقت تهران :

رفاه عمومی یک ضرورت برای جامعه انسانی و اسلامی است 
خطیب نماز جمعه تهران گفت: در تحکیم بنیاد های اقتصادی، اصل رفع نیاز های 
انسان در جریان رشد و تکامل اوست و رفاه عمومی یک ضرورت برای جامعه انسانی 

و اسلامی است.
حجت الاسلام ابوترابی فرد در خطبه های نماز جمعه تهران افزود: در پرتو تعلیم و 
تربیت، راه برای تعالی و تکامل انسان هموار می گردد و با آزادی های مشروع، اخلاق 
معنوی، بسط عدالت و رفاه عمومی و توزیع عادلانه ثروت یک جامعه در تراز قرآن 

شکل می گیرد.
امام جمعه موقت تهران تصریح کرد: نظام تامین مالی و نظام دفاعی بازدارنده باید 

در کارنامه چهار دهه گذشته مورد تحلیل قرار گیرد.
تاریک که  این عصر  به کارنامه دفاعی گفت: در  با اشاره  خطیب جمعه تهران 
سیاست های آمریکا و مزدورانش به گسترش ناامنی، هرج و مرج در منطقه و جهان 
اسلام دامن می زند، نظام اسلامی توانست سطح امنیت را در منطقه به صورت 

معناداری ارتقا دهد و راه را برای خلق قدرت برای امت اسلام هموار کند.
قدمی برای اصلاح تامین مالی برداشته نشده است

خطیب نماز جمعه تهران گفت: در حوزه اصلاح ساختار تامین مالی در چهار دهه 
گذشته قدم معنادار و قابل قبولی برداشته نشده است.

حجت الاسلام ابوترابی فرد در ادامه سخنان خود در خطبه نخست نماز جمعه، با 

اشاره به اینکه در طول چهار دهه نظام اسلامی در حوزه توسعه انسانی، رشد علمی و 
کاهش معنادار توسعه علم با تبدیل آن به فناوری قدم های بلندی برداشته شده است 
افزود: شاخص های کلان اقتصادی مانند تورم، رشد اقتصادی، درآمد سرانه، نرخ 
بیکاری و ضریب جینی در شرایط مناسبی که شایسته ملت ایران است، قرار نداشت.
وی افزود: این ناکارآمدی به دو اصل مرتبط با ساختار باز می گردد که نکته اول 
فقدان نظام مالی صحیح و عدم بودجه ریزی مبتنی بر مبانی علمی است و نکته دوم 
نظام بانکی ناکارآمد است که این دو از عوامل مهم در شاخص های کلان اقتصادی 

ما است.
حجت الاسلام ابوترابی فرد، برنامه ریزی نادرست و پیوند منابع و هزینه های اداری 
کشور و تجارت خارجی را از عوامل شرایط نامناسب اقتصاد کشور دانست و افزود: 
عدم برنامه ریزی درست و توجه به رهنمود های رهبری از دلایل دیگر این ناکارآمدی 
است. وی تصریح کرد: سه دهه گذشته مقام معظم رهبری گفتند که رابطه نفت و 
هزینه های کشور را قطع کنید، ولی کسی به این سخن کلیدی و مهم توجهی نکرد و 

موهبت نفت به مصیبت نفت تبدیل شد.
ابوترابی فرد با اشاره به اولین توصیه حضرت علی )ع( به مالک اشتر در مصر افزود: 
امروز تامین مالی دولت و بودجه مهمترین و کلیدی ترین ابزار حکمرانی در جهان 

است.

دبیر شورای فرهنگ عمومی کشور، قم را کانون نظام راهبردی فرهنگ و ارتباطات 
کشور دانست.

سیدمجید امامی در دویست و سومین جلسه شورای فرهنگ عمومی قم با بیان 
اینکه بخش اصلی ذخایر مجموعه نظام فرهنگی کشور در قم است، گفت: اگر رابطه 
مان با این بخش را کم کنیم، عواقب و آثارش را در کم بنیه شدن نظام تصمیم سازی 

فرهنگی کشور می بینیم.
وی تصریح کرد: شورای فرهنگ عمومی قم فقط کانون حل مسائل و برنامه ریزی 
فرهنگی برای استان قم نیست بلکه کانون هدایت و پشتیبانی و تغذیه شورا های 

فرهنگ عمومی کشور است.
امامی گفت: ضمن کمک به تقویت دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی قم و قدردانی 
برنامه  از  ویژه ای  پشتیبانی های  استان،  این  عمومی  فرهنگی  شورای  رئیس  از 

ریزی های فرهنگی این استان خواهیم داشت.
سیدمحمدتقی شاهچراغی، استاندار قم هم در این جلسه پیگیری جدی تر و 
دقیق تر مصوبات شورای فرهنگ عمومی را از اولویت های خود دانست و گفت: همه 
دستگاه های اجرایی مکلف هستند در راستای تحقق برنامه های فرهنگی این شورا، 

قدم های موثر بردارند.

دبیر شورای فرهنگ عمومی کشور :

قم کانون نظام راهبردی فرهنگ و ارتباطات کشور است 
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با دندان حساس چه کنیم؟  خواص گلاب برای سلامتی 
گلاب یکی از پر مصرف ترین عرقیات مفید برای تقویت قلب، کبد، معده و 
اعصاب است و به دلیل خواص و طبیعت ویژه ای که دارد، معجزه طبیعت نام 

گرفته است.
یکی از رایج ترین کاربرد های گل محمدی استخراج روغن معطر از آن است. 
از این روغن بیشتر برای خوش طعم کردن چای، ساخت عطر و... استفاده 
می شود. یکی دیگر از روش های رایج استفاده از گل محمدی، تهیه گلاب است 

که محصول جانبی این گل است.
خواص گلاب:

1. خاصیت گلاب برای درمان التهاب پوست
گلاب برای تسکین بیماری های پوستی مانند اگزما یا پسوریازیس عالی است. 
خواص ضد التهابی موجود در گلاب خالص و طبیعی، خارش و تحریک ناشی 

از این بیماری ها را تسکین می دهد.
2. خواص گلاب برای رفع پف چشم 

به راحتی از اسپری گلاب برای پاشیدن مقداری گلاب روی گلوله های پنبه ای 
استفاده کنید. پنبه را روی چشمان خود بمالید، به پشت دراز بکشید و 10 
دقیقه استراحت کنید. همچنین می توانید از گلاب برای برطرف کردن سیاهی 
دور چشم هم استفاده کنید، اما اگر به طور منظم از این ترفند استفاده شود، 

مشاهده نتایج آن ۳-4 هفته طول می کشد.
۳. خواص ضد عفونی کنندگی و ضد باکتریایی گلاب

گلاب دارای خواص ضد قارچی و ضد باکتریایی است که آن را به یک ماده 
فعال در برابر عفونت ها تبدیل می کند. در صورتی که ماده محرکی وارد چشم ها 
شود، شستشو چشم ها با گلاب می تواند جایگزین مناسبی برای شستشو 

چشم ها با آب لوله کشی باشد.
با این حال، باید مراقب باشید که گلابی که استفاده می کنید خالص و بدون 
مواد افزودنی باشد، زیرا چشم ها به گرد و غبار و عفونت حساس هستند. گلاب 
از چشم ها در مقابل گرد و غبار و آلاینده های موجود در هوا، قرمزی و التهاب 

چشم؛ و مواد مضر محصولات زیبایی محافظت می کند.
به همین دلیل، گلاب برای آکنه هم مفید است. زیرا خاصیت پاک کنندگی آن 
به همراه توانایی حذف چربی، کثیفی و ایجاد تسکین ضد باکتریایی، آکنه را 

کاهش می دهد و از ایجاد جوش های بیشتر جلوگیری می کند.
۴. فواید گلاب برای درخشندگی مو

گلاب را می توان به پوست سر زد تا چربی و کثیفی آن را از بین ببرد و در 
عین حال، درخشش طبیعی مو را احیا کند. استفاده گلاب روی مو، جایگزین 
خوبی برای شامپو کردن است و به عنوان یک پاک کننده و نرم کننده طبیعی 

عمل می کند.
5. فواید گلاب برای تنظیم pH طبیعی پوست

صابون ها و پاک کننده های تولید شده با مواد شیمیایی، تعادل pH پوست 
باعث  که  می کنند  باکتری هایی  به  ابتلا  مستعد  را  آن  و  می کنند  مختل  را 
بیماری های پوستی مختلف مانند جوش ها و آکنه می شوند. گلاب دارای سطح 
pH متوسط ۵.۵ است. این خاصیت به گلاب کمک می کند تا پوست را به سطح 

pH طبیعی خود بازگرداند.
6. مزایای گلاب برای آبرسانی پوست 

گلاب یک تونر )پاک کننده( پوست کاملا طبیعی بدون هیچ ماده شیمیایی 
اضافه شده ای است. تونر های گلاب برای خارج کردن آلودگی ها و چربی های 

اضافی از منافذ پوست بدون برهم زدن تعادل طبیعی pH عالی هستند.
7. خواص گلاب برای کاهش شوره سر

استفاده از گلاب روی مو و پوست سر، می تواند به مبارزه با مشکلات شوره 
سر کمک کند. همچنین مو ها را به خوبی مرطوب و حالت دهی می کند. برای 
گرفتن نتیجه بهتر در برابر شوره سر، می توان با خیساندن دانه های شنبلیله در 

گلاب یک شبه و له کردن آن ها محصولی نیمه مایع آماده کرد.
این خمیر را می توانید مستقیماً روی پوست سر مالیده، بگذارید یک ساعت 
بماند و سپس مو ها را با شامپوی ملایم بشویید. برای دستیابی به نتایج عالی، از 

این روش یک بار در هفته استفاده کنید.

زمستان از راه رسیده و سرمای این فصل با وجود وسایل گرمایشی در 
برخی از افراد باعث می شود پاهایشان همیشه سرد باشد، اما ممکن است 

هوای سرد زمستان، تنها دلیل سردی پاها نباشد.
سردی پاها می تواند واکنش طبیعی بدن نسبت به دمای پایین باشد اما 
می تواند چیزی مرتبط با یک عارضهٔ پزشکی نیز باشد که نیاز به درمان دارد. 
یک سری از بیماری ها از دیابت گرفته تا آنمی می توانند علت سردی پاها 

باشند.
علائم سردی پاها

علائم دیگری که می توانند همراه با سردی پاها وجود داشته و نشان دهندهٔ 
یک عارضه یا بیماری اند شامل موارد زیر می شوند:

. ضعف و درد در دست ها و پاها . حساسیت نسبت به سرما . تغییر رنگ 
پوست به هنگام سرما یا استرس . احساس کرختی با گرم شدن یا تسکین 

استرس . زخم انگشتان دست وپا که مدت هاست خوب نشده
. خستگی . تغییر وزن . تب . مفصل درد . هر تغییری در پوست مانند کهیر 

یا ضخیم شدن پوست
علت های سردی پاها

عوارض دیابت
اگر دیابت داشته باشید در معرض انواع عوارضی هستید که می توانند بر 

پاهایتان اثر بگذارند.
نوروپاتی محیطی:

این عارضه از دیابت به عصب های پا آسیب می زند و ممکن است احساس 
سرما در پاهایتان کنید اما وقتی پاها را لمس می کنید دمای نرمال دارند. 
دچار  محیطی  نوروپاتی  به  است  ممکن  هم  ندارند  دیابت  که  افرادی 
شوند. دلایلی که باعث این عارضه می شوند شامل آسیب، بیماری های 
خودایمنی، اعتیاد به الکل، کمبود ویتامین ها، اختلالات مغز استخوان، 

کم کاری تیروئید و داروها می شوند.

بیماری عروق محیطی:
این عارضه جریان خون در پاها را کُند کرده یا مسدود می کند. گردش 
ضعیف خون می تواند سبب سردی پاها شود. این امکان وجود دارد که بدون 
دیابت نیز به بیماری عروق محیطی دچار شوید. سیگار کشیدن، فشارخون 
بالا، کلسترول بالا و سن همگی می توانند احتمال این عارضه را بیشتر کنند.

کم کاری تیروئید
و می تواند  دارد  قرار  در گردنتان  که  مانند است  پروانه  تیروئید غده ای 
عامل سردی پاهایتان باشد. تیروئید هورمون هایی می سازد که تقریباً بر 
همهٔ ارگان های بدن اثر می گذارند. این هورمون ها به تبدیل غذا و اکسیژن 
به انرژی نیز کمک می کنند. اگر به کم کاری تیروئید دچار باشید این غده 
هورمون کافی تولید نمی کند و همین می تواند باعث احساس سردی در 

بدن از جمله در پاها باشد.
بیماری رینود

بیماری رینود باعث می شود بدن نسبت به سرما واکنش بیش از حد نشان 
بدهد. وقتی دما افت می کند در انگشت های دست و پایتان ممکن است 
احساس کرختی و انجماد کنید. حتی گاهی انگشتان تغییر رنگ داده و 
کبود می شوند. با گرم شدن انگشتان سوزن سوزن شده و قرمز می شوند. 
حملات  این  سبب  می توانند  اضطراب  و  استرس  کولر،  سرد،  هوای 
بشوند. اگر بیماری رینود داشته باشید، برخی از عروقتان نیز ممکن است 
مشکل دار شوند، یعنی رگ هایی که خون را از قلب به سایر قسمت های بدن 
می رسانند. عروق دست  ها و پاها دچار اسپاسم شده و باریک می شوند و این 
باعث می شود خون نتواند به خوبی به انگشتان دست وپا و گاهی به بینی، 
لب ها، گوش ها و نوک سینه ها برسد. بیماری رینود در مناطق سرد شایع تر 
بوده و اغلب خانم ها بیشتر از آقایان به آن دچار می شوند. بیماری رینود دو 

نوع است:
رینود اولیه که شایع ترین نوع این بیماری بوده و علائم خفیف تری دارد.

رینود ثانویه که به آن سندرم رینود نیز می گویند و ممکن است جدی تر بوده 
و در سنین بالاتری ظاهر شود. تعدادی از عوامل می توانند دلیل این نوع 
بیماری رینود باشند، مانند لوپوس، آرتریت روماتوئید، آسیب ها یا سندرم 
تونل کارپال. داروهایی مانند مهارکننده های بتا که برای فشارخون بالا تجویز 

می شوند و برخی از داروهای میگرن نیز می توانند سبب رینود ثانویه شوند.
آنمی

سردی پاهایتان می تواند علامت آنمی باشد، یعنی بدنتان به اندازه کافی 
گلبول قرمز خون ندارد یا این گلبول ها آن قدر سالم نیستند که کارشان را 
که گرفتن اکسیژن از ریه ها و رساندن به سایر قسمت های بدن است درست 
انجام دهند. اگر علائم آنمی را دارید باید به پزشک مراجعه کنید چون 
می تواند علامت بیماری دیگری باشد. درمان آنمی به نوع عارضه بستگی 
این امکان  پاها شود.  دارد. گردش ضعیف خون می تواند سبب سردی 
وجود دارد که بدون دیابت نیز به بیماری عروق محیطی دچار شوید. سیگار 
کشیدن، فشارخون بالا، کلسترول بالا و سن همگی می توانند احتمال این 

عارضه را بیشتر کنند
بیماری بورگر

بیماری بورگر نادر است اما اگر سیگاری هستید و پاهایتان سرد است، این 
عارضه می تواند دلیل سردی پاهایتان باشد. بیماری بورگر به مصرف تنباکو 
مربوط است و باعث تورم رگ های دست وپا می شود که جریان خون را کُند 
کرده و می تواند لخته خون و عفونت ایجاد نماید. بیماری بورگر در مردان و 
در افراد زیر 4۵ سال شایع تر است. تنها راه درمان بیماری بورگر، ترک مصرف 

تنباکو به طور کامل است.
کلسترول بالا

اگر کلسترول خونتان بالا باشد در معرض مشکلات مربوط به گردش خون 
قرار دارید که می توانند سبب سردی پاها شوند. مشکل در گردش خون، 

نتیجهٔ تجمع کلسترول و التهاب رگ هاست.
استرس

بدن  مرکز  و  تنه  میان  سمت  به  را  خون  بدنتان  دارید،  استرس  وقتی 
می فرستد و از دست ها و پاها دور می کند.

تشخیص سردی پاها
ازآنجایی که سردی پاها دلایل متعددی می تواند داشته باشد، مهم است 
که به پزشک مراجعه کنید. پزشک می تواند هرگونه دلیل ممکن و عارضهٔ 

احتمالی را تشخیص داده و درمان مناسب را تجویز کند. 
درمان سردی پاها

دلیل سردی پاهایتان چه یک عارضه پزشکی باشد و چه نه راه هایی برای 
گرم کردن پاها وجود دارد:

. جوراب یا پاپوش بپوشید.
. پاهایتان را بکشید و حرکت دهید.

. سیگار را ترک کنید. نیکوتین می تواند باعث شود خون به سختی به 
دست ها و پاها برسد.

. با رژیم غذایی مناسب و دارو، کلسترول خونتان را کاهش دهید.
. استرستان را کم کنید. . بیشتر آهن، ویتامین B12 و اسیدفولیک مصرف 

کنید تا گردش خونتان بهتر شود.

چرا پاهایم همیشه سرد است؟

متخصص طب سنتی مطرح کرد:سردی پاها؛ علائم، دلایل و درمان

دمنوش خاص برای »دیابتی ها«

متخصص طب سنتی گفت: دمنوش بابونه، اسطوخودوس، برگ لیمو و دارچین 
برای دیابت بسیار مفید است. روزی دو لیوان حداقل دو ساعت قبل از خواب 

مصرف شود. 
علیرضا ابوالفضلی، متخصص طب سنتی در برنامه صبح پارسی شبکه جام جم، 
عنوان کرد: ما وقتی غذا می خوریم، قندی که بعد از هضم غذا جذب خون می شود 
قند مازادی است و به واسطه آن لوزالمعده یا پانکراس،هورمونی ترشح می کند تحت 
عنوان انسولین که قفل های سلول هایی که در خون هستند را باز می کند و قند مازاد 

را به بافت ها، کبد و ماهیچه ها می رساند.
وی ادامه داد: وقتی انسولین کافی نباشد قند خون افزایش پیدا می کند. در 
ترشح  انسولین خوب  دارند، هورمون  نوع یک  دیابت  یا  بیمارانی که قند خون 

نمی شود یا به اصطلاح انسولین بدن کم است.
این متخصص طب سنتی  اظهار کرد: وقتی در گذشته مرور می کنیم مشاهده 
می کنیم که بیماری دیابت بسیار نادر بوده است؛ به ویژه زمانی که مردم بیشتر با پا 
تردد می کردند؛ چون درواقع انسولین مازاد در پا می چسبد و در آن جا دپو می شود.
ابوالفضلی بیان داشت: وقتی می گویند پا به رهنه روی سنگ راه بروید به این دلیل 
است که تحرک در پا اتفاق بیفتد، تحریک شود و انسولین ترشح شود اما حال به 
دلیل اینکه زندگی های ما ماشینی شده این بیماری هم جای خودش را پیدا کرده 

است.
وی تصریح کرد: در گروه دو، انسولین بدن کافی است اما حساسیت هایی که 
شکنندگی آن سلول های قندی را در خون به وجود بیاورد کم است. این نوع دو 

دیابت بیشتر ژنتیکی یا وراثتی است که البته نوع یک هم همین طور است.
این متخصص طب سنتی متذکر شد:اما در نوع دو بیشتر است و در نوع دو 
انسولین به مقدار کافی ترشح می شود؛ در واقع هورمونی که در لوزالمعده این اتفاق 
را رقم بزند خوب کار می کند ولی آن حساسیت کم است که شخص مجبور است از 

بیرون فاکتورهایی را بگیرد که این حساسیت زیاد شود.
ابوالفضلی افزود: نوع دیگر دیابت، دیابت زمان بارداری است که هنوز کشف 
نشده است و عموما خانم هایی به آن دچار می شوند که طبع سرد و رطوبتی دارند یا 

اصطلاحا طبع بلغمی دارند.
به این نوع دیابت دچار می شوند که چاق  ابراز داشت: متاسفانه کسانی  وی 
هستند؛ یعنی خانمی که چاق است و زمان بارداریش است به این دیابت دچار 
می شود و این کاملا بین همه فراگیر است. معمولا چون تغذیه ای که از ماه پنجم و 
ششم صورت می گیرد یک تغذیه تقریبا یک و نیم نفره است و شخص تمایل دارد که 

شیرینی جات بخورد.
این متخصص طب سنتی تصریح کرد: نوع دیگری از دیابت داریم که شاید تا به 
امروز کمتر به آن پرداخته شده است و آن دیابت عصبی است. می بینیم که وقتی 
بعضی از افراد عصبانی می شوند احساس می کنند از درون لرزش هایی دارند و 

دستانشان شروع به لرزیدن می کند.
ابوالفضلی خاطرنشان کرد: این افراد خودشان را سریع باید به شیرینی برسانند در 
غیر این صورت ممکن است غش کنند و وقتی هم تست می دهند مشخص نیست 
که دیابت دارند. در واقع در آن زمان به قدری آدرنالین خون بالا می رود که دیگر 

قابل کنترل نیست.
وی گفت: به ویژه در افرادی که عصبی هستند و سفید پوست اند که به آنها طبع 
دموی می گوییم این اتفاق می افتد و در آن لحظه به انسولین شوک وارد می شود و 

نمی داند که کی باید کارش را انجام دهد و مغز هم خوب فرمان نمی دهد.
 این متخصص طب سنتی یادآور شد: به این قند عصبی می گویند که افراد زیادی 
به آن دچار هستند و جالب این است که این افراد هیچ گونه سابقه دیابت ندارند ولی 
وقتی هفته ای یک بار یا چند روز یکبار این اتفاق برایشان می افتد و سریع به شیرینی 
مراجعه می کنند و همین باعث می شود که دیابت بگیرند و این خیلی خطرناک 

است.
ابوالفضلی در رابطه با کنترل اعصاب، عنوان کرد: از مردم خواهش می کنم که 
اعصابشان را کنترل و مدیریت کنند که این بیماری چیزی است که فرد هیچگونه 

سابقه ای ندارد و یک باره دچار بیماری می شود؛ این در واقع مرگ خاموش است.
آزمایش هم  در  و  دارد  دیابت  که  نمی داند  فرد هم  اضافه کرد:چون خود  وی 
مشخص نیست ولی به مرور تا دو سال خودش را نشان می دهد و عوارضی دارد؛ 
از جمله وقتی که جایی از بدن زخم می شود به خوبی التیام پیدا نمی کند و زود 

خسته می شود
این متخصص طب سنتی افزود: همچنین فرد در خوابش اختلال و تکرر ادرار 
دارد که راه پیشگیری از این نوع دیابت این است که روی اعصاب حتما تمرکز داشته 

باشیم و بتوانیم مدیریت کنیم .
ابوالفضلی در مورد درمان این بیماری افزود: برای کنترل قند خون اگر کلاهک 
بادمجان را خشک کنیم و پودرش را دم کنیم هم برای دیابت نوع یک و هم نوع دو 

معجزه می کند. همچنین عرق بوقناق به شدت مفید است.
وی تاکید کرد: هیچ چیزی از صیفی جات دور ریختنی نیست؛ ما برگ ریحان را 
مصرف می کنیم اما ساقه آن خواص بیشتری دارد. دمنوش بابونه، اسطوخودوس، 

برگ لیمو و دارچین هم مفید است.
این متخصص طب سنتی ابراز داشت: روزی دو لیوان حداقل دو ساعت قبل از 
خواب مصرف شود که این دمنوش برای پیشگیری و درمان مفید است.در واقع 
نوعی مکمل پیاده روی و ورزش به ویژه ورزش های کششی و پرهیزات غذایی است.
ابوالفضلی عنوان کرد:دیابت ربطی به سن ندارد و اصلاح سبک زندگی بر اساس 

اصول بهداشتی می تواند بسیار مفید باشد.

۳ اصل مهم برای مراقبت از کلیه ها
بیماری  کلیوی می تواند زندگی انسان را به طور جدی در معرض خطر قرار دهد 
و کارشناسان سلامت تاکید دارند که می توان با رعایت چند توصیه پزشکی هرگز به 

این بیماری مبتلا نشد. 
کلیه ها وظیفه دفع مواد زائد از بدن را بر عهده دارند و در صورت ابتلا به دیابت، 
فشار خون بالا یا تصلب شرائین، احتمال ابتلا به بیماری کلیوی نیز افزایش 

می یابد.
از این رو باید اقدامات لازم را برای مراقبت از کلیه ها و پاکسازی آن ها انجام داد.

در ادامه سه توصیه مهم برای حفظ سلامت این عضو حیاتی به نقل از سایت 
"اورولوژی هلث" عنوان شده است:

۱( مایعات بیشتری بنوشید:
روزانه مقدار زیادی مایعات به ویژه آب بنوشید تا کلیه ها بتوانند به درستی کار کنند. 
این کار همچنین بهترین روش برای جلوگیری از ایجاد سنگ کلیه است. توصیه 

می شود در حالت عادی روزانه هشت لیوان آب نوشیده شود.
2( مراقب مصرف مداوم داروها باشید:

اگر به طور منظم و روزانه و برای هر گونه درد یا ورم مفصلی مسکن های بدون نیاز به 
نسخه مانند ایبوپروفن و ناپروکسن مصرف می کنید، بهتر است برای بررسی عملکرد 
کلیه های خود به پزشک مراجعه کنید. این گونه داروها در صورت مصرف مداوم در 

طولانی مدت می توانند به عملکرد کلیه ها آسیب وارد کنند.
۳( مراقب قند و فشار خون باشید:

اگر به قند خون بالا یا فشار خون بالا مبتلا هستید، پس باید به طور منظم و 
دوره ای برای چکاپ عملکرد کلیه های خود به پزشک مراجعه کنید.

رژیم غذایی سالم و غذاهای کم چرب داشته باشید تا احتمال ابتلا به قند خون 
و فشار خون بالا را کاهش دهید. ورزش کردن نیز به کنترل قند خون و فشار خون 

کمک می کند.
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فرمانده جمعیت مردمی امام رضایی ها: 

راهیان نور باید سفری زیارتی سیاحتی شود 
فرمانده جمعیت مردمی امام رضایی ها با تاکید بر اینکه راهیان نور با اصول 
مردمی بودن فاصله دارد گفت: سرمایه اجتماعی راهیان نور در کمک به مردم 
خرمشهر است به همین علت فعالان راهیان نور باید به دنبال آبادانی خرمشهر 

باشند. 
حسین یکتا در گردهمایی خادمان و پیشکسوتان راهیان نور که پنج شنبه 
شب به همت جامعه ملی وارثون متشکل از فعالان مردمی جهاد و شهادت در 
پلاک ۳1۳ مسجد مقدس جمکران برگزار شد، با اشاره به اینکه عمده مسئولیت 
راهیان نور روی دوش سپاه است، اظهار کرد: تجربه امام رضایی ها به ما اثبات 
کرد اگر پایه یک کار به صورت اساسی مردمی باشد مردم نیز پای کار خواهند 
آمد. وی با بیان اینکه حرکت امروز راهیان نور با اصول مردمی بودن آن فاصله 
بسیاری دارد، عنوان کرد: امروز گردشگری جنگی در دنیا پیشرفت داشته 
است و اگر بتوانیم تجربیات این آژانس های بین المللی را اسلامی سازی کنیم 

می توانیم به موفقیت های بسیاری برسیم.
فرمانده جمعیت مردمی امام رضایی ها با اشاره به اینکه باید راهیان نور را با 
نذورات بچرخانیم، مطرح کرد: باید مجموعه های تخصصی و حرفه ای برای امور 

راهیان نور شکل گیرد تا بتوانیم از آن به عنوان یک حرکت مردمی یاد کنیم.
وی با بیان اینکه کار باید به صورت مردمی حرکت کرده و در یک مجمع قانونی 
نظارت شود، خاطرنشان کرد: متاسفانه امروز اگر یک خانواده بخواهد به طور 
شخصی و بدون کمک نهادهای دولتی به راهیان نور برود هیچ سرخط و یا 
امکاناتی در اختیار نخواهد داشت. یکتا تصریح کرد: ما هرچه داریم از شهدا 
داریم و امروز باید خود را با اتفاقات مهم دنیا هماهنگ کنیم و خودرا برای 

شناساندن شهدا و راهیان نور به نسل های دهه هشتادی آماده کنیم.
وی افزود: امروز باید راهیان نور مانند سفر به مشهد، زیارت و سیاحت باهم 
باشد و این مهم بدون مردمی شدن راهیان نور ممکن نخواهد شد. مسئول 
جمعیت مردمی امام رضایی ها با بیان اینکه طبق فرموده مقام معظم رهبری 
دروازه ورود تشیع به ایران خوزستان است، ابراز کرد: افراد راهیان نوری باید 
خرمشهر را بسازند و آباد کنند چراکه این ما هستیم که دلمان در خرمشهر گیر 

کرده است.
 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم خبرداد:

تقویت اختیارات استان ها توسط دولت  
در بودجه سال آینده 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان از تقویت اختیارات استان ها 
توسط دولت در لایجه بودجه سال 1401 خبر داد.

نوربخش با بیان اینکه از سال 1۳۹1 با افت رشد اقتصادی از روند بلند مدت 
فاصله گرفتیم گفت: برای بازگشت به مدار رشد بلندمدت اقتصادی نیازمند 

ایجاد تغییرات در سیاست های مالی و پولی لایحه بودجه هستیم.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان افزود: متوسط رشد اقتصادی 
بلندمدت کشور، براساس تولید ناخالص داخلی با قیمت ثابت ۳ و دو دهم درصد 
در دهه گذشته بوده است. وی با تاکید بر اینکه رشد و ایجاد ثبات اقتصادی، 
عدالت محوری و ارتقا کیفیت بودجه ریزی از ویژگی های لایحه بودجه سال 
آینده خواهد بود، گفت: با توجه به بیانات رهبر انقلاب، اصلاح ساختار بودجه 
به عنوان یکی از مسائل اساسی در لایحه بودجه پیشنهادی سال آینده در 
حد امکان محقق شده است.  محمود نوربخش با اشاره به لزوم تحقق رشد ۸ 
درصدی اقتصادی با ملاحظات آمایش سرزمینی و عدالت گفت: 4 و نیم درصد 
از رشد اقتصادی از طریق سرمایه گذاری و ۳ و نیم درصد از طریق بهره وری 

عوامل تولید در نظر گرفته شده است.
در  تفاوت  وجود  به  اشاره  با  استان  ریزی  برنامه  و  مدیریت  سازمان  رئیس 
ظرفیت های موجود در استان ها، رشد اقتصادی قم در سال آینده را ۷ و هشت 
دهم درصد عنوان کرد و افزود: رویکرد دولت در سال آینده تقویت اختیارات 
که  استانی  عدالت  و  پیشرفت  صندوق  ایجاد  از  وی  بود.  خواهد  استان ها 
زیر مجموعه صندوق پیشرفت و توسعه ملی می باشد خبر داد و گفت: منابع 
متعددی از جمله مازاد درآمد های استانی، منابع حاصل از فروش دارایی های 

مازاد و سایر منابع در این صندوق تجمیع خواهد شد.
 

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان قم:

۹۷ درصد افراد بالای ۶ سال در قم
 باسواد هستند

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان قم گفت: در حال حاضر 
در قم از هر 100 فرد بالای 6 سال استان، ۹۷ نفر با سواد هستند در حالی که 

پیش از انقلاب اسلامی تنها 4۷ درصد از مردم قم باسواد بودند.
حجت الاسلام قاسمی نیا صبح روزچهارشنبه  در گفت و گو با خبرنگاران 
اظهار داشت: امسال 240 نفر آموزش دهنده داریم که تابه امروز ۳۳00 نفر به 

عنوان سواد آموز توسط این 240 نفر در حال آموزش هستند.
وی افزود :همچنین برای هر فردی که یک نفر را باسواد کند مبلغ یک میلیون 
تومان برای هر فردی که یک معلولی را باسواد کند مبلغ دو میلیون تومان به 

عنوان حق الزحمه توسط نهضت سوادآموزی استان قم پرداخت می شود.
قاسمی اضافه کرد :ما اولین استانی بودیم که کتاب های ساده برای بزرگسالان 

کم سواد و غیر موصل را نموده و در اختیار کتابخانه های استان قم قرار دادیم.
وی با اشاره به گذشت 42 سال از تاسیس این نهاد مردمی به فرمان حضرت 
امام اظهار داشت: در اولین روزهای اجرای این طرح در قم از هر 100 نفر 
4۷ نفر با سواد بودند اما هم اکنون در استان قم از هر 100 نفر ۹۷ نفر باسواد 
هستند. وی گفت :در استان قم در میان بانوان از ۳4 درصد به ۷0 درصد رسید 
ودر میان مردان نیز به طور کلی از 64 درصد در ابتدای این طرح هم اکنون 
به بالای ۹۳ درصد رسیدیم همچنین در زمینه شهری از ۵۳ درصد به بالای 
۹0 درصد سواد آموزی در روستایی از ۳0 درصد به بالای ۸0 درصد حساب 
آموزی رسیده ایم. حجت الاسلام قاسمی نیا با اشاره به اینکه ما جزء ۹ استان 
برتر کشور در زمینه با سواری هستیم ،خاطرنشان کرد :حدود 140 نفر در 
استان قم شناسایی کردیم که از نهضت سوادآموزی به تحصیلات عالیه با سطح 
کارشناسی رسیدند که در بین آنها نیز معلم مدیر کارآفرین کارمند و… داریم. وی 
با اشاره به اینکه در هفتم دی ماه ۵۸ محل صدور فرمان نهضت سواد آموزی در 
قم بوده است خاطرنشان کرد: امام عظیم الشان در هنگام صدور فرمان تشکیل 
نهضت سواد آموزی از منزل خود شروع به آموزش چند نفر از اطرافیان نمودند و 
این برای قم یک افتخار بزرگ است که صدور فرمان تشکیل نهضت سوادآموزی 
از قم صورت گرفته است. وی در پایان افزود: حدود چهل و نه رتبه و مقام برتر 

کشوری تا کنون توسط نهضت سواد آموزی استان هم کسب شده است.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 
اطلاعات کالاهای اساسی تولید شده بخش 

کشاورزی در سامانه تجارت ثبت شود
 معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره به این 
که ثبت اطلاعات ورود و خروج کالاهای اساسی در سامانه جامع تجارت الزامی 
است، گفت: بهره برداران بخش کشاورزی استان که در زمینه تامین کالاهای 

اساسی فعالیت  می کنند، باید اطلاعات خود را در این سامانه ثبت نمایند. 
علی اصغر همت اظهارداشت : با توجه به تاکید کارگروه تنظیم بازار استان در 
خصوص الزام ثبت ورود و خروج 100 درصدی کالاهای اساسی گروه در سامانه 

جامع تجارت، این موضوع باید در دستور کار فعالان این بخش قرار گیرد.
وی افزود: بر این اساس تمامی واردکنندگان، تولیدکنندگان و توزیع کنندگان 
مکلف هستند، ورودی و خروجی گروه های کالایی  را در سامانه جامع تجارت و 
جامع انبارها ثبت کنند، در غیر این صورت موارد به عنوان تخلف محسوب و با 

آن برخورد قانونی صورت خواهد گرفت.

مدیر کل راه و شهرسازی استان قم :

آمار متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن 
در قم از ۴۷ هزار نفر گذشت

مدیر کل راه و شهرسازی قم گفت: طبق تازه ترین آمار ارائه شده توسط معاونت 
مسکن و ساختمان راه و شهرسازی استان قم بیش از 4۷ هزار متقاضی در استان 

قم در سامانه نهضت ملی مسکن ثبت نام کردند.
حسن صبوری پیش از ظهر پنج شنبه در جمع خبرنگاران گفت: تاکنون 4۷600 

متقاضی در استان قم در سامانه نهضت ملی مسکن ثبت نام کردند.
وی افزود: تا کنون در شهر قم 46۹۵4، در شهر کهک 4۵0، در شهر دستجرد 

14۳ و در شهر سلفچگان ۵۳ تن در سامانه نهضت ملی نام نویسی کرده اند.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم تصریح کرد: ثبت نام نهضت ملی مسکن در 
استان قم بلافاصله بعد از تأمین زمین و موافقت شورایعالی شهرسازی و معماری 

کشور با الحاق اراضی ۵60 هکتاری مجاور پردیسان به شهر قم آغاز شد.
گفت:  ملی  نهضت  مسکن  طرح  در  متقاضی  تأیید  شروط  درباره  صبوری 
متقاضیان با داشتن چهار شرط تأهل و سرپرست خانوار بودن، حداقل سابقه ۵ 
سال سکونت در شهر موردتقاضا، فاقد مالکیت خصوصی و در پایان عدم استفاده 
از امکانات دولتی از اول انقلاب در حوزه مسکن، می توانند نسبت به ثبت نام اقدام 
کنند و در صورت احراز این شرایط، تأیید اولیه خواهند شد. وی ادامه داد: بر پایه 
قانون، دختران مشروط به داشتن حداقل ۳۵ سال سن، معلولان جسمی و حرکتی 
با 20 سال سن و زنان سرپرست خانوار می توانند در طرح نهضت ملی مسکن نام 
نویسی کنند. همچنین بر اساس مصوبه تازه شورایعالی مسکن، مردان مجرد بالای 
4۵ سال سن و بیماران خاص با تاییدیه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
امکان ثبت نام در نهضت ملی مسکن را دارند. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم 
گفت: به زودی نتیجه اولیه نام نویسی متقاضیان اعلام می شود و در سامانه نهضت 
ملی مسکن )ثمن( قابل مشاهده خواهد بود. صبوری همچنین در پایان اضافه کرد: 

ثبت نام طرح نهضت ملی مسکن از هشتم آذرماه آغاز شده و تا 1۵ دی ادامه دارد.
 

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 
مساله آب اولویت کاری بخش کشاورزی قم است

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: مدیریت منابع آبی در بخش 
به کارگیری جدیدترین  با  را  این مساله  و  اولویت اصلی ماست  کشاورزی استان 

روش های بهره برداری از منابع آبی، دنبال می کنیم. 
محمد رضا حاجی رضا   بیان کرد: حجم قابل توجهی از منابع آبی در دسترس 
کشاورزان قمی درصد شوری بالایی دارد، اما آنان با تجربه بالای خود توانسته اند 

محصولات متنوع مورد نیاز مردم را با استفاده از همین آب، تولید کنند.
وی با اشاره به این که با همکاری کشاورزان استان حجم مصرف آب در این بخش 
کاهش خواهد یافت، افزود: برنامه تحول در بخش کشاورزی قم تدوین شده و مساله 

آب در آن به عنوان یک موضوع راهبردی مورد توجه قرار گرفته است.
وی ادامه داد: استفاده هرچه بیشتر از سامانه های نوین آبیاری و به کارگیری 
گیاهانی که برای رشد به دوره های آبیاری کمتری احتیاج دارند، از جمله برنامه های 

سازمان جهاد کشاورزی قم برای کاهش مصرف آب در این بخش است.
اجرای  زمینه  در  کشور  پیشگام  استان های  جمله  از  قم  گفت:  رضا  حاجی 
برنامه های تغییر الگوی کشت  است و در این چارچوب نیز،  توسعه کشت های 
گلخانه ای و بهره مندی از گیاهان متناسب کشت در قم را برای کاهش مصرف آب در 
بخش کشاورزی استان دنبال می کنیم. وی در ادامه سخنان خود همچنین تاکید 
کرد: سطح تولید محصولات کشاورزی در قم با استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و 
افزایش فرصت های سرمایه گذاری در این حوزه مهم اقتصادی استان طی  سال های 

آینده روند رو به رشدی خواهد داشت.

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم:

۳۰ میلیارد ریال تسهیلات به هنرمندان 
صنایع دستی قم پرداخت می شود 

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم از 
پرداخت ۳0 میلیارد ریال تسهیلات مشاغل خانگی به هنرمندان صنایع دستی در 

استان قم خبر داد. 
علی رضایی  درجلسه ای که با حضور کارشناسان معاونت صنایع دستی برگزار 
شد، عنوان کرد: این تسهیلات به 60 هنرمند صنایع دستی قم اختصاص یافته 

است که تسهیلات هر یک نسبت به طرح و درخواست هنرمندان متفاوت است.
تسهیلات  از  استان  هنرمندان  استقبال  به  اشاره  با  قم  صنایع دستی  معاون 
مشاغل خانگی، ادامه داد: تسهیلات مشاغل خانگی نقش موثری در تقویت بنیان 
اقتصادی خانواده ها دارد. رضایی با اشاره به نقش مشاغل خانگی با تسهیلات 
اندک در ایجاد اشتغال، افزود: ایجاد اشتغال به ویژه برای بانوان از جمله مزایای 
میراث فرهنگی،  اداره کل  صنایع دستی  معاون  است.  خانگی  کار های  و  کسب 
گردشگری و صنایع دستی قم تصریح کرد: رشد ۳0 برابری تسهیلات مشاغل 
خانگی استان نسبت به مدت زمان مشابه در سال قبل، نشان از زحمات بی شائبه 
همکاران صنایع دستی به ویژه کارشناس تسهیلات آن معاونت دارد. حدود 4 هزار 
و ۷60 هنرمند صنایع دستی در ۷0 رشته مختلف صنایع دستی در استان قم 

مشغول فعالیت هستند.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

امتحانات دانش آموزان متوسطه اول و 
دوم بصورت حضوری 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت :آزمون دانش آموزان متوسطه اول و دوم 
فنی حرفه ای و کاردانش به صورت حضوری برگزار می شود.

حمید شیخ الاسلام در حاشیه جلسه شورای آموزش و پرورش با بیان اینکه کاهش 
استرس دانش آموزان و خانواده ها برای برگزاری آزمون نیمه اول سال تحصیلی از 
اهداف تصمیم امروز شورا بوده است گفت : از یازدهم تا پایان دی ماه زمان برگزاری 
امتحانات میباشد که مدارس تعطیل است و دانش آموزان متوسطه اول و دوم صرفاً 

برای آزمون در مدرسه حاضر خواهند شد.
شیخ الاسلام افزود: با توجه به اهمیت بهداشت روانی دانش آموزان و تعدد درسها 

زمان و نحوه برگزاری امتحان در اختیار مدیران مدارس قرار گرفته است
وی در خصوص نحوه برگزاری امتحانات دوره ابتدایی هم گفت: با توجه به اینکه 
آزمون های دوره ابتدایی به صورت توصیفی می باشد این مسئولیت تحت اختیار 
مدرسه است فقط در پایه ششم دانش آموزان باید یک آزمون بدهند که نحوه و زمان 

این آزمون هم در اختیار آموزشگاه می باشد.
 

مدیرکل دامپزشکی استان قم خبرداد:

آغاز واکسیناسیون دام های سنگین
 بر ضد بیماری تب مالت 

مدیرکل دامپزشکی استان قم از اجرای طرح واکسیناسیون گاوهای شیری بر ضد 
بیماری تب مالت خبر داد.

دکتر مهدی رفیعی گفت: طرح رایگان واکسیناسیون دام های سنگین  شیری با 
همکاری بخش خصوصی علیه بیماری بروسلوز یا تب مالت شیری از امروز اول دی 
آغاز شده و تا دو ماه ادامه دارد که پیش بینی می شود 6 هزار رأس دام واکسینه شود.
مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: بروسلوز یا تب مالت از جمله بیماری های 
مشترک انسان و دام است که مهمترین راههای کنترل آن در دامداریها شامل 
واکسیناسیون به  موقع دامها، خرید دام از دامداری های تحت پوشش برنامه های 
بهداشتی دامپزشکی، جابجایی دام با اخذ گواهی بهداشتی حمل دامپزشکی، 
ضدعفونی مستمر جایگاه های  نگهداری دام و رعایت ضوابط بهداشتی در جمع 
آوری و خروج کود از دامداری هاست. دامداران و بهره برداران می توانند در صورت 

هرگونه ابهام و نیز مشاوره با شماره های 1۵12 و ۳612۳42۷ تماس بگیرند.

 

گزارش :افشین شاعری

ویروس کرونا با تغییر چهره مداوم، این بار با سویه اومیکرون دنیا را درنوردیده و به 
ایران نیز رسیده است؛ ویروسی که با سرعت انتشار بالا در 1۷روز ویروس غالب کشورها 
و  نمی روند  بیمارستان  به  خورده اند  سرما  می کنند  تصور  اغلب  مبتلایان  می شود. 

ناشناخته می مانند. اما چاره کار چیست؟ 
حدود 21 ماه از اعلام زمان رسمی شروع پاندمی کرونا می گذرد. آمار مبتلایان و 
فوتی های این ویروس در کشورهای مختلف بر اساس اعلام دولت ها ثبت می شود. 
در بسیاری از کشورها این آمار کم شماری دارد و به خصوص در مورد تعداد مبتلایان با 
توجه به آمارگیری از موارد بیمارستانی، موارد ابتلای خفیف ثبت نمی شود. بر این اساس 
تاکنون حدود 2۷۵میلیون نفر در دنیا به یکی از انواع و سویه های ویروس کرونا مبتلا 

شده اند و از این تعداد پنج میلیون و ۳۸0 هزار نفر جان باخته اند.
در کشور ما ایران نیز تاکنون پنج پیک کرونا سپری شده است. اولین آن از ابتدای اسفند 
۹۸ با اعلام اولین موارد ابتلا و مرگ در قم شروع شد که تا اردیبهشت ۹۹ نیز ادامه داشت. 
پیک دوم کرونا بلافاصله بعد از آن و از خرداد ۹۹ با بازگشایی زودهنگام اماکن عمومی 
شروع شد و تا شهریور همان سال ادامه داشت. پیک سوم کرونا نیز بلافاصله از اواخر 
شهریور ۹۹ شروع شد و تا دی ۹۹ ادامه داشت. پیک چهارم کرونا نیز از فروردین 1400 
شروع شد و تا نیمه های خرداد ادامه داشت و بلافاصله پس از کاهش موارد ابتلا در پیک 
چهارم در اواسط خرداد، دوباره روند افزایشی کرونا در کشور این بار با سویه خطرناک دلتا 
مشاهده شد که پیک پنجم را رقم زد، دوره ای که سخت ترین پیک کرونایی را به وجود 

آورد و آمار رسمی مرگ روزانه مبتلایان از مرز ۷00 نفر هم گذشت و مدام رکورد می زد.
کارشناسان مهمترین عامل تشدید و تکرار پیک های کرونا را که هر کدام شدیدتر و 
بلندتر از پیک های قبلی بودند، کندی و تعداد اندک واکسیناسیون می دانند و البته 
رعایت اندک پروتکل های بهداشتی مانند ماسک زدن و رعایت فاصله های اجتماعی که 
به علت بازبودن مشاغل و تردد نزدیک مردم در اماکن عمومی نیز در تشدید این بحران 

نقش داشت.
تلاش دولت برای کنار زدن روزهای سخت کرونا

همزمان با اوج گیری کرونا در پیک پنجم که روزهای سختی را رقم زد، دولت سیزدهم 
شکل گرفت. دولت جدید با تغییر سیاست تامین واکسن و تسریع در واردات واکسن از 
کشورهای دیگر به خصوص چین، مشکل تامین واکسن را به طور کلی حل کرد و در کمتر 
از 100 روز میزان جمعیت واکسن زده را که بسیار اندک و حدود 20 درصد جمعیت هدف 
بالای 12 سال بودند، به بالای ۸0 درصد رساند. اکنون حدود 60 میلیون نفر از ایرانیان 
یک دز واکسن کرونا را تزریق کرده اند، حدود ۵0 میلیون نفر هر دو دز را زده اند. تزریق دز 
سوم برای همه افراد بالای 1۸ سال امکان پذیر است و وزارت بهداشت به همه این افراد 
فراخوان داده در صورتی که سه ماه از تزریق دز دوم واکسن آنها گذشته حتما برای تزریق 

دز سوم واکسن مراجعه کنند.
اکنون با اعلام شناسایی سویه جدید کرونا با نام »امیکرون« در آفریقای جنوبی و انتشار 
سریع آن به اکثر کشورهای دنیا از جمله ایران، نگرانی جدیدی ایجاد شده است. برخی 
کشورها به خصوص در اروپا در پی انتشار این نوع جدید ویروس از خانواده کرونا دوباره 
محدودیت های تردد و تعطیلی و قرنطینه ها را بازگردانده اند و در ورود مسافران خارجی 
سختگیری های جدی را اعمال می کنند و تلاش می کنند با سرعت بخشیدن به تزریق 
دز سوم واکسن، از تکرار روزهای تلخ گذشته که با مرگ های زیاد مبتلایان و نبود تخت و 

امکانات درمانی مواجه بودند، جلوگیری کنند.
2۳ روز پس از شناسایی ویروس امیکرون در آفریقای جنوبی، این ویروس در 26 آذر 
امسال در ایران در یک مسافر ایرانی پس از سفر به امارات و در بازگشت به کشور شناسایی 
و ابتلای به ویروس اومیکرون تأیید شد. گر چه به علت لزوم استفاده از کیت های خاص 
برای شناسایی این ویروس نمی توان به طور قطع گفت که این مورد شناسایی شده حتما 
اولین مورد ورود آن به کشور بوده اما هر چه هست نشان می دهد که ایران اکنون یکی از 

کشورهایی است که با این و یروس جدید درگیر شده است.
افراد  براساس تحقیقاتی که در  بهداشت می گوید:  وزیر  اللهی«  دکتر »بهرام عین 
واکسینه شده صورت گرفته، میزان آنتی بادی ها بعداز مدتی کاهش پیدا می کند. یکی 
از دلایلی که در کشورهای اروپایی مجددا کرونا اوج می گیرد، همین کاهش میزان آنتی 
بادی ها است. به همین علت دُز سوم را آغاز کردند. دُز سوم آنتی بادی ها را بالا می برد و 
افرادی که دُز سوم را تزریق می کنند تا ۸0 تا ۹0 درصد در مقابل اُمیکرون مقاوم خواهند 
بود. بنابراین، بزرگترین توصیه این است که مردم عزیز دُز سوم را انجام دهند. بر اساس 
تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا افراد 1۸ سال به بالا نیز می توانند دُز سوم واکسن 

کووید 1۹ را دریافت کنند. 
وی می افزاید: سرعت انتشار ویروس اُمیکرون از سویه های قبلی بیشتر است و در یک و 
نیم روز می تواند دو برابر شده و رشد تصاعدی پیدا کند و آمار مبتلایان را بالا ببرد. به همین 

دلیل به تمامی مراکز درمانی آماده باش 100 درصدی اعلام کرده ایم. 
دکتر عین اللهی درباره اعمال محدودیت ها برای کنترل امیکرون می گوید: فعلا 
رستوران ها و تالارها تعطیل نمی شود، اما به این شرط که همه پرسنل از ماسک استفاده 
کنند و پروتکل ها را رعایت کنند. در مورد مدارس نیز که به صورت نیمه حضوری است، 
به همین منوال ادامه پیدا می کند. اما با توجه شرایط ممکن است تصمیمات ستاد کرونا 
تغییر کند. باز هم از آموزش و پرورش و مدارس خواستاریم که پروتکل ها شدیدا رعایت 

شود.
وی تاکید می کند: درحال حاضر مهمترین راهکار برای پیشگیری از انتشار اُمیکرون، 
نیز بسیار مهم است، چندماه قبل به صورت آزمایشی  زدن ماسک است. تجمع ها 
استادیوم ها بازگشایی شد و مردم برای تماشای بازی فوتبال اجازه حضور پیدا کردند، اما 
مشاهده کردیم که نکات بهداشتی به خوبی رعایت نشد، به همین دلیل در بازی های 
دیگر مجوز داده نشد. چنانچه در تجمع ها پروتکل ها رعایت نشود، مجبور به محدود کردن 
آنها هستیم. در حال حاضر، افراد به شرطی می توانند به مسافرت بروند که دو دُز واکسن 

را تزریق کرده باشند.
وزیر بهداشت درباره واکسن هایی که در دز سوم تزریق می شود، توضیح می دهد: 
اکنون پنج مرکز تولید واکسن ایران از جمله فخرا، رازی، برکت، پاستور و سیناژن، تایید 
شده و از پلتفرم های مختلف برای ساخت این واکسن استفاده می شود. میزان ذخایر 
واکسن کافی است. 1۷۵ میلیون دُز واکسن در دسترس داریم از این میزان، 11۳ میلیون 

دُز مصرف شده و بقیه نیز موجود است.
دکتر عین اللهی در خصوص دورهمی های خانوادگی نیز می گوید: بیشترین گرفتاری 
زمانی است که تجمع ها و دورهمی های خانوادگی انجام می شود. حتی اگر یک نفر به 
اُمیکرون مبتلا باشد، بقیه افراد نیز مبتلا می شوند. بهتر است مردم تجمع ها و دورهمی ها 
را کاهش دهند و تا جایی که می توانند، حتی در جمع خانواده نیز از ماسک استفاده 

کنند.
هشدار گسترش خاموش امیکرون

دکتر »حمید عمادی« فوق تخصص عفونی درباره ویروس امیکرون و شرایط جدید 
انواع  از  یکی  امیکرون  ویروس  ایرنا می گوید:  پژوهشگر  به  ایران  در  همه گیری کرونا 
ویروس های خانواده کروناست که قبلا انواع، آلفا، بتا، دلتا و دلتا پلاس آن را هم در ایران 
داشته ایم. نمونه های دیگری نیز از این ویروس در دنیا شناسایی شده که حاصل جهش 
ویروس کروناست. ویروس امیکرون در مجموع تفاوت زیادی با انواع قبلی ویروس کرونا 
ندارد، اما به علت سرعت بسیار بالاتر سرایت و انتقال آن در همه دنیا نگرانی های زیادی 

ایجاد کرده است.
استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران می افزاید: ویروس امیکرون حاصل جهش ویروس 

کرونا در کشور آفریقای جنوبی است که به علت میزان کم واکسیناسیون در این کشور که 
کمتر از 26 درصد است، به وجود آمده است. این ویروس تاکنون حدود ۵0 بار جهش 
یافته است. شاخص اصلی این ویروس سرعت بالای انتشار آن است به طوری که اگر 
سویه ها و انواع قبلی ویروس کرونا بعد از حدود سه یا چهار ماه پس از ورود به یک کشور 
به سویه غالب تبدیل می شدند، این ویروس بعد از 1۷ روز به سویه غالب کرونا در کشورها 
تبدیل می شود. ویروس امیکرون در بسیاری از کشورها  ازجمله کشورهای اروپا به سرعت 
در حال گسترش است البته اکنون 20 روز از زمان ورود این ویروس به این کشورها 

نگذشته و هنوز امیکرون به ویروس غالب در این کشورها تبدیل نشده است.
خبر خوب

وی ادامه می دهد: البته خبر خوب این است که بررسی وضعیت امیکرون در آفریقای 
جنوبی نشان می دهد. گر چه سرعت انتشار این ویروس بسیار بالاست اما نوع بیماری 
آن خیلی شدید نیست و مرگ و میر آن کم است. بیشتر افرادی که به این ویروس مبتلا 
شده اند به نوع خفیف بیماری دچار شده و بیماری آنها در حد سرماخوردگی بوده است. 
بیشتر این افراد با چند روز استراحت در خانه بهبود پیدا می کنند. شواهد نشان می دهد 
بیشتر افرادی که بر اثر ابتلا به ویروس امیکرون به بیماری مبتلا شده اند، واکسن نزده 
بودند و افرادی که واکسن زده اند، حتی در صورت ابتلا به این بیماری بسیار خفیف مبتلا 

می شوند.
دکتر عمادی می گوید: با این وجود هنوز برای اظهار نظر قطعی درباره شیوع امیکرون 
زود است و نباید عجله کنیم و باید اجازه دهیم اطلاعاتمان کامل شود. شاید علت ابتلای 
خفیف اکثریت مردم در آفریقای جنوبی بعد از ابتلا به امیکرون به ژنتیک یا شرایط خاص 
این کشور مربوط باشد به خصوص  اینکه میزان ابتلا به ایدز در این کشور بالاست و ممکن 
است مصرف داروهای ضد ویروس ایدز در کاهش عوارض ابتلا به امیکرون در این کشور 

موثر بوده باشد.
آمار فریبنده

پزشک متخصص عفونی درباره وضعیت امیکرون در ایران می افزاید: در ایران اطلاعات 
مربوط به شیوع کرونا و وضعیت شهرها از طریق نرم افزار ماسک وزارت بهداشت اعلام 
می شود. مشکلی که این اطلاعات دارد این است که از بر اساس آمار بیمارستانی است 
و فقط افرادی که به علت شدت بیماری به بیمارستان می آیند در آمار وزارت بهداشت 
ثبت و اعلام می شود در حالی که سویه امیکرون عمدتا بیماری خفیف دارد و مبتلایان 
اصلا به بیمارستان نمی روند، بنابراین رنگ بندی شهرها در نرم افزار »ماسک« گویای 
وضعیت واقعی کرونا در کشور نیست زیرا موارد ابتلای سرپایی و خفیف را نشان نمی دهد 

و متاسفانه در مورد شیوع واقعی سویه امیکرون در کشور آمار دقیقی نداریم.
وی ادامه می دهد: علایم ابتلا به امیکرون بسیار شبیه سرماخوردگی است، به همین 
علت بیشتر افرادی که به سویه امیکرون مبتلا می شوند، بیماری خود را به حساب 
سرماخوردگی می گذارند اما در عین حال به علت نبود هیچگونه محدودیت در جامعه و 
کاهش استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های بهداشتی و بازبودن همه اماکن عمومی، 
این ویروس به سرعت در کشور در حال گسترش است. البته افرادی که واکسن زده اند، 
ایمنی نسبی دارند اما حداقل 10 میلیون نفر در کشور هنوز واکسن نزده اند و این مساله 

می تواند موجب طغیان دوباره بیماری و حتی جهش ویروس کرونا در کشور بشود.
راه حل مهار امیکرون در ایران

دکتر عمادی درباره راه حل پیشگیری و مهار امیکرون در کشور به پژوهشگر ایرنا 
می گوید: برای مهار و پیشگیری از گسترش این بیماری در جامعه انجام چند اقدام 
ضروری است اول اینکه باید همه افرادی که واکسن نزده اند به سرعت برای تزریق واکسن 
اقدام کنند، دوم اینکه افرادی که دو دز واکسن را زده اند، در صورتی که سه ماه از تزریق دز 
دوم آنها گذشته به سرعت برای تزریق دز سوم اقدام کنند. دکتر عین اللهی وزیر بهداشت 
اعلام کرده که مراکز واکسیناسیون افزایش یافته و واکسن به اندازه کافی در کشور موجود 
است، بنابراین اگر افرادی برای تزریق واکسن مراجعه نکنند، مسئولیت به عهده خودشان 

و دولت زمینه واکسیناسیون سریع و همگانی را فراهم کرده است.
وی می افزاید: مساله بسیار مهم و حیاتی، اجرای محدودیت های تردد و تعطیل شدن 
اماکنی است که باز بودن آنها ضروری نیست. ممکن است تعطیل کردن برخی مشاغل 
مانند مغازه ها و فروشگاه ها، مشکلات اقتصادی و معضلات اجتماعی ایجاد کند اما 
باز بودن کنسرت ها، سینماها، هتل ها، رستوران ها، کافی شاپ ها و حتی مدارس و 
دانشگاه ها در این شرایط توجیه ندارد و موجب گسترش بیماری در جامعه می شود. 
اینکه دانش آموزان، دانشجویان یا طلاب  مجبور شوند برای کلاس یا امتحان مراجعه 
حضوری داشته باشند، قابل قبول نیست و به نظر می رسید در این سیاست با توجه به 

خطر گسترش امیکرون باید تجدید نظر شود.
استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه می دهد: با توجه به احتمال جهش ویروس 
کرونا هرلحظه ممکن است شرایط بیماری در کشور تغییر کند و دوباره با وضعیت افزایشی 
بیماری مواجه شویم، بنابراین باید تصمیم گیری در این زمینه با سرعت و قاطعانه انجام 
شود و سلامت مردم بر هر موضوع دیگری اولویت داده شود. بسیاری از کشورهای 
اروپایی نیز با توجه به این خطر بالقوه تعطیلی ها و قرنطینه ها را بازگردانده اند و از مردم 

خواسته اند به سرعت برای تزریق دز سوم واکسن کرونا اقدام کنند.
وی می گوید: متاسفانه در کشور ما این تجربه تلخ وجود دارد که همیشه تصمیمات و 
اقدامات پیشگیرانه و بهداشتی با تاخیر و دیر اتخاذ می شود و زمانی که بیماری گسترش 
یافت و از کنترل خارج شد برای پیشگیری و اعمال محدودیت اقدام می شود. در مورد 
کنترل و محدودیت پروازهای خارجی نیز از زمان شروع پاندمی کرونا هیچ وقت به موقع 
و به درستی عمل نشد و تصمیم گیری ها دیر و با تسامح انجام شد و همین مساله به 
گسترش سریع پیک های بیماری در کشور دامن زد. اکنون نیز همه پروازها با ظرفیت 
کامل در کشور در حال انجام است و سفرهای تفریحی داخلی و خارجی با هواپیما به 
راحتی در حال انجام است و این مساله قطعا به گسترش بیماری و سویه های جدید دامن 

می زند.
دکتر عمادی گفت: اکنون با تعطیلات اوایل سال میلادی مواجه هستیم و احتمالا 
بسیاری از ایرانیان خارج از کشور برای دیدار با خانواده خود به کشور می آیند. در صورتی 
که برنامه ای برای کنترل و قرنطینه این مسافران وجود نداشته باشد، احتمال گسترش 

بازگشت پیک جدید بیماری در کشور زیاد است.
دز سوم؛ چه واکسنی بزنیم؟

وی درباره اثربخشی واکسن ها بر سویه امیکرون و بهترین واکسن اثربخش می گوید: 
در این مورد هنوز نمی توان اظهار نظر دقیقی انجام داد. اینکه کدام واکسن روی سویه 
امیکرون اثربخش است یا کدام بیشتر اثر می کند، نیازمند زمان است و اظهار نظر سازمان 
بهداشت جهانی در مورد اثربخشی ضعیف برخی واکسن ها نیز نمی تواند خیلی دقیق 
باشد، از نظر من بهترین واکسن در دسترس ترین آن است و نیاید طوری به مردم اطلاع 
رسانی کنیم که مردم درخواست نوع خاصی از واکسن کرونا را داشته باشند و وقتی آن 
نوع واکسن در کشور نباشد یا کم باشد، مردم از رفتن برای تزریق دز سوم امتناع کنند یا به 

امید ورود واکسن های خاص، این اقدام را به تاخیر بیندازند.
متخصص عفونی می افزاید: در زمان حاضر مهمترین سلاح ما برای پیشگیری و کنترل 
کرونا با سویه های مختلف آن، واکسن است و همه متخصصان و رسانه ها باید مردم را به 
تزریق حداکثری این واکسن هدایت کنند، اگر این سلاح گرفته شود راه موثر دیگری برای 
کنترل کرونا نداریم. میزان عمر موثر واکسن کرونا در افراد حدود سه ماه است و حتما 
باید سه ماه پس از تزریق دز دوم واکسن دز یادآور یا همان دز سوم تزریق شود، همه 
واکسن های تایید شده از سوی وزارت بهداشت نیز در این زمینه موثر هستند، مساله مهم 
ترغیب همگانی برای تزریق سریع واکسن است. نباید زمان را از دست بدهیم زیرا تاخیر در 

این زمینه می تواند خسارت های جبران ناپذیری به همراه داشته باشد.

قدرت نمایی کرونا تا کجا پیش  می رود؟

دیوار کوتاه اومیکرون در مقابل دز سوم واکسن
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رییس اتاق بازرگانی ایران: 

حق تصمیم سازی در تامین اجتماعی
 از صاحبانش سلب شده است

رییس اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی ایران با تاکید بر قانونی بودن، 
مساله سه جانبه گرایی در مدیریت سازمان تامین اجتماعی گفت: صاحبان اصلی 
سازمان تامین اجتماعی فعالان بخش خصوصی و کارگران هستند اما حق قانونی 

تصمیم سازی در این سازمان از آنان سلب شده است. 
و  دولت  گوی  و  گفت  شورای  نشست  در  پنجشنبه  عصر  شافعی  غلامحسین 
بخش خصوصی خراسان رضوی از نمایندگان استان در مجلس شورای اسلامی 
خواست در زمینه احقاق حق بخش خصوصی و کارگران از مدیریت سازمان تامین 
اجتماعی پیگیری کنند. وی ادامه داد: دوشنبه هفته جاری هیات واگذاری در 
سازمان خصوصی سازی جلسه ای برگزار و در آن، رد دیون دولت از چهار واحد بزرگ 
اقتصادی از جمله پالایشگاه شازند اراک را به سازمان تامین اجتماعی واگذار کرد 
که این امر، روال خطرناکی برای اقتصاد کشور است و سازمان تامین اجتماعی را 

گرفتارتر از گذشته می کند.
بدهی کلان دولت به سازمان تامین اجتماعی

رییس کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و 
کشاورزی خراسان رضوی نیز در این نشست گفت: سازمان تامین اجتماعی یک 
نهاد خصوصی است که در حال حاضر 14.۵ میلیون نفر بیمه شده و سه میلیون و 
۳۸0 هزار مستمری بگیر دارد و در حق بیمه ای که فرد به این سازمان پرداخت می 

کند، سهم کارفرما 2۳ درصد، سهم فرد هفت درصد و سهم دولت سه درصد است.
احمد اثنی عشری افزود: متاسفانه تاکنون بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی 
به 4۵0 هزار میلیارد تومان رسیده و پیش بینی می شود سالانه 140 هزار میلیارد 
تومان به این بدهی اضافه شود و این در حالی است که هیچ گونه برنامه ای از سوی 

دولت برای بازپرداخت این بدهی وجود ندارد.
که  است  کاملا خصوصی  نهاد  اجتماعی یک  تامین  اضافه کرد: سازمان  وی 
وجوه آن توسط بیمه گذار تامین می شود، ولی بخش خصوصی کمترین نقش را 
در مدیریت این سازمان دارد، یعنی بخش خصوصی در شورای عالی سازمان تامین 
اجتماعی حداکثر سه نماینده دارد که آنها هم انتصابی هستند و مدیریت این شورا 
نیز با بخش خصوصی نیست. رییس کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق 
بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی خراسان رضوی گفت: سازمان تامین اجتماعی 
به سرعت در حال سوق یافتن به سمت ورشکستگی است، هم اینک نسبت بیمه 
پردازان به مستمری بگیران حدود 4.۵ نفر است و اگر این نسبت به مرز ۳.6 برسد 
به معنای ورشکستگی است. اثنی عشری افزود: نخستین خواسته ما این است که 
نقش صاحبان اصلی سازمان تامین اجتماعی در مدیریت این سازمان تقویت شود 
چون الان سازمان تامین اجتماعی مترادف با کمیته امداد شده است و دولت مدام 

وظایف بیشتری را بر دوش این سازمان می گذارد.
وی ادامه داد: بدهی های هم از طریق شرکتهای ورشکسته و کارخانه ها دارد 
به سازمان تامین اجتماعی محول می شود که خود این هم معضلی برای سازمان 
شده است. رییس کمیسیون مالیات، کار و تامین اجتماعی اتاق بازرگانی، صنایع و 
معادن و کشاورزی خراسان رضوی گفت: در دنیا صندوق های بازنشستگی مستقل 
از بخش درمان هستند اما ایران جزء معدود کشورهایی است که پوشش بخش درمان 
آن هم به صندوق بازنشستگی و سازمان تامین اجتماعی محول شده است و هم 
اینک بخش درمان بیش از دو سوم کادر سازمان تامین اجتماعی را تشکیل می دهد 

و مدیریت این سازمان را دشوار کرده است.
اثنی عشری افزود: حق بیمه ای که افراد بابت درمان به سازمان تامین اجتماعی 
پرداخت می کنند متعادل نیست در حالی که باید هزینه درمان بر اساس سرانه افراد 

و دریافتیهای آنها مختلف و متفاوت باشد.
اغلب صندوقهای بازنشستگی در کشور ورشکسته هستند

نماینده مردم تربت حیدریه، مه ولات و زاوه در مجلس شورای اسلامی نیز در این 
نشست گفت: صندوق های بازنشستگی در کشور هم اینک نیز ورشکسته هستند 
و قرار است 200 هزار میلیارد تومان از بودجه سال 1401 کشور به این صندوق ها 

اختصاص یابد تا بتوانند به بازنشستگان حقوق پرداخت کنند.
محسن زنگنه افزود: اغلب صندوق های بازنشستگی در کشور ورشکسته هستند، 
علت اصلی آن هم این است که متاسفانه کرسی های شرکتهای شستا و زیرمجموعه 
سازمان تامین اجتماعی براساس شایستگی تقسیم نمی شود لذا صندوق نمی تواند 

سودآوری داشته باشد.
وی در خصوص رد دیون دولت از طریق واگذاری به سازمان تامین اجتماعی گفت: 
رییس سازمان خصوصی سازی در جلسه کمیسیون بودجه مجلس قول داد که این 

دیون به صورت سهام در عرضه اولیه بورس به فروش برسد.
این نماینده مجلس گفت: به وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفتم که اگر می 
خواهی اقتصاد مقاومتی واقعی را عملیاتی کنید، مدیریتی دولت را از شرکت شستا 

حذف کنید تا زیر مجموعه هایش به سوددهی برسند.
 

معاون وزیر اقتصاد: 

دولت برای رفع موانع سرمایه گذاری
 عزم جدی دارد

 معاون اقتصادی وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان اینکه دولت سیزدهم برای رفع 
موانع سرمایه گذاری در مناطق آزاد عزم جدی دارد، گفت: رسالت اصلی ما در وزارت 
اقتصاد این است که کمک کنیم تا فعالان اقتصادی بتوانند با رغبت بیشتری فعالیت 

کنند. 
"سید محمدهادی سبحانیان" شامگاه پنجشنبه در جلسه ستاد توسعه سواحل 
مکُران جنوب سیستان و بلوچستان که در منطقه آزاد چابهار برگزار شد اظهار داشت: 
صادرات، کلید حل بسیاری از مشکلات است چه بسا چندی پیش در همین راستا 
بسته ای تحت عنوان رشد غیر تورمی توسط ستاد اقتصادی دولت به تصویب رسید.

وی ادامه داد: مهمترین ستون این بسته راهکارهایی بود که می توانست به رشد 
تولید کمک کند، لذا اعتقاد ما بر این است که می بایست موانعی که بر سر راه تولید 
در کشور است را به درستی شناسایی و برای آنها راهکارهای معتبر را پیاده سازی 
کنیم، اما باید بدانیم هر مشکلی تنها با وزارت اقتصاد و ادارات مربوط به این حوزه 

حل شدنی نیست.
سبحانیان تاکید کرد: یکی از مراکزی که وجود دارد و در گذشته هم بوده "مرکز 
ملی پایش محیط کسب و کار" است و معتقد هستیم که گره اصلی که در مساله تولید 
وجود دارد بخش قابل توجه آن تحریم ها نیست بلکه به دست خود ما و در داخل 

کشور باز می شود.
فعالان  مسیر  در  دولتی  متولی  دستگاه های  برخی  متاسفانه  داد:  ادامه  وی 
اقتصادی و کارآفرینان سنگ اندازی می کنند و گلایه اصلی فعالان اقتصادی از 
همین سنگ اندازی هایی است که در ادارات دولتی پیش پای فعالان اقتصادی 

گذاشته می شود و عزم جدی داریم که این مشکل را برطرف کنیم.
» رسالت اصلی ما در وزارت اقتصاد این است که کمک کنیم تا فعال اقتصادی 
بتواند با رغبت بیشتری کار کند« معاون اقتصادی وزیر امور اقتصادی و دارایی تصریح 
کرد: تلاش می کنیم تقریبا هر دو هفته یکبار با فعالان اقتصادی و کارآفرینان بزرگ 
و کوچک اقتصادی جلساتی را برگزار کنیم و حرف های آنها را بشنویم و این امکان 

وجود دارد که وزیر اقتصاد در همان جلسه دستور رفع مشکل را صادر کند.
وی ادامه داد: می توانیم این جلسات را با منطقه آزاد چابهار هم برگزار کنیم تا 

مشکلات اینجا نیز به درستی حل شود.
او افزود: بحث مجوزهای کسب و کار موضوعی است که بسیاری از کسب و کارهای 
کشور نباید معطل مجوزهای حاکمیت باشد. ما نباید کارآفرینان را به مدت 100 روز 
پشت درهای بسته بگذاریم و باید این کار انجام شود که به روش آسان و سریع مجوزها 

داده شود، پیگیری می کنیم مجوزهایی که لازم است صادر شود.
نوین  تامین مالی است، روش های  سبحانیان تصریح کرد: مساله دیگر بحث 
تامین مالی در حال پیگیری بوده و بایستی بتوانیم با استفاده از سرمایه های خود 
مردم هم پروژه ها را تامین مالی کنیم. البته بعضی از پروژه های زیرساختی نیازمند 
سرمایه گذاری دولت هستند. پیگیری بانکداری توسعه ای و استفاده از ظرفیت 
شرکت های پروژه مواردی است که روی آنها کار می کنیم و امیدواریم ثمرات آن را به 

صورت عملیاتی باشیم.

امیرحسام اسحاقی
راهبرد توسعه صنعتی، مجموعه ای از جهت گیری های بلندمدت دولت است 
که در بُعد خارجی، چارچوب و شیوه ارتباط بخش صنعت با اقتصاد جهانی را 
تعیین می کند و در بُعد داخلی به طور غیرمستقیم بر تخصیص منابع بین صنایع و 

گروه های صاحب نفوذ اثرگذار است. 
مفهوم توسعه صنعتی، مسیر و مرحله ای از توسعه اقتصادی است که سیاست 
و  ملزومات  بودجه،  ابزارها،  پایین تر،  لایه ای  در  راه  نقشه  به عنوان  صنعتی 
تاکتیک های اجراییِ این مسیر را مشخص می کند. در واقع این راهبرد، شامل همه 
سیاست های صنعتی، تجاری، ارزی، پولی و مالی است که به صورت هماهنگ 
و موزون در راستای اهداف استراتژی توسعه صنعتی چون تقویت رقابت پذیری 
بین المللی، نوسازی ساختار صنعتی، ایجاد مزیت های نسبی، تغییرات مطلوب 

اجتماعی و سیاسی و ... تدوین می شود.
پیشینه سیاست صنعتی به سال 1۹۵0 میلادی بر می گردد؛ دورانی که رویکرد 
بازارستیز اشاعه یافت و بیشتر کشورها به ویژه کشورهای در حال توسعه با امید 
اقتصادی  به دنبال دولتی شدن فعالیت های  بالا،  اقتصادی  به رشد  دستیابی 

بودند.
در این دوران تا اوایل دهه 1۹60 که به دهه توسعه نیز شهرت یافت، اهداف 
توسعه ای در بسیاری از کشورها گسترش و پارادایم توسعه غربی اشاعه و تسلط 
یافت. در چارچوب این پارادایم، فرآیند توسعه همچون مجموعه ای از مراحل 
رشد اقتصادی تلقی و دنبال شد؛ هرچند در بسیاری از کشورها این پارادایم که 
تا دهه های ۸0 و ۹0 میلادی فاقد رویکرد صادرات محور و رقابت پذیر بود، به طور 

غیرمتوازن عملیاتی شد.
پس از این دوران، کشورهای در حال توسعه برای دستیابی به سیاست صنعتی 
موفق، رویکرد تقلید از ایجاد صنایعی که به صورت پویا در کشورهای پیشرفته 
در حال رشد بود را دنبال کردند؛ اما چون سطح درآمد آنها نسبت به کشورهای 
الگو بسیار اندک بود، در صدد برنامه ریزی های بلندپروازانه برآمدند و پیگیری 
این سیاست به حمایت از شرکت های ضعیفِ بی شمار در بخش های اولویت دار 

متمرکز شد.
در ایران اما ایده و آرزوی صنعتی شدن به دوران صدارت امیرکبیر برمی گردد. 
این آرزو تا دوره رضاشاه تحقق نیافت و اقدامات کسانی چون حاج محمدحسن 
امین الضرب نیز بی نتیجه ماند. سیاست گذار          ی صنعتی در دوران رضاشاه، با 
توجه به زیرساخت های توسعه اقتصادی از جمله جاده و راه آهن در دستور کار 
قرار گرفت؛ گرچه برخی از ساخت راه آهن سراسری انتقاد کرده و آن را پروژه ای 
غیراقتصادی و غیرملی می دانند اما از منظر برخی تحلیل گران، با این اقدامات، 
نهادهای لازم برای صنعتی شدن از طریق ترغیب تجار برای فعالیت در صنایع 

نساجی، سیمان، قند و شکر شکل گرفت.

با این وجود، تا دهه چهل خورشیدی سیاست گذاری صنعتی خاصی به صورت 
فراگیر وجود نداشت و فقط از دهه 1۳40 سیاست های برنامه دوم عمرانی به 
صورت متوازن مورد توجه قرار گرفت و البته با چالش هایی نیز مواجه شد؛ به ویژه 
در طول برنامه های سوم تا پنجم عمرانی که چندان موفقیت آمیز نبود. در این 
دوران، صنایع سنگین فلزی، شیمیایی، مکانیکی و تاحدودی الکترونیکی مورد 
حمایت قرار گرفت و به سبب الگوبرداری از سیاست های جایگزینی واردات، نه 
تنها مجالی برای پرداختن به راهبردهای توسعه صنعتیِ رقابت پذیر و صادرات گرا 
را  واردات  فقط  ارزی،  درآمدهای  سرریز  و  اول  نفتی  شوک  بلکه  نشد،  فراهم 

گسترش داد.
پس از انقلاب، در برنامه های اول و دوم توسعه، سیاست گذاری صنعتی به سمت 
کوچک سازی دولت و آزادسازی قیمت ها متمایل شد و نه تنها هیچ استراتژی 
مدون و مشخصی برای بخش صنعت و معدن تدوین نشد، بلکه در حوزه صادرات 

نیز سیاست مشخصی وجود نداشت.
نخستین گام ایران، سیاست های صنعتیِ مربوط به تکلیف قانونی مشخص شده 
بر اساس ماده )1( قانون تمرکز امور صنعت و معدن و تشکیل وزارت صنایع مصوب 
1۳۷۹ بود. انتشار »برنامه راهبردی صنعت، معدن و تجارت« در سال 1۳۹2 وفق 
الزامات ماده )21( قانون برنامه چهارم گام دوم بود؛ این برنامه نیز به دلیل عدم 

تصویب در مجلس شورای اسلامی و همزمانی با تغییر دولت عملیاتی نشد.
در سال 1۳۹4 تلاش دیگری وفق الزامات ماده )1۵0( قانون برنامه پنجم انجام 
و سند »برنامه راهبردی وزارت صنعت، معدن و تجارت« پیگیری شد. تا این که 
از اواسط سال 1۳۹۸ ارایه یک الگوی صنعتی، معدنی و تجاری در دستور کار 
و  وزارتخانه  این  برنامه  و  طرح  معاونت  مشارکت  با  و  گرفت  قرار  صمت  وزارت 
مؤسسه مطالعات و پژوهش های بازرگانی و همکاری حدود یک هزار کارشناس از 
حوزه های مختلف سیاست صنعتی، معدنی و تجاری در بخش های حاکمیتی و 

خصوصی، سند »سیاست های صنعتی ایران در افق 1404« تدوین شد.
به باور کارگزاران این وزارتخانه، شاکله محتوایی این سند به گونه ای جامع و 
نظام مند طراحی شد تا علاوه بر یکپارچه سازی سیاست ها، همه مسائل تولید در 
سطوح مختلف فرابخشی، بین بخشی و درون بخشی به صورت هم زمان درنظر 

باشد.
قابلیت به روز رسانی و بازبینی این سند با تکیه بر ساختار اقتصادی، سیاسی و 
صنعتی و توجه به شرایط و تحولات آتی داخل و خارج کشور از ویژگی های مهم 
این سند است. بر این اساس، مجموعه سیاست های مشتمل بر سیاست های 
کلان )ارزی و مالی(، سیاست های کارکردی یا افقی )رونق تولید، توسعه بازار و 
ارتقای فناوری( و سیاست های عمودی )اولویت بندی رشته فعالیت های صنعتی و 

معدنی( در نظر قرارگرفته است.
قابل پیش بینی  بودن شرایط و همچنین اولویت بندی اهداف در کنار توجه به 

شرایط اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و سیاسی از جمله دستاوردهای اجرای این 
سند برشمرده شده است. این سند با توجه به نقش دولت و حاکمیت در ایجاد 
محیط مناسب کسب وکار و حمایت از بخش خصوصی، در راستای ایجاد رونق در 
بخش تولید تدوین  و با توجه به برخورداری از چند ویژگی مهم، اقدامی کلیدی در 

تحقق اهداف جهش تولید تلقی شده است.
در تدوین این سند، علاوه بر قابلیت به روز رسانی، رسوب دانش نیز مورد توجه 
قرار گرفت؛ به این معنی که با توجه به ماهیت سند و ماندگاری دانش در آن، 
دستخوش تغییرات ناشی از تغییر مدیریت و جابه جایی افراد نخواهد شد. در واقع 
این سند تلفیقی از سیاست های افقی و عمودی برای تدوین یک سیاست تکمیلی 

در بخش صنعت ومعدن است.
وزارت صمت تدوین این سند را همسو و منطبق با سند ملی آمایش سرزمین 
بر  به فرد،  منحصر  و  پویا  سیاستگذاری  نظام  یک  چارچوب  در  که  می داند 
مجموعه ای از الزام ها و اهداف بخش صنعت، معدن و تجارت تکیه دارد. مشارکت 
ظرفیت های  از  بهره گیری  و  چندملیتی  زنجیره  طریق  از  جهانی  اقتصاد  در 
سرمایه گذاری خارجی و اعمال معافیت ها نیز از اهداف این سند اعلام شده 
است. چشم انداز این سند 1۵ ساله و با هدف گذاری عملیاتی چهارساله تدوین 

شده است.
راستای  در  کشور  صنعتی  توسعه  سند  اقتصادی،  کارشناسان  اعتقاد  به 
چشم انداز تحولات صنعتی و تکنولوژیک پیش رو  باید مبتنی بر اصلاح و توسعه 
زنجیره صنعت، صنایع دانش محور، صنایع الکترو اپتیک، ارتباطات دور و... باشد.
در سال های اخیر سیاستگذاری نادرست دولت ها، رانت جویی عوامل اقتصادی 
و اتلاف منابع، همواره استراتژِی صنعتی را با مخاطراتی مواجه ساخته است. 
دولت وقتی می تواند سیاستگذاری صنعتی موثر داشته باشد و از این موانع در 
امان بماند که نخبگان سیاسی به لزوم سیاستگذاری صنعتی برای دستیابی 
به اهداف رفاهی، کسب مقبولیت و اقتدار ملی اعتقاد راسخ داشته و کیفیت 
سازمانی دولت یعنی استقلال دولت از گروه های ذینفع و رانت جو تأمین شده و 

نوعی همکاری پایدار و اعتماد شکل گرفته باشد.
امروزه بیشتر نظریه های مدرن اقتصادی بر ارتقای ظرفیت نوآوری و توسعه 
منظور،  این  برای  و  دارند  خاصی  تأکید  معدن  و  صنعت  در  به ویژه  فناوری 
استانداردسازی،   مالی،   حمایت های  مانند  مختلف  صنعتی  سیاست های 
کار  به  را  میان شرکتی  و همکاری  فناوری  انتقال  پژوهش مشترک،   پروژه های 

می گیرند.
کشورهای نوظهورِ توسعه یافته فراوانی را می توان یافت که با تولید و صادرات 
محصولات با فناوری بالا در رده قدرت های اقتصادی قرار گرفته اند. فناوری، 
موجد مزیت صنعتی و تجاری و مکمل نوآوری تولید و صادرات کالاست؛ به ویژه 
برای اقتصاد کشورهایی چون ایران که به  شدت به صادرات نفت وابسته است و 
برای رشد اقتصادی باید به تولید و صادرات محصولات با فناوری بالا و نیز نوآوری 
تکیه کند. متاسفانه صنعت ما تا کنون به دلیل تحریم و سوء مدیریت  از تجهیزات و 
فناوری های نوین صنعتی بی بهره مانده است. فناوری هایی که هم نو و سازگار با 

محیط زیست و هم مکمل بهره وری و توان رقابتی تولید است.
ایران در شاخص جهانی نوآوری از بین 120 کشور دارای رتبه ۷۵ و بعد از کشور 
هند است. شاخص مهم دیگر سهم هزینه کرد تحقیق و توسعه از تولید ناخالص 
داخلی است که از 0.42 درصد به 0.۸۳ درصد و تعداد محققان به بیش از دو برابر 
)از ۹1 به 1۸4 هزار نفر( افزایش یافته که تاحدودی قابل قبول به نظر می رسد اما 
با واقعیت های کشور و هدف گذاری اسناد بالادستی در سیاست های کلی علم و 
فناوری و نقشه جامع علمی کشور برای دست یابی به سهم چهار درصدی تحقیق 

و توسعه، فاصله معناداری دارد.
همچنین سهم هزینه کرد تحقیق و توسعه از تولید ناخالص داخلی در بخش های 
مختلف اقتصادی متوازن نیست که خود نشانه بدقوارگی رشد پژوهش و توسعه 
فناوری در بخش هایی چون صنایع نفت و گاز، معدن، کشاورزی، صنایع دفاعی 
و ... است. معاونت علمی ریاست جمهوری به عنوان متولی پیمایش تحقیق 
و توسعه کشور باید با هماهنگی مرکز آمار ایران، تحقیق و توسعه که مهم ترین 
شاخص تدوین سیاست های حمایتی از بنگاه های صنعتی و اقتصادی و نیز 
رتبه بندی های بین المللی حوزه علم، فناوری و نوآوری محسوب می شود را مورد 

تاکید همه جانبه قرار دهد.
* استاد دانشگاه

چشم انداز تحولات صنعتی و تکنولوژیک پیش رو چگونه باید باشد؟

راهبرد توسعه صنعتی، بایدها و نبایدها

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه مهدی خالقی دارنده کدملی 0۳۷01۹1۹۷۸ متولد 1۳6۸/10/26 با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام 
داشته اند که سند مالکیت تمامی۳ دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 11۳12/4 اصلی واقع در بخش ثبت یک قم  که در دفتر 
شماره 4۳۷ و صفحه ۵6۸ بنام مهدی خالقی دارنده کدملی 0۳۷01۹1۹۷۸ متولد 1۳6۸/10/26 ثبت و سند مالکیت به شماره 
0۸۸120 ج ۹۳ صادر و تسلیم شده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده لذا 
به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره 
اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./)م الف 14۷۹0(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۱۰/۰۴

---------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

اکرم اکبری جمکرانی برابر درخواست شماره 1400/2۷4۹-1400/0۹/0۹اعلام داشته اند که سند مالکیت 2۳۷۹/0۳ سهم 
مشاع از 4۷۷۹ سهم شش دانگ پلاک ثبتی ۳616 از44۵ از یک اصلی واقع در بخش 4ثبت قم که دردفتر الکترونیکی شماره 
1۳۹۷20۳۳000102۹101 به نام ایشان)اکرم اکبری جمکرانی( ثبت و سند مالکیت 12۵۷۳۷ ب ۹۷ صادر وتسلیم شده است 
سپس از طرف ایشان اعلام شده است سند مالکیت مزبور به علت اثاث کشی مفقود گردیده است که درحال حاضر در این اداره در 
شرف صدور المثنی بنام ایشان میباشد، لذا مراتب طبق تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از 

انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14۷۹1(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۱۰/۰۴

---------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه ابوالفضل کلهر دارنده کدملی 0۵۷۹۳6۷42۸ با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند که سند 
مالکیت تمامی ششدانگ پلاک 11۵04/۳ اصلی واقع در بخش یک قم  که در دفتر ۸6۳ و صفحه 210 بنام ابوالفضل کلهر دارنده 
کدملی 0۵۷۹۳6۷42۸ ثبت و سند مالکیت به شماره ۹۷۵462 د ۹۳ صادر و تسلیم شده سپس از طرف ایشان اعلام گردیده سند 
مالکیت مزبور به علت سهل انگاری مفقود گردیده ،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1 نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14۷۹2(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
رضا حسینخانی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۱۰/۰۴

---------------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه بموجب وارده 20۳۷۳-1400/0۹/۹0 مالک فاطمه علی عسگری ششدانگ پلاک ثبت 2662/44/۸2 اصلی 
واقع در بخش 2 ثبت قم دفتر 4۸2 صفحه ۵۳۷ ثبت ۸۷۷۳1 سند قطعی 104۷0۸- ۹1/10/1۸دفتر 1۷ قم اعلام نموده که به 
علت جابجایی سند مالکیت مزبور مفقود گریده است ،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در 1نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14۷۹4(
عباس پور حسنی-رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۱۰/۰۴

آگهی فقدان سند مالکیت
ورثه مرتضی کچوئی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند اسناد مالکیت دفترچه ای ششدانگ پلاک 

222/2 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحات 1۹و22 دفتر ۵۹ ذیل ثبت 1206۹ بشماره سریال 44۵۷۳0 و 44۵۷۳1 
بنام مرتضی کچوئی صادره و تسلیم شده که طی سند رهنی ۵۷6۸۳- 1۳۷1/4/2 دفتر یک قم در رهن بانک مسکن قرار گرفته 
که ورثه نامبرده اعلام داشته اند اسناد مالکیت در اثر نامعلوم مفقود گردیده، لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف14۷۹۵(
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۱۰/۰۴
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه 2 قم

---------------------------------------------------------------
آگهی مزایده اتومبیل

آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پژو 5PARSTUمدل ۱۳۹۴ به شماره انتظامی ۱88ص۳6 ایران ۱6 مربوط 
به پرونده کلاسه ۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۴8۳/۱ 

علی  مریم  له:خانم  بایگانی140000۵0۵(،  شماره  )با   1400040۳00110004۸۳/1 کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
آبادی،وعلیه: آقای مهدی غلامی، مستند سند ازدواج: ۳۵۵1 ،تاریخ سند:1۳۸0/06/1۵،دفترخانه ازدواج ۳6 شهر قم استان 
 ۵PARSTU قم با موضوع لازم الاجرای تعداد یکصدوپنجاه)1۵0( عدد سکه طلا تمام بهار آزادی،یک دستگاه خودروی سواری پژو
به شماره انتظامی 1۸۸ص۳6 ایران 16با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ اسلامی،متعلق به آقای مهدی غلامی بازداشت گردیده 

و از طریق مزایده به فروش میرسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

شماره   ۳6۵26۷FH1FE11NAAN:شاسی 1۳۹4_شماره  خاکستری_مدل  رنگ   _۵PARSTU_سواری_پژو
00۵20۷0B164:موتور

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
خودرو از ناحیه گلگیرهای عقب،آثار رنگ وبازساری دارد.درب عقب سمت چپ آثار ضربه دارد.وضعیت صندلی ها،چراغ ها،آینه 
ها و شیشه های خودرو سالم بود.کیلومتر کارکرد خودرو 6۷۳4۸ می باشد.خودرو از ناحیه اگزوز وسیستم موتور به نظر دارای نقص 

ونیاز به تعمیر دارد.
خودرو دارای سیستم صوتی غیرمجاز)باند،ساب و...(می باشد.وضعیت لاستیک های خودرو مناسب بود.خودرو دارای بیمه نامه 

شخص ثالث معتبر تا تاریخ 1400/11/۳0 نزد شرکت بیمه ما می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری آقای سید صادق رسولی خودروی مذکور را به مبلغ1/۵00/000/000ریال )یک میلیارد و پانصد 

میلیون ریال( ارزیابی نموده است.
مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز شنبه 1400/10/1۸در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان 
ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ 1/۵00/000/000ریال )یک میلیارد و پانصد میلیون ریال(شروع و به بالاترین قیمت 
پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
IR ۹۸01000040۷601۳20۷۸۹۵6۹۳ با شناسه واریز ۹6۵10۸۵۷61000000021۷1۳2۳۵12006 می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز 
از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود 
در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده 
باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.لازم به ذکر است که فیش واریزی می بایست بنام 

شرکت کننده در مزایده باشد. )م الف 14۸01(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: ۱۴۰۰/۱۰/۰۴
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ورزشی

یک کار ارزشی و پسندیده؛

آغازساخت برنامه جدید اینترنتی
 مثبت فوتبال درقم 

رضا ملکی
در دنیای پر هیاهو و پررمزو راز فوتبال واتفاقات بسیاری که پیرامون این رشته 
جذاب و دوست داشتنی درمستطیل سبزرقم میخورد ثبت وقایع وحوادث شیرین 
ومثبت این ورزش زیبا ازقاب دوربین مشتاقان بسیاری رادرسطح دنیا به اتفاقات 

این رشته متوجه میسازد.
استادحلوائی رئیس پرتلاش وفهیم هیئت والیبال که سالها دربدنه مدیریتی صدا 
وسیمای قم در برنامه های مختلف از جمله سیمای ورزش منشا خدمات ارزنده 
ونیک بوده باهمکاری شهاب قهرمانی از جوانان برومند وتلاشگر صداوسیماو 
ورزش چندصباحی است که برنامه مثبت والیبال رادرشبکه های مجازی به نمایش 

می گذاردکه مخاطبان بسیاری رانیزبه خود جلب نموده است.
انگیزه ساخت برنامه مثبت فوتبال نیز درنگاه مثبت این عزیزان دیده شد تااولین 
جرقه ضبط اینترنتی این برنامه زیبا در قطعه ۳۷نام آوران ورزش قم درآرامستان 
بهشت معصومه کلید بخورد.از بزرگان ورزش قم دعوت شد تا در افتتاحیه این 
برنامه دوست داشتنی در قطعه ۳۷ حضور داشته باشند پهلوان جمال مرد دوست 
داشتنی ورزش قم با کوله باری از تجربیات گرانقدر در مسیر ورزش خصوصا 
کشتی آمده بود تا از دردهای ورزش بگوید وچه زیبا ورزش کنونی قم را به چالش 

کشید ونگاه مسئولان را به این مسیر پاک معطوف ساخت.
استاد سید جوادحسینی پیردیرورزش قم که خدمات شایانش درطول پنجاه 
سال گذشته به ورزش قم ودر بدنه هلال احمر نمودی چشمگیر داشته نیز از 
جفای بزرگی که در ورزش صورت پذیرفته گفت ونگاه و توجه  به جوانان را تضمین 

سلامت جامعه دانست.
مهدی رضائی از مدیران شایسته استان قم واز مربیان با اخلاق فوتبال نیزدراین 
حضوردل انگیزبانگاهی کوتاه به وضعیت فوتبال قم ساخت این برنامه راعالی 

توصیف نمود.
رضا ملکی پیشکسوت عرصه اصحاب رسانه وفوتبال نیزازفسادحاکم برفوتبال 

گفت وتوجه خاص مسئولان رابه ورزش پایه ومدارس فوتبال معطوف ساخت.
پدر گرانقدر وبرادر ارجمند مهدی یگانه اسطوره اخلاق فوتبال قم که به تازگی 
چهره درنقاب خاک کشیدواین برنامه ازسرمزاراین عزیز کلید خورد نیز با حضور 

گرمشان خاطرات به یاد ماندنی ازعزیزازدست رفته اشان رابیان داشتند.
اصغرزرگردیگرعزیزی بود که باحضوربرادرگرانقدرش یادوخاطرات شیرین فوتبالی 
ومدیریتی وی پاس داشته شد تادست مریزادی داشته باشیم به استاد حلوائی 
وشهاب قهرمانی عزیزکه درساخت این برنامه کوشاترازگذشته زوایای شیرین این 
رشته رابه تصویربکشید تا اهالی فهیم ورزش فوتبال قم بدانند که مسیر روشنی 
وپاکی نیزدراین رشته هویدامیباشد وبا درایت وبلند اندیشی مسئولان خدوم دراین 

راه می توانیم اثرات مثبت و معنوی را بر فوتبال قم حاکم سازیم.
 

لیگ برتر بانوان در دو گروه با حضور ۱۱ تیم برگزار می شود ؛

شیمیدر قم با 2 بازیکن خارجی
 به دنبال قهرمانی بسکتبال ایران 

تیم بسکتبال بانوان شیمیدر قم صدرنشین رقابت های لیگ برتر باشگاه های 
کشور در مسیر کسب عنوان قهرمانی این فصل با دو بازیکن خارجی به مصاف 

رقبا می رود.
براساس این گزارش امسال مسابقات لیگ برتر بسکتبال زنان باشگاه های کشور 
در دو گروه با حضور 11 تیم برگزار می شود، به طوری که در گروه نخست تعداد 
6 تیم و در گروه دوم ۵ تیم به شکل دوره ای و در قالب دیدارهای رفت و برگشت 
مسابقه می دهند تا راهی پلی آف شوند. تیم شیمیدر قم که جمعی از بهترین های 
این رشته را در اختیار دارد و سرمربی و مدیر فنی این تیم به همراه ۷ بازیکن از 
تیم ملی هستند، در گروه نخست با کسب پیروزی در تمام بازی های این فصل به 
عنوان تیم بدون شکست و بی رقیب هم اکنون صدرنشین است و با تمام توان برای 
قهرمانی تلاش می کند. این تیم که در ترکیب تیم اعزامی به رقابت های کاپ زنان 
2021 آسیا هفت بازیکن ملی پوش داشت و تیم قدرتمندی محسوب می شود، 
برای حضور قدرتمند در ادامه مسابقات لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور دو 
بازیکن خارجی از کشورهای آمریکا و مونته نگرو به خدمت گرفته تا قوی تر به مصاف 
حریفان برود. ابتدا »یلنا نیکپالجویچ« گارد تیم ملی مونته نگرو که سابقه حضور در 
لیگ های صربستان، بوسنی، لوکزامبورگ، پرتغال و بوندسلیگای آلمان را دارد به 
عضویت تیم بانوان شیمیدر قم درآمد و سپس »شکیلا نان« سانتر آمریکایی که 
سابقه بازی در تیم سن آنتونیو و حضور در لیگ کشورهای آلمان، لبنان و مصر را 
دارد به تیم بانوان شیمیدر پیوست. تیم زنان شیمیدر قم به سرمربیگری شایسته 
متشرّعی در گروه نخست مرحله مقدماتی فصل جاری لیگ برتر بسکتبال زنان 
باشگاه های کشور با تیم های آکادمی ای زی بسکتبال، شهرداری گرگان، بهمن 
تهران، امرتات تهران و سپهرداد تهران هم گروه است و بدون باخت اکنون تیم 

صدرنشین این گروه به شمار می رود.
 

ورزشکاران قمی افتخار آفرین شدند ؛

درخشش ووشوکاران قم با 21 مدال 
مسابقات بین المللی 

ووشوکاران استان قم در مسابقات بین المللی کاپ نن شائولین در چین تعداد 21 
مدال در رده های سنی مختلف شده و برای ورزش قم افتخار آفرین شدند. 

براساس این گزارش، در حالی که قمی ها علاقه زیادی به رشته های رزمی دارند 
و ورزش هایی نظیر کاراته، تکواندو، ووشو و جودو در قم فعال هستند، رشته ووشو 
جایگاه بسیار خوبی در بین علاقمندان به ورزش در قم دارد و هر دو بخش آقایان 
و بانوان این رشته در هر دو قسمت تالو و ساندا و همچنین سبک های متعدد زیر 
مجموعه ووشو فعال است. این رشته اکنون با درخشش ووشوکاران عضو تیم 
ایران شائولین ووشو در مسابقات بین المللی چین افتخار آفرین شده، در حالی 
که رقابت ها به میزبانی استان فوجیئن چین با حضور نماینده های 6۳ تیم از 
کشورهای مختلف برگزار شد و مجموعا تعداد ۹66 ورزشکار ووشو در رده های 
سنی مختلف با یکدیگر پیکار کردند.  تیم ایران شائولین ووشو به مربیگری اکبر 
صفری یکی از چهره های شناخته شده ووشو قم که از مدارک معتبر داوری و 
مربیگری این رشته برخوردار است و از داوران مورد اعتماد فدراسیون ووشو هم 
محسوب می شود به میدان رفت و در مجموع ووشوکاران قم 21 مدال شامل پنج 
طلا، پنج نقره و 11 برنز به دست آوردند. در گروه سنی E این مسابقات اکبر صفری 
یک مدال نقره و یک مدال برنز و سیدحسین محمدی یک مدال برنز کسب کرد، 
در رده سنی C هادی شفیعی نوید یک مدال نقره و یک مدال برنز، مهدی داوری 
دو مدال برنز، مجتبی ابراهیمی یک مدال طلا و یک مدال برنز و فاطمه باقری یک 

مدال طلا و یک مدال نقره کسب کردند.
در گروه سنی B سیدمحمدرضا موسوی دو مدال برنز، سیدامیرحسین حسینی 
یک مدال نقره و یک مدال برنز، زهره محمدی یک مدال طلا و یک مدال نقره و 
یگانه شفایی دو مدال طلا از آن خود کردند و در گروه سنی A ایلیا جنتی راد به 

همراه حسام مرادی هر کدام یک مدال برنز به ارمغان آوردند.

رضا ملکی
به تاریخ کهن ورزش ایران که نگاه میکنی قهرمانان دلاور رشته های مختلف 
ورزشی را می بینی که درادوار گذشته وبه مناسبتهای مختلف از نامشان بهره 
مثبت برده و با اقدامات انسانی خود نام خود را برتارک ورزش ایران به ثبت 

رساندند.
مرحوم پهلوان غلامرضا تختی،علی دایی،رسول خادم و بسیاری دیگر از 
قهرمانان بزرگ ایران در صحنه های مختلف زلزله،سیل به میان مردم رفتند وبا 
کمک های مادی و معنوی خود ارزش واقعی یک قهرمان را به اثبات رساندند.

خبر رسید که اردوی جهادی منتظران خورشید در بخش مرکزی روستای 
محروم ایلیخ بولاغی با حضور امیر کاراته ایران دلاور مرد بزرگ این رشته امیر 

مهدیزاده رنگ وبوئی خاص به خود گرفته است.

قهرمان جهان ابه میان مردم رفت بیل به دست گرفت ودرساخت چندین 
منزل دراین روستا سهیم شد تا بگوید که پهلوان بودن در مسیر خدمت به 
مردم ارزش واقعی خود را پیدا می کند و اگر چنین نباشد واژه قهرمان و پهلوان 
معنا ندارد. فخر کاراته ایران که از ارادتمندان واقعی حضرت مهدی)ع( بوده 
وافتخار واکس زدن کفش های زائرین مسجد مقدس جمکران را دارد با انبوهی 
از مدالهای رنگارنگ جهانی وبین المللی درمیان مردم دوست داشتنی این 
روستای محروم با کار وتلاشی وصف ناپذیر وبا ریختن عرق نجابت وپاکی از 
وجود گلش درس مردانگی وغیرت را به ورزشکاران دیکته نمود امیدداریم که 
پهلوان بزرگ استان ما با تلاش وجدیتی جدید در صحنه کاراته به میدان آمده 
ودر مسابقات آینده جهانی وآسیائی بار دیگر بتواند لبخند شادی را برلبان مردم 

ایران جاری سازد.

حضورامیرمهدیزداه دراردوی جهادی منتظران خورشید؛

قهرمان قمی کاراته جهان درمیسرخدمت به مردم

رئیس فدراسیون فوتبال با اشاره به بودجه ای که از طرف فیفا و ای اف سی  
ویژه  به  به استان ها  این هزینه  ایران داده می شود گفت: 40 درصد  فوتبال  به 

استان های محروم اختصاص پیدا می کند که یک قدم ملی و تاریخی است. 
شهاب الدین عزیزی خادم، صبح روز پنجشنبه 2 دی ماه در همایش مشترک 
روسای هیئت های فوتبال استان های کشور که به میزبانی هیئت فوتبال استان 
اصفهان در تالار آئینه هتل عباسی اصفهان برگزار شد، خطاب به روسای استانی، 
خاطر نشان کرد: رابطه من و شما فراتر از یک رابطه سازمانی و قلبی است و 
فدراسیون فوتبال خود را وام دار هیئت های استانی می داند فدراسیون جدا از 
مجمع و فدراسیون نیست و همه در هر بخشی کار می کنیم و با عزت حرف بزنیم 
و با افتخار سرمان را بالا بگیریم. شما دوستان و همکاران روزهای پرمشقت من و 
کنفدراسیون بودید که برای من فراموش نشدنی است و همه ما برای کشورمان و 

فوتبال ایران سرباز هستیم.
وی ادامه داد: در مجمع آتی فدراسیون که اسفندماه برگزار خواهد شد به طور 
مفصل در خصوص عملکرد فدراسیون فوتبال صحبت خواهیم کرد که نشان دهد 

که در چه مسیری است.
رئیس فدراسیون فوتبال تاکید کرد: نمی خواهم به عقب برگردم، فدراسیونی که 
خالی از منابع مالی بود بدهی ها و مشکلاتی داشت، البته که من از تمامی روسای 
قبلی تشکر می کنم و هر کسی به اندازه خود تلاش کرده و زحمت کشیده و یک 

روزی هم ما این میز را ترک می کنیم.
وی تصریح کرد: امروز به مسیری می رویم که یکی از سریع ترین و کم هزینه ترین 
صعودهای تیم ملی به جام جهانی را داشته باشیم و من کمترین نقش را در این 
زمینه داشتم، یک وظیفه ملی دارم که باید آن را انجام دهم و همه ما خود را وام دار 
ملت می دانیم و تلاش می کنیم جامعه ایرانی را در سراسر دنیا خوشحال و خرسند 

کنیم.
وی اظهار کرد: امروز در تمام رده های مختلف باید بتوانیم منابع مالی ایجاد کنیم 
زمانی که آمدم یک چای خشک هم نبود؛ اما امروز تیم ملی فوتبال بانوان با پرواز 

اختصاصی اعزام می شود که تمام این افتخارات برای همه است کار بی سابقه ای 
انجام شده و حرف زدن راحت است.

نگاه عدالت محوری در استان ها حاکم است
 عزیزی خادم اضافه کرد: امروز نگاه عدالت به معنای واقعی در تمام استان ها 
باید  نماند. در حوزه VAR  چه  بیرون  تیم ملی  از چرخه  تا فردی  ایجاد شده 

می کردیم که نکردیم اقداماتی هم می خواستیم انجام دهیم، اما اجازه ندادند.
وی افزود: امروز در تمامی نقاط ایران و جهان سرمان برای فوتبال کشورمان بالا 
است، خیلی راحت در بخش بانوان می توانستند مربی خارجی بیاورند، مربیان 
اسمی بزرگی که اگر نتیجه می گرفت که هیچ، ولی اگر نمی گرفت هم می گفتیم 
مربی خوب هم گرفتیم و نشد. اما انجام ندادیم و پشت مربیان داخلی ایستادیم. 
فدراسیون فوتبال زوایای پنهانی ندارد، مگر هلدینگ نفتی است که چیزی را پنهان 
کنیم. دختران شما و ما روزی آرزوی داشتن لباس یک رنگ و خوب داشتند، اما 

امروز با هواپیمای اختصاصی و اردوهای خوب برنامه های آنها اجرایی می.شود.
وی گفت: تیم ملی فوتبال کشورمان در مقابل موانعی که ایجاد شده با دعای 
خیر مردم و با حداقل هزینه ها توانستند نتایج خوبی بگیرند این فوتبال برای شما و 
مردم است. وی با اشاره به موفقیت های تیم ملی ساحلی تاکید کرد: انتخاب بزرگی 
در فوتبال ساحلی انجام شد و تیم ملی نایب قهرمان شدند. فوتبال ساحلی بسته 
بود. امروز تیم ملی فوتسال در ایتالیا عملکرد خوبی داشتند، استعدادیابی خوبی در 

فوتسال و فوتبال ساحلی خواهیم داشت.
امروز تمام کمیته های فدراسیون فوتبال تاثیرگذار هستند 

رئیس فدراسیون فوتبال تاکید کرد: امروز تمام کمیته های فدراسیون فوتبال 
تاثیرگذار هستند و تنها کاغذی رفتار نمی کنند و این یعنی اعتماد تبادل افکار و 
روابط منطقی و درست و من متوجه هستم که تمامی کمیته های فدراسیون چه 

اقداماتی انجام می دهند.
وی با تشکر از محمدرضا ساکت در خصوص زحماتی که در فدراسیون داشتند 
گفت: از رئیس هیئت فوتبال اصفهان و دو باشگاه سپاهان و ذوب اهن خواستم 

اصفهان را به یک مرکز بزرگ آموزشی تبدیل کنند.
وی افزود: در خصوص داوری دوره های خوبی خواهیم داشت و خبرهای خوبی 

در آینده خواهید شنید که فوتبال ملی و جامعه فوتبال آسیب نبینند.
عزیزی خادم با اشاره به بودجه اختصاصی فیفا و ای اف سی به تیم ایران برای 
صعود به جام جهانی، گفت: 400 تا ۵00 میلیارد تومان حداقل درآمد رفتن ما به 
جام جهانی است، یعنی 16 میلیون دلار که انتظار داریم این پول از طریق فیفا و 
ای اف سی زودتر به به دست ما برسد و تلاش مان براین است که مبلغ قابل توجهی 
از این پول را در استانها خرج کنیم که 40 درصد درآمد فوتبال در استان ها هزینه 

می شود.

عزیزی خادم:

فدراسیون فوتبال زوایای پنهان ندارد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳00020120۸۵ شماره  1-رأی 
14001144۳0002000401 مربوط به تقاضای آقای ولی اله علی بیگی فرزند عباس 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸0 مترمربع 
باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره فرعی از 1۷41اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 1۷۸1۵1 مورخ 1۳۹۵/12/14 

دفترخانه 12 قم )م الف11۹2۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002012۳۷۳ شماره  رأی   -2
14001144۳0002000400 مربوط به تقاضای آقای ولی اله علی بیگی فرزند عباس در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸0 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1۷41اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 
طی سند قطعی شماره 1۷۸1۵2 مورخ 1۳۹۵/12/14 دفترخانه 12 قم )م الف11۹2۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201222۹ شماره  ۳-رأی 
14001144۳0002000۹44 مربوط به تقاضای آقای علی امیدی محبوب فرزند شیرین 
علی درقسمتی از 1/۵ دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 6۵/۹2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳۳۳ و 2۳۳4 اصلی که طبق بخشنامه 
سازمان به پلاک 2۳۳4 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی صفحه ۳۳2 دفتر 1۷0 )م 

الف11۹2۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201222۸ شماره  4-رأی 
1۳۹۹1144۳00020004۸۸ مربوط به تقاضای آقای شیرین علی امیدی محبوب فرزند 
محمد حسن درقسمتی از 4/۵ دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 6۵/۹2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۳۳۳ و 2۳۳4 اصلی که طبق 
بخشنامه سازمان به پلاک 2۳۳4 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی صفحه ۳۳2 دفتر 

1۷0 )م الف11۹۳0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002012۷1۷ شماره  ۵-رأی 
نورعلی  فرزند  اسلامی  زهرا  خانم  تقاضای  به  مربوط   14001144۳000200101۳
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۸/۵0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از22۸1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از بتول زند صفحه 211 دفتر ۳06)م الف11۹۳1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳00020121۵6 شماره  رأی   -6
1۳۹۹1144۳0002002۷26 مربوط به تقاضای آقای هوشنگ شوقی فرزند رعوفعلی 
درقسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
14۹/2۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از 221۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۹60۳و۹604-

1۳۹۷)م الف11۹۳2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳00020121۵۷ شماره  رأی   -۷
1۳۹۹1144۳0002002۷2۷ مربوط به تقاضای آقای مجتبی شوقی فرزند رعوفعلی 
درقسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
14۹/2۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از 221۵اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی ۹60۳و۹604-

1۳۹۷)م الف11۹۳۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002012۹4۸ شماره  ۸-رأی 
حسن  فرزند  سیمرغ  لیدا  خانم  تقاضای  به  مربوط   14001144۳0002000۷۹6
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۹ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از21۸۵ و 21۸6 اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 21۸6 اصلی 
تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از همایون بیگدلی صفحه ۳4۳ دفتر 2۳)م الف11۹۳4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002011۹۹2 شماره  رأی   -۹
14001144۳0002000۹16 مربوط به تقاضای خانم خدیجه حیدری فرزند حسن قلی 
درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸6 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از2۵۳1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از رضا رضائی هفت چشمه صفحه 40۳ دفتر 46)م الف11۹۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002011۸۸۵ شماره  رأی   -10
عزیز  فرزند  عزیزی  اعظم  خانم  تقاضای  به  مربوط   14001144۳0002000۷۹0
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۳22اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بهرام خرم طی سند قطعی شماره 16۵۳۹6 مورخ 

1۳۹4/10/۵ دفترخانه 12 قم )م الف11۹۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002012۷۵۸ شماره  رأی   -11
اسمعیل  فرزند  شریفی  رقیه  خانم  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹1144۳000200222۵
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵0 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 22۸1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول زند صفحه20۵  

دفتر ۳06)م الف11۹۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳0002011۹۷۷ شماره  رأی   -12
اله  پارسا فرزند شمس  به تقاضای آقای عبداله  1۳۹۹1144۳000200۳12۸ مربوط 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵/40 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۵2۷/10۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 1۹۸64مورخ 1۳۹1/6/2۷ دفتر خانه 46قم 

)م الف11۹۳۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201202۷ شماره  رأی   -1۳
آقکند  زاده  صفر  اله  شمس  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۹1144۳0002002۷۸0

به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  حسینعلی  فرزند 
مساحت121/۵0مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹4۷/1۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی اکبر تجری صفحه 

۹۷ دفتر 224)م الف11۹40(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201201۵ شماره  14-رأی 
14001144۳0002000۳40 مربوط به تقاضای آقای رضا جوکار فرزند احمد درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 116مترمربع پلاک شماره 
فرعی از24۷۹/2/24 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از سید عباس آقائی صفحه 24۸ دفتر 1۳۹ )م الف11۹41(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201200۹ شماره  رأی   -1۵
افراسیاب  فرزند  ثریه رستمی  تقاضای خانم  به  مربوط   1۳۹۹1144۳0002001۹44
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۸2/۹۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از20۹4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
)م  از محمد رضا بخشی صفحه 2۳۸ دفتر 220  الواسطه  و خریداری مع  نامه عادی 

الف11۹4۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201210۳ شماره  رأی   -16
14001144۳0002000۸4۳ مربوط به تقاضای خانم کبری زند فرزند هاشم درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 62/۵0مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 21۹۵/1/1۹۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 141 دفتر ۵۸1 و صفحه 202 دفتر 1۸2)م 

الف11۹44(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060۳۳000201262۷ شماره  رأی   -1۷
فرزند  محمدپرچوی  حمزه  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144۳00020010۳1
ابوالحسن  درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۵6 
مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹4۳/2۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 226۷4 مورخ 1400/6/4 دفتر خانه 11۳ 

قم )م الف11۹4۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۱7
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۱۰/۰۴
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 140060۳۳000100۷۳60 مربوط به پرونده 
کلاسه 14001144۳000100010۸مربوط به تقاضای خانم 
لیلا سجادی فرزند محمد حسن در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره 111۸6 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 46۵6۷ 

مورخ ۹۹/12/2۸ دفتر ۵1 قم )م الف 11۷۷4(
2- رای شماره 140060۳۳0001006۹6۳ مربوط به پرونده 
تقاضای  به  14001144۳0001000۳۹۸مربوط  کلاسه 
شرکت نیارش گستر رادین کویر در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ۵24/0۸ مترمربع پلاک شماره102۷0 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 

1۳۷۵1۹ مورخ ۹۹/11/۳0 دفترخانه ۵ قم )م الف 11۷۷۵(
۳- رای شماره 140060۳۳0001006۸۵۸ مربوط به پرونده 
کلاسه 1۳۹۹1144۳000100212۸مربوط به تقاضای آقای 
حسین ورزنده فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان 

به مساحت 14۹/۵0 مترمربع پلاک شماره 110۹۷ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
زاده سند ۵2۹1 مورخ  فرهاد  از غلام  الواسطه  خریداری مع 

۳۸/0۹/02 دفترخانه ۷ قم )م الف 11۷۷6(
4- رای شماره 140060۳۳000100۷12۸ مربوط به پرونده 
کلاسه 14001144۳0001000206مربوط به تقاضای آقای 
حسن مسبح فرزند غلامرضا در چهار دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 2۷4/۸4 مترمربع 
پلاک شماره 16۷ فرعی از 102۵0 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 
در دفتر 262 صفحه ۵۳1 به موجب سند قطعی  ۵2۸20مورخ 

1۳6۳/0۷/0۳ دفترخانه ۵ قم )م الف 11۷۷۷(
۵-رای شماره 140060۳۳000100۷12۹ مربوط به پرونده 
کلاسه 14001144۳000100020۷مربوط به تقاضای خانم 
باب  حمیده متفکریان فرزند سید حسین در ششدانگ یک 
پلاک  مترمربع  ششدانگ  2۷4/۸4  مساحت  به  ساختمان 
یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی  از 102۵0  فرعی  شماره 16۷ 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در 
دفتر 262 صفحه ۵۳1 به موجب سند قطعی  ۵2۸20مورخ 

1۳6۳/0۷/0۳ دفترخانه ۵ قم )م الف 11۷۷۹(
6- رای شماره 140060۳۳000100۷110 مربوط به پرونده 
کلاسه 14001144۳000100016۹مربوط به تقاضای آقای 
سیدعلی حسینی جمکرانی فرزند سید میرآقا در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۵0/40 مترمربع پلاک شماره 
1/12۸ اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از خلیل اسماعیلی 
 1۳۵۸/0۳/2۳ مورخ   ۵1۵2۷ قطعی  سند  از  جمکرانی 

دفترخانه ۳ قم )م الف 11۷۸1(
۷- رای شماره 1۳۹۹60۳۳000101۳۹۳۸ مربوط به پرونده 
کلاسه 1۳۹۷1144۳0001001۳۹۸ مربوط به تقاضای آقای 
علی مرادی فرزند عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به 
در  واقع  اصلی  مساحت 120مترمربع پلاک شماره 112۳۸ 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
علی  وراث  از  احدی  سزاوار  فاطمه  از  الواسطه  مع  خریداری 

سزاوار)م الف 11۹۳6(
۸- رای شماره 140060۳۳00010061۵۵ مربوط به پرونده 
کلاسه 1۳۹۸1144۳0001001606مربوط به تقاضای خانم 
عفت دباغ فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به 

مساحت 101 مترمربع پلاک شماره 111۳۵/۷41 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از سید حسین مدرسی صادره در دفتر 

1۹2 صفحه 2۷4)م الف 11۹42(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 
صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: ۱۴۰۰/۰۹/۱7
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۱۰/۰۴
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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مطهرنیا کارشناس مسایل بین الملل:

 مذاکرات وین درشرایط لغزندگی شدید قراردارد

یک کارشناس مسایل بین الملل گفت: در یک لغزندگی شدید در ارتباط با مذاکرات وین 
قرار داریم و کوچک ترین حرکت نادرست، پیامدهای جبران ناپذیری را می تواند در بر داشته 

باشد. 
مهدی مطهرنیا در گفت وگو با ایسنا با بیان این که مذاکرات وین تاکنون برای احیای برجام 
موقعیت بسیار شکننده ای داشته اظهار کرد: فقط بحث هسته ای در این رابطه مطرح نیست 
بلکه ابعاد گوناگون پرونده های مختلف را در راستای فشار به ایران شاهد هستیم. ایران با یک 

رویکرد انقلابی در معرکه ای چالش برانگیز در برابر نظم بین الملل قرار گرفته است.
این کارشناس مسایل بین الملل ادامه داد: بنا بر ارزیابی کشورهای بزرگ ایران در بدترین 
وضعیت اقتصادی است و نمی تواند دیکته کننده اراده خود در پرونده هسته ای به کشورهای 
دیگر به ویژه قدرت مرکزی گروه کشورهای برجامی یعنی آمریکا باشد. از سویی دولت آمریکا 
دولتی لرزان دارد و رییس جمهور بایدن در سنینی به سر می برد که کنترل ذهنی او زیر سوال 
است. اگر چه این مساله از سوی رقبای او بیشتر مطرح می شود اما نوع رای گرفتن او از یک 
سو و اوضاع داخلی آمریکا نشان دهنده آن است که برد جمهوری خواهان در انتخابات آینده 
حتمی است و طبق نظرسنجی ها پایین ترین سطح محبوبیت را در کشورش بایدن دارد. به 
نظر با توجه به ائتلاف دو حزبی در گنگره امریکا، بایدن اگر بخواهد هم نمی تواند به خواسته 

های ایران پاسخ دهد از این رو مذاکرات را لغزنده می دانم.
وی با بیان اینکه مذاکرات هسته ای به نوعی جنگ هیبت و حیثیت برای ایران است 
گفت: ایران از زبان مقامات عالی خود خواهان برداشتن همه تحریم ها و راستی آزمایی 
آنها و پرداخت خسارات ناشی از برداشته نشدن تحریم ها شده است و اگر ایران از این 
مواضعش عقب نشینی کند این به ضعف ایران در برابر 1+۵ تعبیر می شود. شاید گفته شود 
که حداکثرها را گفته اند تا به حداقل ها دست یابیم و در این جا بازگشت به برجام 201۵ 
و برداشته شدن تحریم ها در آن قالب مدنظر باشد اما به نظر از سوی آمریکا و حامیان 
اروپایی اش حتی این مساله دیگر دنبال نمی شود و آنها از توافق 201۵ به نظر در حال عبور 
هستند، مگر اینکه یک طرف میز از مواضع قبلی خود عدول کند و این با توجه به وضعیت 
کنونی آمریکا و متحدانش که در بلوک بین المللی قدرت، خواهان این هستند که ایران 

کنترل شود، غیرقابل اجرا است.
این استاد دانشگاه در پاسخ به این که روسیه و چین هم در این رابطه با اروپا و آمریکا 
همراهی خواهند کرد گفت: روسیه و چین هم به دنبال کنترل ایران هستند،  نه مثل آمریکا 
و اروپا اما آنها هم نمی خواهند ایران قدرت منطقه ای بزرگی باشد، از این رو به نظر می رسد 
ما در یک لغزندگی شدید در ارتباط با مذاکرات وین قرار داریم و کوچکترین حرکت نادرست 

پیامدهای جبران ناپذیری را می تواند در بر داشته باشد.
مطهرنیا در پاسخ به این که یکی از چالش های مذاکرات احیای برجام در وین چگونگی 
رفع تحریم هاست که ایران می گوید تحریم های وضع شده در دوره ترامپ هم باید برداشته 
شوند اما دولت فعلی آمریکا می گوید تنها تحریم ها در قالب توافق 201۵ را برمی دارد گفت: 
یکی از مهم ترین موانع بر سر بازگشت به برجام، مساله برداشته شدن تحریم هایی است که 
ترامپ و تیم او وضع کردند که استحکام بخش تحریم های قبلی است و عبور از آنها برای بایدن 
هزینه زیادی دارد و اکنون که دموکرات ها در مجلس نمایندگان قدرت دارند، بایدن در ارتباط 

با پرونده ایران همکاری هماهنگی را در مجلس نمایندگان ندارد.
وی افزود: از طرفی خود بایدن اگر بخواهد در مسیر دستیابی به مصالحه با ایران حرکت 
کند می داند حل پرونده مثل دوره اوباما برای او رای آور نیست. در سال 2012 اوباما با 
توجه به وضعیت آن زمان در آمریکا می توانست از برگ مذاکره با ایران آرایی را به نفع خود 
جلب کند، اما اکنون بعد از ده سال، اوضاع کاملا تغییر کرده است. از طرفی اگر بایدن با 
عقب نشینی از مواضعش بخواهد در برابر ایران به موفقیت برسد، این عقب نشینی ضربه 

مهلکی را به سیاست خارجی آن وارد می کند.
این استاد دانشگاه با اشاره به مواضع سه کشور اروپایی در مذاکرات که در برخی موارد از 
آمریکا هم تندتر برخورد کردند گفت: در زمان هایی که تهران مقاومت جدی در برابر خواسته 
های غرب داشته است، اروپایی ها همواره جلوتر از آمریکا حرکت و فشارهای بیشتری به 

تهران وارد کرده اند.
مطهرنیا خاطرنشان کرد: معتقدم در بهترین شرایط تحریم هایی برداشته می شوند که از 

201۵ وضع شدند.
وی درباره چشم انداز هر نوع توافق در آینده نزدیک تصریح کرد: به هر حال هر دو طرف 
تلاش می کنند وضع موجود را به صورت مطلوب به نفع خود مدیریت کنند و هر کدام سعی 
دارند اهرم فشار علیه دیگری را افزایش دهند؛ سفر سالیوان به اسراییل و پوشش رسانه ای 
گسترده آن و مواضع هماهنگ فرماندهان نظامی آمریکا با مواضع فرماندهان اسراییلی 
نشان از فشار همه جانبه به ایران است، از طرفی تهران هم یک نظام و دولت یک دست است 
و دولت انقلابی بر سر کار است که هم باور دارد باید در برابر آمریکا بایستد و هم می داند اگر از 
این باور عدول کند و عقب نشینی آشکار از مواضعش داشته باشد با هجمه بیشتری از سوی 

افکار عمومی و طرف مقابل در گام های بعدی مواجه می شود.
این استاد دانشگاه گفت: تیم آقای رییسی مناسب و متناسب با گفتمان انقلابی او وارد 
شده است و تلاش کرده نشان دهد که اصلا برجام را به رسمیت نمی شناسد و عدم استفاده 
از واژه "برجام"در همه مراتب مذاکره و مصاحبه های مختلف از سوی مذاکره کننده ارشد تیم 
نمایانگر همین امر است. این باور در بسیاری از نیروهای موجود در دولت فعلی است که اگر 
عقب نشینی از مواضع انقلابی ایران شود، این عقب نشینی دیگر پایانی نخواهد داشت و باید 
هزینه های ایستادگی را پرداخت. از این رو، تیم مذاکراتی آقای رییسی بر اساس این باورها 
حرکت می  کند و معتقد به ایستادگی است. این منطق تا حد زیادی بر این تفکر حاکم است 
که بهترین دفاع، حمله است اما آیا این مساله در دستگاه سیاست خارجی کشور با توجه به 

شرایط قابل پیگری یا امکان پذیر است یا نه، باید منتظر بود و دید.

اکرمی، عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز:

دستور رهبری برای جبران »جفا« به 
لاریجانی باید پیگیری شود 

چند روزی از رسانه ای شدن نامه شورای نگهبان و پاسخ لاریجانی به موارد مطرح شده در 
این نامه می گذرد اما بازتاب آن همچنان در افکار عمومی و فعالان سیاسی پابرجاست.

 حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا اکرمی درباره این نامه و پاسخ به خبرآنلاین گفت: 
پاسخی که لاریجانی نوشته، تعرضی به اصل شورای نگهبان ندارد و جایگاه این نهاد 
را مراعات و مراقبت کرده است، اما عملکرد شورای نگهبان را نقد کرده و دارای اشکال 

می داند.
عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز یادآور شد: مقام معظم رهبری فرمودند در احراز 
صلاحیت ها به برخی نامزدهای »جفا« شده و باید این جفا، جبران شود. ما این تأکید رهبری 
را هرگز نمی توانیم، نادیده بگیریم. بنابراین، حتماً باید بررسی و مشخص شود، عامل جفا به 
لاریجانی چه نهاد یا فردی بوده؟ آیا این جفا از ناحیه شورای نگهبان بوده یا وزارت کشور و 
یا هر جای دیگر. وی افزود: متأسفانه، تاکنون مطالبه رهبری درباره پیگیری و جبران جفا 
به لاریجانی، روی زمین مانده و هنوز، نهادهای ذی ربط، موضوع فرمایش رهبری را دنبال 

و اعلام نتیجه نکرده اند.
اکرمی ضمن تأکید مجدد بر اینکه نمی توانیم فرمایش رهبری را نادیده بگیریم، افزود: 
حتماً باید رسیدگی شود و علاوه براین، روندهای بررسی صلاحیت ها باید بازنگری همه جانبه 
شوند و کاستی ها و نواقصی احتمالی آن که موجب تضییع حق نامزدها هستند، باید 

شناسایی و اصلاح شوند.
وی هامش رهبر انقلاب خطاب به رئیس قوه قضائیه در نامه داود دانش جعفری پیرامون 
حکم قضایی ولی الله سیف، رئیس کل پیشین بانک مرکزی و معاونانش که تأکید کرده اند: 
»مبادا حکم جائرانه ای برای این افراد صادر شود و دقت کنید که اجرای جائرانه هم اتفاق 
نیفتد«، را یادآور شد و گفت: در این دستور رهبری هم حساسیت ایشان درباره بررسی 
عادلانه عملکرد مسئولان و ضرورت پیشگیری از تضییع حق آنان در هر شکل و قالبی، کاملًا 

آشکار است.
اکرمی تصریح کرد: همان گونه که از حکم رهبری درباره جبران جفا به لاریجانی و نیز 
دستور رهبری به رئیس قوه قضائیه پیرامون بازنگری در حکم سیف و معاونانش مشخص 
است، ایشان علاوه بر احقاق حق افراد، بر ضرورت اصلاح روندها و پیشگیری از تضییع حق  

احتمالی افراد ، تأکید دارند.
این نماینده پیشین مجلس با اشاره به اینکه بخش هایی از پاسخ لاریجانی را در رسانه ها 
دیدم، افزود: برخی از اشکالات و انتقادهای اعلام شده از سوی ایشان به عملکرد شورای 
نگهبان، وارد و قابل دفاع است. اکرمی بیان اینکه دفاع از خود، حق هر کسی و ازجمله، 
لاریجانی است، ادامه داد: معنای دفاع از خود لاریجانی، تقابل با شورای نگهبان نیست. به 

قول ما طلبه ها، او می خواهد بگوید، اشکال نچسبد و نماند.
عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز در پایان تأکید کرد: ما نقد را باید بپذیریم و البته 

در نقد باید هم قانون را رعایت کنیم و هم انصاف داشته باشیم.

 ایران پیش از آغاز مذاکرات اعلام کرده بود که تمایلی برای مذاکرات طولانی 
مدت ندارد، اما به ضرب الاجل های غرب نیز برای رسیدن به توافقی نامطلوب زیر 

فشار تهدید و تحریم تن نمی دهد. 
مروری بر رفتارهای ماه ها و هفته های اخیر مقامات غربی نشانگر عدم صداقت 
و جدیت این کشورها در گفت وگوها و مذاکرات وین است. برای روشن تر شدن 

این رویکرد بهتر است به زمان امضای توافق هسته ای در سال 201۵ بازگردیم؛
مروری بر گذشته

بعد از امضای این توافق خوش بینی گسترده ای در فضای سیاسی و رسانه ای 
در خصوص حل  بحران هسته ای شکل گرفت. با این حال از همان آغاز  مشخص 
شد که معاملات مالی و پولی ایران گرفتار توصیه های گروه ویژه اقدام مالی است و 
تا این گره باز نشود، ایران عملا از گشایش های  تحریمی منتفع نخواهد شد. با به 
قدرت رسیدن ترامپ همانطور که جمهوری خواهان پیش از آن در کنگره هشدار 

داده بودند، ترامپ از توافق هسته ای خارج شد.
ترامپ تا قبل از خروج از برجام هم تحریم هایی رابا برچسب های متنوع علیه ایران 
اعمال کرد و در نهایت در بهار 1۳۹۷ از برجام خارج شد و در دو مقطع تحریم های 
هسته ای ایران را بازگرداند. تروئیکای اروپایی در همان ساعات اولیه خروج آمریکا 
از توافق هسته ای، وعده دادند مزایای ایران  از توافق هسته ای را جبران کنند. با 
این وعده های رنگارنگ اروپایی ها در نهایت به سازوکارهایی مانند spv و اینستکس 

منتهی شد که دستاورد و خروجی آن به اذعان خود غربی ها تقریبا هیچ بود.
 ایران یک سال بعد و در سالروز خروج آمریکا زا برجام اعلام کرد که بر اساس  
مفاد توافق هسته ای از تعهدات خود عقب نشینی می کند و طی پنج مرحله 
محدودیت های هسته ای را کنار گذاشت آمریکا در قالب سیاست فشار حداکثری 
عملا کارزار جهانی علیه ملت ایران به راه انداخت تا به زعم خود مردم ایران به 
شورش واداشته و از این طریق نظام جمهوری اسلامی را ساقط کند با این حال 
ایران  توانست شوک اولیه ناشی از این اقدام آمریکا را مهار کرده و به مرور زمان 
بر اوضاع مسلط شود با گذشت زمان عملا مشخص شد که تحریم ها راه به جایی 

نمی برد و این برگ برنده از دست آمریکایی ها عملا خارج شد و رنگ باخت.
 تا جایی که به تحولات و مذاکرات  این روزهای وین برمی گردد، هدف ترامپ و 
کشورهای غربی دستیابی به توافقی بهتر بود. توافقی که دربردارنده برنامه موشکی 
و سیاست های منطقه ای ایران باشد. درخواست هایی که  آشکارا فرابرجامی بود و 
هیچ اشاره ای به آنها در توافق 201۵ نشده بود. در تمام این سال ها مقامات غربی 
تاکید داشتند که باید این موضوعات در توافق هسته ای گنجانده شود تا به زعم آنها 

توافق محکم تری با ایران منعقد شود.
با به قدرت رسیدن بایدن که به نوعی میراث دار توافق هسته ای بود و منتقد 

ترامپ؛ انتظار می رفت آمریکا به توافق هسته ای بازگشته و به تعهدات خود عمل 
کند اما به مرور زمان مشخص شد که بایدن اراده و توان عمل به تعهدات خود در 

این توافق را ندارد.
بایدن در کاخ سفید؛ از خوش بینی برای احیای توافق هسته ای تا فاز 

جدید مانع تراشی آمریکا
گفت و گوها برای بازگشت آمریکا به توافق هسته ای از فروردین ماه امسال در 
قالب کمیسیون مشترک از سیزدهم فروردن ماه به شکل مجازی در تهران آغاز و در 
ادامه به شکل حضوری در وین ادامه یافت.6 دور گفت و گوهای ایران و نمایندگان 
1+4  با مشارکت غیر مستقیم آمریکا در وین در حالی برگزار شد که اسرائیل در 
تمام این مدت فعالیت های ایذایی خود علیه این مذاکرات را تشدید کرد.عملیات 
خرابکارانه در سایتهای هسته ای ایران با این هدف بود که عملا مذاکرات را به بن 
بست بکشاند. با این حال انتخابات در ایران و پیروزی آیت الله سید ابراهیم رییسی 
منجر به وقفه ای در روند گفت و گوها شد. دولت سیزدهم برعمل به تعهدات دولت 
ایران تاکید داشت. با این حال لازم بود با بررسی آنچه گذشته با رویکردی جدید 

وارد گفت و گوها شود.
در نهایت تیم جدید مذاکره کننده ایران هشتم  آذرماه به ریاست علی باقری 
کنی معاون سیاسی وزیر امور خارجه و با حضور  جمعی از مدیران و کارشناسان 
برجسته وزارتخانه های مرتبط با تحریم عازم وین شد و گفت و گوها آغاز شد. رویه 
غربی ها تا قبل از شروع گفت و گوها این بود که ایران تعلل می کند و فرصت احیای 
توافق هسته ای رو به پایان است با این حال بعد از شروع مذاکرات عملا با طرح 
مباحث حاشیه ای جدیت ایران را به چالش کشیدند. با ارائه پیش نویس از سوی 
تیم مذاکره کننده ایران، بهانه جویی کشورهای غربی وارد فاز تازه بهانه جویی 
شده و ایران را به طرح مطالبات فرابرجامی متهم کردند آن هم در حالی که این 
خود غربی ها بودند که با طرح مطالبات فرابرجامی عملا این توافق را به بن بست 

کشیده و حاضر به اجرای تعهدات خود نشدند.
 ضرب الاجل احیای توافق هسته ای برای کیست؟

جدید ترین رویکرد رسانه ای و تبلیغاتی غربی ها تعیین ضرب الاجل و القای 
زمان محدود برای احیای توافق هسته ای است رویکردی که هدف آن فشار بر 
تیم مذاکره کننده و افکار عمومی ایران و ایجاد اغتشاش روانی در سایر طرف های 

مذاکره و جامعه ایران نسبت به زمان و نتیجه مذاکرات است.
آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا در جدیدترین اظهار نظر خود در این 
زمینه گفته که زمان برای دستیابی به توافق دارد »بسیار، بسیار، بسیار کوتاه 
است.« همزمان رابرت مالی، نماینده آمریکا در امور ایران نیز به سی ان ان گفت 
زمان باقی مانده رو به اتمام است. کشورهای اروپایی نیز چند روز پیش در این مورد 

بیانیه ای صادر کردند. در حالی که ایران از ابتدا اعلام کرده بود که تمایلی برای 
مذاکرات طولانی مدت ندارد ومخالف فرسایشی شدن گفت و گوهاست. رویکردی 
که در چهارچوب حرف قطعی از سوی رهبر انقلاب اسلامی مورد تاکید  قرار گرفته 

بود.
مقامات غربی دلیل تعجیل و تاکید بر اتمام زمان را پیشرفت های برنامه هسته 
ای ایران مطرح می کنند درحالی که عامل اصلی این سیاه نمایی ها اظهارات 
مقامات رژیم صهیونیستی است که تلاش می کنند به هر وسیله مذاکرات را با 
شکست مواجه کنند. جیک سالیوان، مشاور امنیت ملی کاخ سفید، سه شنبه ۳0 
آذر با اسحاق هرتزوگ، رئیس جمهوری رژیم اسرائیل، در خصوص مذاکرات هسته 
ای ایران دیدار و گفت وگو کرد. هرتزوگ توییتی مدعی شد که در دیدار با جیک 
سالیوان نگرانی خود را از »پیشرفت ایران به سمت دستیابی به تسلیحات اتمی 

همزمان با مذاکرات هسته ای« وین بیان کرده است.
مروری بر تاریخ گفت و گوها درباره پرونده هسته ای ایران نشان می دهد که این 
خواسته تا چه اندازه این ادعاها بی اساس است. در جریان مذاکرات هسته ای 
پیشین در سال 1۳۹2 گفت و گوها بیست و دو ماه به طول انجامید و خواسته 
کنونی غرب از ایران برای به نتیجه رساندن مذاکراتی که کمتر از یک ماه از آغاز 
آن می گذرد عجیب است. این در حالی است که دلیل آسیب به توافق نامه برجام 

و کندی مذاکرات تا امروز نیز کارشکنی ها و ادعاهای بی اساس غرب بوده است.
تاکید در مورد دستیابی سریعتر به توافق در حالی صورت می گیرد که دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور پیشین آمریکا روز 1۸ اردیبهشت 1۳۹۷ از برجام خارج شد، 
تا زمان برگزاری انتخابات ریاست جمهوری امریکا در 1۳ آبان 1۳۹۹ یعنی به مدت 
دو سال و شش ماه شدیدترین تحریم ها را علیه کشورمان اعمال کرد اما کشورهای 
اروپایی هیچ گونه موضع گیری موثری در این مورد نداشتند. دولت ترامپ تا یک 
بهمن 1۳۹۹ یعنی حدود دو ماه و نیم که به استقرار دولت بایدن باقی مانده بود 
اولویت خود را افزایش تحریم های ایران قرار داد اما جمهوری اسلامی در این مدت 
زمانی که بیش از دوسال و هشت ماه به طول انجامید مقاومت کرد و از برجام خارج 

نشد.
با روی کار آمدن دولت بایدن سناریوی دیگری آغاز شد جوبایدن در تبلیغات 
انتخاباتی وعده بازگشت به برجام را داده بود اما پس در اختیار گرفتن دولت با 
ادامه تحریم ها و استفاده از آن به عنوان اهرم فشار بارها خواستار بازگشت ایران به 
تعهداتش شد. دو ماه طول کشید تا رابرت مالی، نماینده ویژه دولت آمریکا در امور 
ایران، از گفت و گوهای بین المللی برای احیای توافق هسته ای بگوید و چند روز 
بعد آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه ایالات متحده 4 فروردین ماه از آمادگی آمریکا 

برای مذاکره خبر بدهد. اتلاف وقتی که اروپا هرگز به آن اعتراضی نکرد.
جمهوری اسلامی برای نشان دادن حسن نیت خود به فاصله اندکی در 1۷ 
فروردین 1400 گفت وگوهای تازه ای با کشورهای چین، آلمان، فرانسه، بریتانیا 
و روسیه با میزبانی اتحادیه اروپا در وین آغاز کرد و پس از شش دور مذاکره روز ۳0 
خرداد به دلیل اتلاف وقت طرف مقابل با مطرح کردن خواسته های فرابرجامی 
مانند موضوعات منطقه ای و برنامه موشکی ایران، مذاکرات به نتیجه نرسید و با 
تغییر دولت ایران در فرآیندی طبیعی مذاکرات متوقف شد. دولت سیزدهم به 
سکانداری سید ابراهیم رئیسی روز 14 مرداد 1400 آغاز به کار کرد، و در کمتر از 
سه ماه نیم به میز مذاکره برگشت. در این مدت مقامات غربی بارها از اتلاف وقت 
و نبودن فرصت کافی سخن گفته اند در حالی که به نزدیک به سه سال تحریم و 
وقت کشی آمریکا اشاره ای نمی کنند و تلاش دارند با این اهرم ایران را تحت فشار 

قرار دهند.
استفاده از اهرم زمان برای تشدید فشار بر ایران در حالی صورت می گیرد که 
هیئت مذاکره کننده ایرانی از ابتدای فرآیند جدید مذاکرات، با تیم کارشناسی 
کامل و ارائه پیشنهادات سازنده بر اساس برجام به روشنی نشان داد که تمام تلاش 
ایران بر حصول توافق خوب در سریع ترین زمان ممکن است. البته اگرچه طولانی 
شدن مذاکرات برای ایران مطلوب نیست، اما تن دادن به عجله برای رسیدن به هر 

توافقی آن هم زیر فشار تهدید و تحریم قطعا زیان بار است.
اولویت اصلی جمهوری اسلامی حل مسائل است و تا زمانی که مسائل فیمابین 
با در نظر گرفتن منافع ملت ایران رفع نشود، قید زمان و تعیین ضرب الاجل 
موضوعیتی ندارد. همان گونه که علی باقری مذاکره کننده ارشد کشورمان تاکید 
کرد: اگر طرف  مقابل اراده جدی و آمادگی عملی برای اجرای همه تعهداتش طبق 
برجام را داشته باشد، ظرف مدت کوتاهی قادر خواهیم بود که به یک توافق مورد 

قبول دو طرف برسیم.

مروری بر رفتارهای ماه ها و هفته های اخیر مقامات غربی ؛

تعیین ضرب الاجل تاکتیک غرب برای فشار بر ایران

 دیپلمات پیشین گفت: عضویت ایران در سازمان همکاری 
اکو  اقتصادی  در سازمان همکاری  آن  نقش  و  شانگهای 
با اعضای شورای  در کنار تلاش ها برای کاهش تنش ها 
همکاری خلیج فارس، امروز جمهوری اسلامی را به محور 

تحولات منطقه تبدیل کرده است. 
از  عبور  حال  در  منطقه  کل  اینکه  بیان  با  زنگنه  صباح 
مرحله تحول است، اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران 
محور تحولات منطقه است. حضور مقامات اماراتی در تهران 
فعال  حضور  و  عربستان  و  ایران  بین  گفت وگوها  کنار  در 
این  جمهوری اسلامی در اجلاس های منطقه ای موید 

موضوع است.
قرائت  با  ایران  اسلامی  جمهوری  است  لازم  افزود:  وی 
واقع بینانه و فراگیر از تحولات منطقه، ابتکار عمل را بیش 
را در جهت  و روابط منطقه ای  از گذشته در دست بگیرد 

همکاری و حول محور هماهنگی منطقه ای پیش ببرد.
نماینده پیشین ایران در سازمان همکاری  اسلامی تصریح 
کرد: عضویت جمهوری اسلامی ایران در سازمان همکاری 
های  سیاست  تحقق  برای  ای  تازه  های  افق  شانگهای، 

منطقه ای جمهوری اسلامی ایران گشود.
زنگنه با بیان اینکه ایران جزء پایه گذاران سازمان همکاری 
اقتصادی اکو بوده و دبیرخانه این سازمان در تهران قرار دارد، 
افزود: نقش موثر جمهوری اسلامی در سازمان همکاری 
اقتصادی اکو، این امکان را فراهم می کند که کشورمان 
بتواند با سازمان های منطقه ای دیگر مثل شورای همکاری 
خلیج فارس، اتحادیه کشورهای جنوب شرق آسیا)آسه آن(، 
سازمان شانگهای و دیگر سازمان ها در اروپا، بالکان و قفقاز 

جنوبی همکاری کند.
همکاری  سازمان  در  ایران  عضویت  به  اشاره  با  وی 
همکاری  برای  گفت:  شانگهای  سازمان  و  اکو  اقتصادی 
با این دو سازمان باید چشم انداز روشنی داشته باشیم و 
برای تحقق آن چشم انداز برنامه ریزی کنیم و از نقش سایر 
کشورهای عضو به صورت مشارکتی برای توسعه و رفاه کل 

منطقه استفاده کنیم.
تحریم ها وقتی اثرگذارند که توان تولید ثروت، علم و 

فناوری ضعیف شود
وقتی  افزود:  الملل  بین  مسائل  ارشد  کارشناس  این 
جمهوری اسلامی ایران در سازمان اکو و سازمان همکاری 
شانگهای نقش فعال تری ایفا کند خود به خود سازمان های 
منطقه ای دیگر مثل شورای همکاری خلیج فارس یا   آسه آن 
و دیگر سازمان های منطقه ای هم برای استفاده از ظرفیت 
های ایران تلاش خواهند کرد و جایگاه منطقه ای و جهانی 

جمهوری اسلامی به این ترتیب ارتقا می یابد.
زنگنه، ترانزیت و توریسم به ویژه توریسم سلامت را از جمله 

زمینه های همکاری بین ایران و کشورهای منطقه عنوان 
کرد و افزود: علاوه بر این، زمینه های همکاری گسترده ای 
در حوزه های مختلف اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی وجود 

دارد که باید برای آنها برنامه ریزی کرد.
نماینده پیشین ایران در سازمان همکاری  اسلامی با بیان 
اینکه موضوع تحریم، یک موضوع اساسی و بنیادی است که 
باید به آن توجه کرد، گفت: زمانی تحریم ها اثرگذار می شوند 

که توان تولید ثروت و علم و فناوری در کشور ضعیف شود.
زنگنه افزود: اقتصاد به ویژه حوزه فناوری های جدید را 
باید برای تامین نیازهای کشور تقویت کنیم و تولید ناخالص 
ملی را بالا ببریم وگرنه تحریم ها گزنده تر و اثرگذارتر خواهند 
بود. اگر مبانی و ساختارهای اقتصادی را به شکل درست و با 
چشم انداز صحیح بازتعریف نکنیم، نمی توانیم در برابر تحریم 

ها مقاومت زیادی نشان دهیم.
وی گفت: بنابراین در درجه اول باید به توان داخلی توجه 
جدی تری کرد. استفاده از فناوری های جدید مثل های تک 
و فناوری اطلاعات می تواند زمینه یک جهش واقعی در 

تولید ثروت ملی و افزایش توان ملی را در پی داشته باشد.
این دیپلمات پیشین کشورمان بر استفاده از ظرفیت های 
منطقه ای تاکید کرد و افزود: طبیعتاً کشوری که دور خود 
سیم خاردار بکشد از قافله پیشرفت عقب خواهد ماند و 
رقیبان منطقه ای از آن جلو خواهند زد. این موضوع در توان 
ایستادگی و مقاومت مردم هم اثر خواهد گذاشت زیرا مردم 
وضع کشور را  با کشورهای مشابه یا رقبای منطقه ای مقایسه 
روحیه  ترند  کنند ضعیف  که احساس  وقتی  و  کنند  می 

تلاشگری و خلاقیتشان دچار آسیب می شود.
ابتدا از مزیت های نسبی داخلی و بعد مزیت های 

همسایگان استفاده کنیم
زنگنه، توجه به توانایی های ملی و تولید داخلی، از بین 
بردن موانع و کاهش مقررات زائد را مرحله اول و مهمترین 
مرحله برای پیشرفت کشور ارزیابی کرد و گفت: مرحله دوم، 
بهره بردن از فضای پیرامونی و منطقه ای و مرحله سوم، 
توجه به نقش و جایگاه جمهوری اسلامی ایران در روابط 

بین المللی، فراتر از کشورهای پیرامونی و نزدیک است.
وی افزود: این سه مرحله می توانند هم زمان هم مورد توجه 
قرار گیرند و تقویت داخل در اولویت اول قرار گیرد و مسائل 
منطقه ای در اولویت دوم و ارتباط وسیع تر با کل جهان به غیر 

از رژیم صهیونیستی در اولویت سوم قرار گیرد.
در  اسلامی  همکاری  سازمان  در  ایران  پیشین  نماینده 
گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه زمینه های همکاری ایران و 
کشورهای همسایه متعدد و متنوع است، گفت: البته بخش 
های اقتصادی ایران و تعدادی از کشورهای منطقه مشابه 

هم و مبتنی بر صادرات انرژی از جمله نفت و گاز است.
را مبتنی  ایران  اقتصاد نصف همسایگان  تقریبا  زنگنه، 
بر انرژی ارزیابی کرد و افزود: این کشورها می توانند برای 
جلوگیری از نوسانات غافلگیر کننده در بازارهای جهانی 

مثل بازار نفت و گاز با هم همکاری کنند.
صنعتی،  لحاظ  به  ایران  اسلامی  جمهوری  توان  وی، 
نیروی  داشتن  و  ارزان قیمت  انرژی  منابع  به  دسترسی 
این  و گفت:  یادآور شد  را  و تحصیل کرده  انسانی جوان 

عوامل می توانند تحولی واقعی و جدی در تولید ملی ایران 
ایجاد کنند و کشورهای همسایه و حتی کشورهایی که پایه 
های اقتصادی مشابه ایران دارند را به همکاری با جمهوری 

اسلامی به خاطر این مزیت های نسبی ترغیب کند.
این دیپلمات پیشین کشورمان خاطرنشان کرد: از طریق 
توسعه همکاری ها با همسایگان در حوزه گردشگری، صدور 
خدمات فنی و مهندسی و صادرات محصولات کشاورزی می 

توان زمینه عبور از بحران های اقتصادی را فراهم کرد.
دولت های  همه  اولویت  را  همسایگی  سیاست  زنگنه، 
گذشته در شعار ارزیابی کرد و افزود: برخی از دولت ها به این 
سیاست بیشتر و برخی دیگر کمتر توجه می کردند و اولویت 
هایشان تا حدودی متفاوت بود؛ مهم این است که دولت 

سیزدهم بتواند شعارهای خود را عملیاتی کند.
ارتباطات بین المللی به موازات ارتباط با همسایگان 

پیگیری شود
وی با بیان اینکه تقویت بنیه داخلی در کنار ارتباط معقول و 
منطقی با همسایگان بسیار اساسی و مهم است، گفت: گام 
های خوبی برای حل مشکلات با ترکمنستان و جمهوری 
آذربایجان به ویژه در حوزه سواپ گاز برداشته شد. لازم است 
همین رویکرد را در مورد صادرات گاز به ترکیه نیز دنبال کنیم 

تا در آینده دچار مشکل نشویم.
به  گاز  صادرات  راهبردی،  مسائل  ارشد  کارشناس  این 
پاکستان  و  عراق  عمان،  سلطنت  عربی،  متحده  امارات 
عراق،  جمله  از  همسایه  کشورهای  به  برق  صادرات  و 
افغانستان، پاکستان، ارمنستان و جمهوری آذربایجان و 
حتی ترکیه در فصولی از سال را از جمله قابلیت های کشور 
در حوزه انرژی ارزیابی کرد و گفت: هر کدام از این کشورها 
شرایط خاص خودشان را دارند و ضعف و ناتوانی یا نداشتن 
یک چشم انداز روشن در دستگاه های دولتی مثل وزارت 
نفت، وزارت نیرو و وزارت صمت می تواند به این پتانسیل 
های همکاری همسایگان آسیب بزند. اگر این وزارتخانه ها 
چشم انداز روشن، هماهنگ و منسجمی با یکدیگر و با 
وزارت خارجه داشته باشند موفقیت های خوبی در حوزه 

روابط اقتصادی با همسایگان رقم خواهد خورد.
زنگنه با بیان اینکه اغلب کشورهای همسایه تحت تاثیر 
فشار اقتصادی و سیاسی آمریکا برای مبادلات مالی با ایران 
مشکل دارند، گفت: صرفا توجه به همسایگان بدون در نظر 
گرفتن اخلالی که دیگر قدرت ها می توانند در این ارتباط 
ایجاد کنند مشکلات را حل نمی کند. سیاست همسایگی 
بدون توجه به اخلال قدرت ها، یک سیاست نیم بند خواهد 
بود. لذا رعایت همه ملاحظات در مورد ارتباطات اقتصادی 
بین المللی در کنار اولویت دادن به ارتباطات اقتصادی با 
همسایگان باید گام به گام و به صورت موازی پیگیری شود.

 صباح زنگنه کارشناس ارشد مسائل بین الملل:

 جمهوری اسلامی امروز محور تحولات منطقه است
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خوشا به حال کسی که آنچه را 
نمی  داند، از دانایان بیاموزد ، و از آنچه 

می  داند، به نادان آموزش دهد !

 شنبه -4 دی ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5418

تحف العقول: ص 512

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، گفت: در شبانه روز گذشته ۳0 نفر بیمار کرونایی در مراکز درمانی پذیرش 
و از این تعداد با تشخیص پزشکان 24 نفر در بیمارستان های قم بستری شده اند.دکتر محمدرضا قدیر، رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم، با بیان اینکه در حال حاضر، 104  بیمار کرونایی در بیمارستان های قم بستری 
هستند، گفت: از این میان ۹  بیمار با وضعیت شدید بیماری درگیر هستند و در بخش مراقبت های ویژه تحت 
درمان قرار دارند.وی افزود: در شبانه روز منتهی به ظهر سوم دی،  ۳0  بیمار مشکوک به کرونا در اورژانس مراکز 
درمانی قم پذیرفته شدند که از این میان با تشخیص کادر درمانی 24 نفر در بیمارستان های استان بستری 
شدند.دکتر قدیر به ترخیص 1۵بیمار کرونایی بهبود یافته در 24 ساعت گذشته اشاره کرد و گفت: در شبانه 
روز گذشته یک فوتی کرونایی در استان قم داشته ایم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به مشخص 
شدن نتیجه 1۹۳ آزمایش کرونا در شبانه روز گذشته اشاره کرد و گفت: از این میان نتیجه 1۷ آزمایش کرونا در 
استان قم مثبت شده است.وی گفت: شمار کل واکسن های کرونای تزریق شده در استان قم به یک میلیون 

و 4۸۵ هزار و420 دُز رسیده است.

جزییات شکایت اخیر طلاب از بازیگران زن
اخیرا خبر شکایت عده ای از طلاب از برخی بازیگران زن در فضای مجازی منتشر شده است.بر اساس 
مستندات پرونده از این 110 نفر، ۷4 نفر آقا و ۳6 نفر خانم هستند. این شکایت از افراد زیر صورت گرفته 
است:نیوشا ضیغمی، شبنم مقدمی، بهنوش بختیاری، سحر قریشی، فلور نظری، آزاده صمدی، بهاره 
رهنما، الناز شاکردوست، الهام صالحی، صباکمالی، الهام حمیدی، ریحانه پارسا، سمانه پاکدل، لیندا 
کیانی. همان طور که در متن شکایت اشاره شده، مهمترین مواردی که مورد اعتراض شاکیان قرار گرفته 
عبارت است:جریحه دار کردن عفت و اخلاق عمومی ،ترغیب افراد به ارتکاب جرائم منافی عفت؛ توهین به 
مقدسات؛تضعیف بنیان خانواده. شاکیان این پرونده 110 نفر هستند که بر اساس پیگیری های خبرنگار 
حوزه نیوز از 14 استان کشور شامل اصفهان، کرمان، مازندران، قم، تهران، خراسان رضوی، چهار محال و 
بختیاری، یزد، آذربایجان غربی، هرمزگان، قزوین، فارس، مرکزی و البرز هستند. این شکایت اختصاص به 
صنف یا قشر خاصی ندارد و بررسی ها نشان می دهد که طلبه، دانشجو، استاد، خانه دار، کارمند و اصناف 

مختلف شکایت را امضا کرده اند.

خطر حذف از آسیا در کمین سرخابی  ها؟! 
کنفدراسیون فوتبال آسیا که هر ساله مدارک حضور تیم ها را جهت حضور در لیگ قهرمانان بررسی می کند 
احتمالا اجازه حضور دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را در رقابت های لیگ قهرمان  آسیا 2022 را نخواهد داد.

مجوز حرفه ای کنفدراسیون فوتبال آسیا که هر ساله با پادرمیانی مسئولان فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش 
برای سرخابی ها صادر می شد، در این فصل برای دو تیم پرطرفدار ایرانی مشکل ساز شده است.گویا دو نامه 
12 صفحه ای از طرف AFC به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس ارسال شده که متن این دو نامه مدیران این 
باشگاه ها را در شوک بزرگی فرو برده است.هنوز اطلاعات دقیقی از جزئیات این نامه ها در دست نیست، اما 
به نظر می رسد تعداد بالای شکایت های مالی از دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و بدهی های کلان  آنها، به 
احتمال زیاد منجر به صدور رای عدم صلاحیت این دو باشگاه برای حضور در لیگ قهرمانان آسیا 2022 شود.

شهردار قم خبرداد:

افتتاح پروژه های شاخص شهری 
دردهه فجر

قم  شهرداری  در  نمایشی  حرکت های  ممنوعیت  بر  تأکید  با  قم  شهردار 
و عزم جهادی برای خدمت به مردم گفت: برای شیرین شدن کام مردم باید 
برنامه ریزی های لازم انجام شود تا پروژه ها در دهه فجر افتتاح شده و به مردم 

تقدیم شود.
افتتاح  موانع  رفع  ویژه  کمیته  جلسه  در  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  دکتر 
پروژه های شهری که با حضور معاونین و مدیران شهری و باهدف تسهیل گری 
در اجرای پروژه های شهری تشکیل شد، بر سرعت بخشی به کارها و افزایش 
احساس مسئولیت در شهرداری تأکید کرد و اظهار داشت: به عنوان شهردار 

امضای امروزم به فردا موکول نمی شود.
وی بروکراسی در امور اداری و اجرای پروژه ها را برای مردم آزاردهنده دانست و 
افزود: متأسفانه امروز بروکراسی اداری مردم را آزار داده و باید برای جلب رضایت 

مردم فرآیندهای اداری برای مردم تسریع شود.
گفت:  و  کرد  ممنوع  شهرداری  در  را  نمایشی  حرکت  هرگونه  قم  شهردار 
حرکت های نمایشی و صرفاً تبلیغاتی  در شهرداری ممنوع بوده و تنها اقدامات 

انجام شده به درستی به مردم اطلاع رسانی شود.
وی اصل و اساس فعالیت های شهرداری قم را حرکت جهادی اعلام و بیان 
کرد: باید در شهرداری اصل بر خدمت به مردم باشد و با برنامه ریزی لازم موانع 
پیش روی مدیران، پیمانکاران و مجریان امور شهری و شهروندان در کمترین 
خدماتی،  عمرانی،  پروژه های  افتتاح  بر  نژاد  سقائیان  دکتر  شود.  رفع  زمان 
ترافیکی، شهرسازی و فرهنگی در دهه فجر تأکید و مطرح کرد: برای شیرین 
شدن کام مردم باید برنامه ریزی های لازم انجام شود تا تعداد قابل توجهی از 

پروژه ها در دهه فجر افتتاح شده و به مردم تقدیم شود.
وی ادامه داد: پروژه شهیدان برقعی، بلوار شهید اوسطی )فاز ۵ عمار یاسر(، 
پروژه تونل جمهوری اسلامی، فاز سوم پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی، تقاطع 
غیرهمسطح میدان نماز، پروژه های پردیسان و بوستان های زائر و فاز دوم خضر 
نبی)ع( ازجمله پروژه هایی است که باید در کمترین زمان به بهره برداری برسد.

 
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

نصب سامانه پرداخت الکترونیکی 
در ۳۰۰۰ تاکسی

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم گفت: جهت 
سهولت پرداخت کرایه، ۳ هزار تاکسی قم مجهز به پرداخت الکترونیکی یا کیو 

آر کد شده است.
علی نیک با اشاره به وضعیت ناوگان تاکسیرانی در قم اظهار داشت: خانواده 
تاکسیرانی بزرگ ترین تشکل صنفی در سطح کشور بوده و در شهر قم ۵ هزار و 
12۸ دستگاه در سطح شهر ویژه رانندگان اصلی و 2 هزار و 11۵ دستگاه راننده 

کمکی روی ناوگان کار می کنند.
نیک با تأکید بر اینکه نرخ مصوب برای همه قابل اجراست، تصریح کرد: 
دراین باره رانندگان مشکلات زیادی را اعلام می کنند که به حق است؛ در سال 
جاری برای نرخ مصوب سال 1401 در حال بررسی و دریافت استعلامات لازم 
هستیم تا این نرخ گذاری همخوانی با تورم و شامل کمترین فشار به مردم شود.
به گفته وی، در مورد دریافت کرایه هایی بالاتر از مصوب اگر شکایتی از سوی 
شهروندان وجود دارد، می توانند با سامانه ارتباط مردمی 1۳۷ شهرداری در 
میان بگذارند، ضمن اینکه هرگونه شکایت و پیشنهاد و یا قدردانی از رانندگان 

نیز با شماره ۳662۸۸00 قابل دریافت است.
سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم افزود: جهت 
سهولت پرداخت کرایه، ۳ هزار تاکسی قم مجهز به کیو آر کد است که پشت 
صندلی ها با راهنمایی کامل و دستورالعمل نصب شده و رانندگان و مسافران 
می توانند با ثبت کد به وسیله تلفن همراه کرایه را به راحتی دریافت و پرداخت 
کنند. وی با بیان اینکه از طریق اپلیکیشن قم کارت، این سیستم روی گوشی 
همراه قابلیت نصب داشته و می توان کرایه را پرداخت کرد، اضافه کرد: در 
سلامت  حفظ  در  زیادی  اهمیت  نقد  پول  پرداخت  عدم  کرونایی،  شرایط 

شهروندان و رانندگان دارد.
  

سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم خبرداد:

تدوین خط محدوده و اصلاح دفترچه 
ضوابط بافت تاریخی قم

خط  تدقیق  گفت:  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاونت  سرپرست 
محدوده و همچنین اصلاح دفترچه ضوابط مربوط به بافت تاریخی شهر قم 
توسط این معاونت تهیه و در مراحل بررسی و تصویب در مراجع استانی قرار 

دارد.
مسعود میلانی با اشاره به اهمیت تجدیدنظر در محدوده بافت تاریخی شهر 
قم اظهار داشت: متأسفانه در سال های گذشته شهروندان و شهرداری از فریز 
شدن این محدوده ناراضی بودند و به نوعی اقدامات در این بافت قفل شده 

است. 
وی با بیان اینکه تدقیق خط محدوده و همچنین اصلاح دفترچه ضوابط 
مربوط به بافت تاریخی شهر قم توسط معاونت شهرسازی و معماری شهرداری 
قم تهیه و در مراحل بررسی و تصویب در مراجع استانی قرار دارد، ابراز کرد: این 
ضوابط باید در شورای اسلامی شهر قم، کمیته کار کمیسیون ماده ۵ و شورای 
فنی اداره کل میراث فرهنگی و گردشگری استان موردبررسی و تصویب قرار 
گیرد. سرپرست معاونت شهرسازی و معماری شهرداری قم ادامه داد: پس از 
تصویب نهایی در کمیسیون ماده ۵ استان، مراحل ابلاغ ملی آن انجام خواهد 

پذیرفت.
به گفته وی، با توجه به اینکه محدوده پیشنهادی بافت تاریخی و محدوده 
بافت فرسوده شهر قم هر دو با یکدیگر هم مرز و مشترک است، قاعدتاً تدوین و 
تهیه یک خط محدوده دقیق و دفترچه ضوابط کاربردی و عملیاتی در خصوص 
بافت تاریخی باعث رفع موانع جهت ماندگاری ساکنان بومی در محلات را 
فراهم آورده و سبب افزایش معیارهای ارتقای کیفیت زندگی ازجمله سرانه های 

خدماتی خواهد شد.
میلانی با تأکید بر اینکه با این طرح، ازنظر اقتصادی مباحث مربوط به مرمت، 
بهسازی و نوسازی در محلات تاریخی شهر، برای ساکنین و بخش خصوصی 
توجیه پذیر خواهد بود، تصریح کرد: با حل این مسائل دغدغه های مربوط به 

تاب آوری و مدیریت در مواقع بحران در بافت تاریخی مرتفع می شود.

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم :

 اقدام مثبتی برای رفع تهدیدهای 
پیراشهری انجام نشده است

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم به وجود ۵ نقطه 
بحرانی وقوع سیلاب خارج از شهر اشاره کرد و گفت: متأسفانه باوجود مکاتبات 
طرف  از  مثبتی  اقدام  هیچ  هنوز  داشته ایم،  متولی  دستگاه ها  با  که  زیادی 

مدیریت استان برای رفع تهدیدهای پیراشهری انجام نشده است.
علی اکبر رحیمی با اشاره به فرارسیدن فصل زمستان و پیش بینی بارش های 
مناسب برف و باران در فصل زمستان اظهار داشت: مجموعه مدیریت بحران 
شهرداری مانند سنوات گذشته، در آماده باش کامل برای پشتیبانی از عوامل و 

تجهیزات معاونت خدمات شهری قرار دارد
وی به وجود ۵ نقطه بحرانی وقوع سیلاب خارج از شهر اشاره کرد و گفت: 
هنوز  داشته ایم،  متولی  دستگاه ها  با  که  زیادی  مکاتبات  وجود  با  متأسفانه 
پیراشهری  برای رفع تهدیدهای  از طرف مدیریت استان  اقدام مثبتی  هیچ 

انجام نشده است.
داد:  ادامه  قم  شهرداری  بحران  مدیریت  و  غیرعامل  پدافند  مرکز  مدیر 
اطلاع رسانی دقیقی از شرایط این ۵ نقطه بحرانی با ادارات راه و شهرسازی، 
مدیریت بحران استان، محیط زیست، منابع طبیعی و راه آهن انجام شده و اخیراً 

نیز نامه ای با امضا شهردار قم برای دستگاه های مربوط ارسال شده است.

فرمانده انتظامی شهرستان قم :

سارق طلا در اولین سرقت لو رفت 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با تلاش مأموران کلانتری 1۷ شهید بهشتی، سارق طلای 

کودک ۳ ساله در اولین سرقت خود دستگیر شد.
سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: با اعلام مرکز پیام، مبنی بر سرقت طلای یک کودک ۳ 

ساله، بلافاصله موضوع در دستور مأموران کلانتری 1۷ شهید بهشتی قرار گرفت.
وی افزود: تماس گیرنده در اظهارات خود گفته بود: خانمی فرزند ۳ ساله ام را سوار بر یک دستگاه 
خودرو پراید کرد و در حال خارج شدن از محله بود و فکر کردم مادرم او را در روضه به وی سپرده، بنابراین 
خودرو را متوقف و با تحویل کودک، فرد از محل خارج شد اما در ادامه و پس از ورود به منزل متوجه 
سرقت گوشواره فرزندم شدم. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با بررسی های صورت گرفته خودرو 
شناسایی، متهم دستگیر و طلای مسروقه کشف شد. سرهنگ جعفریان اضافه کرد: در نهایت با اعتراف 
متهم به اولین سرقت، وی به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 
استان شد. سرهنگ مراد حسین جعفریان از شهروندان خواست: بیشتر مراقب کودکان خود باشند و 

از آراستن آن ها با وسایل زینتی و طلا خصوصاً در مواقعی که دور از چشم والدین هستند پرهیز کنند.
  

کارشناس نظارت بر فرآورده های خام دام دامپزشکی استان قم خبرداد:

معدوم سازی ۹ هزار کیلوگرم گوشت آلوده 
کارشناس نظارت بر فرآورده های خام دام دامپزشکی استان قم گفت :بیش از ۹ هزارکیلوگرم انواع 

گوشت قرمز و سفیدِآلوده در یکی از واحد های عرضه مواد غذایی در قم کشف و معدوم شد.
تقوی اظهارداشت : در بازرسی از واحد های عرضه موا غذایی در قم ۸ هزار کیلوگرم گوشت مرغ قطعه 
و گردن، هزار کیلو گرم گوشت قرمزو ۳20 کیلو گرم ماهی منجمد به علت بالا بودن بار میکروبی ناشی از 

قطعه بندی در فضای غیر اصولی و گذشت تاریخ مصرف معدوم شد.
کارشناس نظارت بر فرآورده های خام دام دامپزشکی استان قم افزود: گوشت های آلوده امروز در 

کوره های ویژه معدوم سازی به پودر گوشت تبدیل و در صنایع کشاورزی و دامی استفاده می شود.
تقوی ثابت ورود گردن مرغ را هم از استان های دیگربیان کردو افزود: خودروی حامل این گوشت آلوده 

ضبط و همراه راننده به مراجع قضایی معرفی شد.
وی از شهروندان خواست اقلام پروتئینی خود را از مراکز معتبر تهیه کرده و موارد مشکوک را از مسیر 

سامانه 1۵12 که به صورت 24 ساعته فعال است، گزارش دهند.
گفتنی است از ابتدای امسال تا کنون بیست هزار کیلو گرم انواع گوشت آلوده در قم کشف شده است.

 
همزمان با سراسر کشور :

پویش پیشگیری از خشونت در قم آغاز شد
کارشناس مسؤل دفتر پیشگیری از آسیب های اجتماعی اداره کل بهزیستی قم از آغاز پویش ملی 

پیشگیری از خشونت و ترویج رفتار همدلانه در این استان خبر داد. 
توسعه  معاونت  اجتماعی  آسیب های  از  پیشگیری  دفتر  کرد:  اعلام  در گفت وگویی  نجفی  علی 
پیشگیری بهزیستی استان همزمان با سراسر کشور پویش ملی پیشگیری از خشونت را از تاریخ 2۷ 

آذرماه لغایت 1۳ دیماه در سطح استان برگزار می کند.
نجفی ادامه داد: در این پویش فعالیت های متنوع و متعددی همچون آگاه سازی، برگزاری کارگاه های 
آموزشی حضوری و مجازی، تهیه اینفوگرافی و موشن گرافی در زمینه پیشگیری از خشونت و ترویج رفتار 
همدلانه برای عموم مردم و جامعه هدف بهزیستی با همکاری جمعیت همیاران سلامت روان اجتماعی و 
پایگاه های سلامت اجتماعی اجرا خواهد شد. گزارش حاکیست: طبق بررسی های اورژانس اجتماعی 
خشونت های خانگی در صدر آسیب های اجتماعی است و در دوران شیوع کرونا این آسیب اجتماعی 

رشد فزاینده ای داشته است. 22 هزار و 602 تَن تحت پوشش خدمات بهزیستی قم قرار دارند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم اعلام کرد:

صدورمجوز معافیت گمرکی برای نوسازی تجهیزات واحدهای تولیدی 

طرح:محمدعلی رجبی

 پلکان کوتاه حقوق و گرانی پلکانی اینترنت!

 استاندار از آمادگی و هماهنگی دستگاه های اجرایی استان برای سفر رئیس 
جمهور به قم خبر داد.

سید محمدتقی شاهچراغی روزپنجشنبه در جلسه شورای اداری قم با اشاره 
به سفر قریب الوقوع رییس جمهوری به استان قم، گفت: برای آماده سازی و 
استفاده بهینه از سفر رییس جمهوری به استان قم چندین جلسه در سطح استان 
و همچنین در تهران برگزار شده است و طی این جلسات اتفاقات مطلوبی به 

خصوص در مبحث مجوزات انجام شده است.
استاندار قم ادامه داد: در این سفر قرار است مصوبات سفر به عنوان مصوبات 
هیات دولت تلقی شود و به همین منظور لازم است تا نسبت به اخذ مجوزات و 

استفاده بهینه از این فرصت برنامه ریزی های لازم صورت بگیرد.
شاهچراغی اظهار داشت: در قالب این سفر به ازای هر شهرستان استان یکی 
از وزرا به عنوان نماینده دولت حضور خواهد داشت و تاکید وزرا در این جلسات 
به عنوان نماینده مستقیم دولت در تصویب یا اصرار بر اجرای مصوبات اثر زیادی 

دارد.
وی یادآور شد: مسائل مربوط به اشتغال، تولید، صنعت، مسکن و راه به عنوان 
اولویت های مهم استانی بیش از همیشه مورد توجه مدیران و دستگاه های متبوع 

باشد.
استاندار قم گفت: در این سفر تلاش شود تا مردم عادی بتوانند مشکلات و 
دغدغه های خود را با رییس جمهوری و تیم همراه در میان بگذارنند و صرفا از 
افراد موفق در حوزه های مختلف برای صحبت در حضور رییس جمهوری دعوت 

به عمل نیاید.
بازدیدهای میدانی از محلات و بخش ها مستمر و دامنه دار است

شاهچراغی افزود: بازدیدهای میدانی از محلات و بخش های استان یک امر 
مستمر و دامنه دار است و مدیران خود را برای پیگیری و حضور در این برنامه ها 
آماده کنند؛ در قالب این بازدیدها مشخص شده که بسیاری از پروژه های نیمه 
تمام و طرح های روی زمین مانده به راحتی و با پیگیری مسوولان قابل حل و 

بهره برداری است.
وی ادامه داد: در بازدیدهای میدانی از محلات و بخش های مختلف، مسئولان 
از نصب متعدد بنرهای خوش آمدگویی و آب پاشی معابر و اموری از این دست 

خودداری کنند.
مدیران به  قول و وعده ای خود به مردم عمل کنند

 استاندار قم ادامه داد: معطل گذاشتن کار مردم به بهانه قانونی که قابل پیگیری 
یا تغییر به وسیله نمایندگان مجلس شورای اسلامی باشد، پذیرفتنی نیست.

شاهچراغی خطاب به مدیران و فرمانداران گفت: مدیران توجه داشته باشند که 
هر قول و وعده ای که در بازدیدهای میدانی به مردم می دهند باید انجام شود و 
دلیلی ندارد کسی قولی بدهد که بعدها نسبت به انجام آن پیگیری لازم را انجام 

ندهد.
وی بیان کرد: ما معتقدیم اصحاب رسانه و خبرنگاران می توانند معجزه کنند، 
رسانه ها از مشکلات و کاستی با حفظ حرمت مسئولان اقدام به تهیه فیلم و 

گزارش نمایند.
هیچ ملاحظه ای در فروش اموال بلااستفاده نخواهیم داشت

وی اظهار داشت: اموال و املاک بلااستفاده نهادهای عمومی طبق قانون 
مصوب دولت و مجلس پس گرفته خواهد شد و مجموعه مدیریت استان هیچ 
ملاحظه ای در فروش این اموال نخواهد داشت. ما بر حل و استفاده بهینه از زمین 

و اموال مازاد ادارات اصرار داریم.
شاهچراغی افزود: هم اکنون ۸۳ هزار نفر از مردم استان در سامانه نهضت ملی 
مسکن ثبت نام کرده اند و باید تامین زیرساخت های اراضی در نظر گرفته شده 

برای ساخت مسکن در اسرع وقت تکمیل شود.

استاندار قم عنوان کرد: برای توسعه و رشد شهرستان های تازه تاسیس استان 
علاوه بر توان و بودجه های ملی لازم است تا از ظرفیت های موجود بومی نیز 

استفاده شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به شناسایی چندین مورد ابتلا به 
ویروس اومیکرون، بیان کرد: با توجه به شیوع این سویه از بیماری کرونا ضمن 
رعایت پروتکل های بهداشتی لازم است تا کنترل هوشمند بیش از پیش اجرایی 

شود.
استاندار قم با اشاره به مشکلات حوزه انرژی و ضرورت استفاده بهینه از آب، 
برق و گاز گفت: دستگاه های اجرایی صرفه جویی در منابع را از دستگاه های 

خود شروع کنند تا مردم نیز برای استفاده بهینه تشویق شوند.
ضرورت افزایش رعایت پروتکلهای بهداشتی 

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( نیز دراین جلسه  با تاکید بر 
ضرورت افزایش رعایت پروتکلهای بهداشتی گفت: رعایت شیونامه های بهداشتی 
و  مردم  توجه  مورد  کرونا  ویروس  بعدی  موج های  از  جلوگیری  برای  همچنان 

دستگاه های اجرایی باشد. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی قم بیان کرد: خدا را شاکر هستیم که در این برهه 
از تاریخ مسئولانی برای ما برگزید که در مسیر اهداف انقلاب اسلامی حرکت 
می کنند. وی ادامه داد: مدیریت و مسئولیت ذاتا در منطق اسلام ارزشمند نیست 
و باید از دوران تصدی مناصب برای خدمت رسانی به مردم استفاده شود، مناصب 

و مسئولیت ها در اسلام امانت الهی است.
وی بیان داشت: مسئولیتی که خداوند به اولیای الهی خود اعطا می کند بر 
مبنای قابلیت ها و ظرفیت های وجودی است که قابل مقایسه با سایر مسئولیت 

هایی که به مردم واگذار می شود نیست.
عضو مجلس خبرگان ورهبری افزود: مسئولان در دوران مسئولیت مورد امتحان 
و آزمایش الهی قرار می گیرند و اگر فردی در طول تصدی گری خود به رسالت های 

مورد نظر عمل کند در نزد خداوند متعال ماجور است.
وی اضافه کرد: اقامه نماز، پرداخت زکات و توجه به محرومان، امر به معرف و 
نهی از منکر سه مورد از مهمترین مباحثی است که مسئولان نسبت به ارتقاء آن 

برنامه ریزی و توجه داشته باشند.
مسئولان مسئولیت پذیر مورد دعای شهدا هستند 

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( با بیان اینکه شکل و سبک 
پوشش مسئولان ارتباط کاملی با عقاید و باورهای فرد دارد، یادآور شد: حفظ 

ظاهر آراسته و مبتنی بر شرع و نظافت باید توسط آنان جدی گرفته شود.
وی تصریح کرد: در حال حاضر رییس جمهوری محبوبی در راس قوه اجرایی 
کشور قرار گرفته و دراین راستا لازم است تا ادارات و دستگاه های دولتی نهایت 
همکاری و تعامل را برای حل مشکلات مردم و به ثمر نشستن برنامه ها، داشته 
باشند.  سعیدی حضور میدانی مسئولان در کنار مردم را مهم دانست و اظهار 
داشت: گاهی حضور آنان در کنار مردم بخشی از رنج و خستگی مردم را کاهش 

می دهد.
با بیان اینکه مسئولان  تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
مسئولیت پذیر مورد دعای شهدا هستند، اضافه کرد: آنان توجه داشتند که 
در صورت کم کاری و اهمال مورد نفرین شهدای گرانقدر انقلاب اسلامی قرار 

خواهند گرفت.
تاکید بر مردمی بودن و ارتباط مستمر مدیران با جامعه

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم  نیزدراین جلسه با بیان اینکه جایی برای 
روحیه پشت میز نشینی در دولت سیزدهم وجود ندارد، گفت: مدیران مردمی 

بودن و ارتباط مستمر با جامعه را در دستور کار خود قرار دهند. 
احمد حاجی زاده با اشاره به سفر قریب الوقوع رییس جمهوری به قم، اظهار 
داشت: مردمی بودن و خارج شدن از اتاق های کار و برداشتن موانع ارتباط چهره 
به چهره الگو و نماد دولت سیزدهم است که لازم است تا مدیران استانی نیز این 
سیره و روش را مورد توجه قرار دهند. وی ادامه داد: در تمام بخش های تخصصی 
یک مدیر میدان برای هماهنگی سایر مدیران و دستگاه ها در این سفر انتخاب 

شده تا استان بتواند نهایت استفاده را از این سفر داشته باشد.
وی بیان داشت: جلب رضایت مندی مردم به خصوص در مراجعه به دستگاه 
های دولتی و اجرایی در دوره جدید مدیریت استان لازم است تا توسط مدیران 
دستگاه ها و کارکنان ادارات استان جدی گرفته شود و شهروندان حتی در صورتی 

که خواسته غیرمرتبطی داشته باشند با روی خوش و کردار شایسته اقناع شوند.
حاجی زاده یادآور شد: مدیران استانی تا زمان سفر رییس جمهوری از هر گونه 
مصاحبه و انتشار خبر نسبت به تاریخ سفر احتمالی خودداری کنند؛ مصاحبه 
در مورد این سفر باید توسط مدیران منتخب که اطلاعات و جمع بندی دقیقی از 

نیازها و مشکلات دارند انجام بگیرد.

استاندار قم خبرداد:

آمادگی دستگاه های اجرایی برای سفر رئیس جمهور 
ضرورت استفاده بهینه از این سفر برای حل مشکلات استان قم

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم 
واحدهای  نوسازی  درحوزه  سرمایه گذاری  گفت: 
محصولات،   کیفی  و  کمی  ارتقا  با  استان  صنعتی 
موجب افزایش درآمد بهره برداران و ایجاد فرصت های 

شغلی جدید در بخش صنعت قم است. 
محمود سیجانی در گفت وگویی بیان کرد: نوسازی 
نیاز واحدهای صنعتی نقش بسیار  تجهیزات مورد 
زیادی در توسعه فعالیت های تولیدی استان دارد و 
به همین دلیل مجوز معافیت گمرکی برای نوسازی 
صادر  فنی،  بررسی های  انجام  از  پس  تجهیزات 

می شود.

سال جاری  ابتدای  از  رابطه  همین  در  افزود:  وی 
تا پایان آبان ماه سال جاری،  تعداد 101 مورد مجوز 
و  یک هزار  ارزش  به  ماشین آلات  گمرکی  معافیت 
۳41 میلیارد ریال برای واردات ماشین آلات جدید با 

تکنولوژی بالا در قم صادر شده است.
امکان،  این  از  استفاده  با  کرد:  عنوان  سیجانی 
ظرفیت فعالیت خط تولید واحدهای صنعتی استان 
به  می رود،  بالا  کار  بهره وری  سطح  و  یافته  افزایش 
در  استفاده  مورد  تجهیزات  نوسازی  دلیل  همین 
اولویت  یک  عنوان  به  همواره  تولیدی،  واحدهای 
مهم در دستور کار سازمان صنعت،  معدن و تجارت 

ادامه داد: ماشین آلات قدیمی مورد  قم است. وی 
استفاده در واحدهای صنعتی علاوه بر محدودیت 
در زمینه تولید و بالا بردن هزینه های آن، سطح رقابت 
پذیری محصولات تولید شده در بازارهای داخلی و 

بین المللی را نیز کاهش می دهد.
سیجانی اظهار کرد: حمایت از صنعتگران استان 
درقالب تسهیل فرآیندهای مرتبط با صدور مجوزهای 
نیاز  مورد  اولیه  مواد  و  تجهیزات  واردات  برای  لازم 
واحدهای صنعتی فعال در قم، از جمله اقدام های 
مهم برای افزایش سطح تولید و اشتغال در این بخش 

مهم اقتصادی استان است.


